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l  Stavba nové školy  
je zahájena

l  Zveme vás na bohatý  
adventní program



Milí přátelé!
Toužím po tom, aby letošní Vánoce nespočívaly jen v úklidu a shánění dárků, ale abychom viděli, že je možné 
změnil svět láskou. Tváří v tvář posledním světovým událostem nám právě Vánoce ukazují způsob, jak můžeme 
přispět k vítězství dobra ve světě. Není to veliká síla, ale jsou to každodenní bitvy o poctivost, lidskost, odpuštění 
a lásku v našich nejbližších vztazích, které v konečném důsledku mění tento svět. Bůh, stvořitel celého vesmíru, 
se narodil jako malé bezbranné dítě, aby každý z nás k tomu měl příležitost. Zároveň nám tím ukázal, že na to 
nejsme sami. Přeji nám všem, abychom měli odvahu se té příležitosti chopit. Zveme vás na program o třetí ad-
ventní neděli odpoledne na Masarykově náměstí a pak na Štědrý den v 9.30 hod. na Starou radnici na vánoční 
bohoslužbu.

Karel Fáber, kazatel Sboru Církve bratrské v Říčanech

Do doby, která je bohužel v celosvětovém kontextu naplněná nenávistí, nabízím úryvek z knihy Thomase Merto-
na Raids on the Unspeakable (Vpády do nevyslovitelného): „Na tento svět, do tohoto bláznivého hostince, ve kte-
rém pro něj není absolutně žádný prostor, přišel Kristus nezvaný. Ale protože v něm nemůže být doma, protože je 
odtud vykázán, a přesto v něm musí být, je jeho místo u těch, pro které také není místo. Jeho místo je u těch, kteří 
sem nepatří, kteří jsou odmítáni mocí, protože jsou považováni za slabé, u těch, kteří jsou zdiskreditováni, kterým 
je upírán status člověka, kteří jsou mučeni, vyhlazováni. V těch, pro které není místo, je Kristus přítomen ve světě. 
Je záhadně přítomen v těch, kterým, zdá se, je nabízen svět ve své nejhorší podobě. [...] Jsou to právě oni, ve kterých 
se ukrývá, v těch, pro které není místo.“  V Říčanech se setkáváme při pravidelných nedělních bohoslužbách v Do-
mově s pečovatelskou službou Senior na Komenského náměstí. Konkrétně zveme na 25. prosince od 11 hodin. 

Jiří Ort, farář Farního sboru Českobratrské církve evangelické v Uhříněvsi a Říčanech

Buď vůle Tvá… Tato část modlitby Otčenáš mě napadá, když přemýšlím o adventní době a o Vánocích. Blíží se 
svátky, kdy spolu s pastýři a se třemi králi poputujeme do Betléma k jesličkám, kdy si znovu připomeneme na-
rození Krista a s radostí zazpíváme koledy, předáme dárky od Ježíška. Betlém – to je to místo, kde Maria a Josef 
přivedli na svět Krista. Asi si to také plánovali jinak… rodit ve chlévě není nic moc. Předtím chodili dům od domu 
a prosili, aby je někdo pustil dál. Nepustil je nikdo. Ale dokázali spolu to, co se zdálo být tragické a zoufalé, pro-
měnit v nebe. Protože mezi nimi byla LÁSKA. Buď vůle Tvá… Kdo z nás neplánuje, ve snaze o to nejlepší pro 
sebe, pro druhé, pro děti? A je to tak dobře. Ale co jsme…? Jsme jen lidé. Při sebelepší vůli a snaze se ne všechno 
podaří tak, jak chceme. Nebuďme proto zlí nebo oškliví na své okolí, naštvaní na celý svět proto, že jsme něco 
chtěli jinak a lépe. Maria s Josefem svojí láskou dokázali proměnit svou těžkou situaci v místo, kde Bůh přišel 
na svět. V NEBE. Kéž i my dokážeme zprostředkovat kousek nebe těm, kdo jsou s námi, kolem nás. S farností 
chystáme program o druhé adventní neděli na Masarykově náměstí a rádi se s vámi potkáme v říčanském kos-
tele sv. Petra a Pavla.

P. Konstantin Petr Mikolajek, O. Praem., farář Římskokatolické farnosti Říčany

Slovo úvodem

Vánoční poselství  
z křesťanských církví
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Krátce z jednání rady 19. 10. 2023
rada přijala celkem 26 usnesení

l Rada souhlasila s uzavřením smlouvy o dílo na realizaci 
zakázky Fotovoltaická elektrárna ve 3. ZŠ u Říčanského lesa 
se společností Mobis, spol. s r. o., za cenu 826 551 Kč včetně 
DPH. Hlasy pro: 5; nepřítomno: 1

l Rada souhlasila s uzavřením smlouvy o dílo na opravu 
komunikace Do Lehovic se společností FP Zempra, s. r. o., 
za cenu 3 129 228 Kč včetně DPH. 

Hlasy pro: 5; nepřítomno: 1

l Rada souhlasila s uzavřením smlouvy o dílo se společností 
Atelier Elzet, s. r. o., za cenu 332 759 Kč včetně DPH. Před-
mětem smlouvy je zhotovení projektové dokumentace pro 
provedení stavby a pro vydání stavebního povolení pro akci 
Parkoviště pod hradem. Hlasy pro: 5; nepřítomno: 1

l Rada souhlasila s uzavřením smlouvy o dílo na zhotove-
ní, dodání a instalaci dvou autobusových přístřešků na náv-
si v Kuří s panem Michalem Zbořilem za cenu 382 865 Kč 
včetně DPH. Hlasy pro: 5; nepřítomno: 1

l Rada souhlasila s uzavřením smlouvy o poskytnutí pod-
pory ze Státního fondu životního prostředí České republiky 
na rekonstrukci mateřské školy Srdíčko ve výši 5 830 192 Kč.

Hlasy pro: 5; nepřítomno: 1

l Rada souhlasila se zpracováním studie na dodávku pro-
fesionálního gastronomického vybavení do školní jídelny 
2. ZŠ Bezručova, a to firmou Gastroart, spol. s r. o., za cenu 
60 488 Kč včetně DPH. Hlasy pro: 5; nepřítomno: 1

Krátce z jednání rady 26. 10. 2023
rada přijala celkem 19 usnesení

l Rada souhlasila se zahájením zadávacího řízení na veřej-
nou zakázku č. 16/2023 Sanace a stavební opravy konstruk-
cí vodojemu Olivovna I. formou zjednodušeného podlimitní-
ho řízení. Hlasy pro: 5; nepřítomno: 1

l Rada souhlasila se zahájením zadávacího řízení na veřej-
nou zakázku č. 17/2023 Rekonstrukce komunikace Verdun-
ská, Říčany formou zjednodušeného podlimitního řízení.

Hlasy pro: 5; nepřítomno: 1

l Rada jmenovala dle § 102 odst. 2 písmeno g) zákona  
č. 128/2000 Sb., o obcích, dle návrhu tajemníka úřadu v sou-
ladu se zákonem č. 312/2002 Sb., o úřednících územních 
samosprávných celků a o změně některých zákonů, Ing. Ště-
pánku Šritrovou na pozici vedoucí odboru rozvoje města, 
s účinností od 1. 11. 2023. Hlasy pro: 5; nepřítomno: 1

l Rada souhlasila s uplatněním smluvní pokuty ve výši 
253 300 Kč ze smlouvy o dílo na zhotovení projektové doku-
mentace k akci Rekonstrukce bytů Masarykovo čp. 35 vůči 
firmě Lambda studio, s. r. o. Hlasy pro: 5, nepřítomno: 1

Krátce z jednání rady 2. 11. 2023
rada přijala celkem 20 usnesení

l Rada vybrala dodavatele veřejné zakázky č. 11/2023 Za-
bezpečení datového centra pro společné služby společnost 
Xanadu, a. s., s nabídkovou cenou 13 177 357 Kč včetně 
DPH.  Hlasy pro: 6; nepřítomno: 0

l Rada souhlasila s uzavřením smlouvy o dílo na realiza-
ci akce Mlatová cesta v lokalitě s Markem Peškem za cenu 
415 339 Kč s DPH. Hlasy pro: 6; nepřítomno: 0

l Rada souhlasila s uzavřením smlouvy o dílo na realizaci 
opravy chodníků v ulici Vančurova a Čapkova se společností 
TES, spol. s r. o., za cenu 961 083 Kč s DPH.

l Rada schválila uzavření smlouvy o dílo na údržbu zeleně 
a úklid veřejných prostranství v Pohodovém údolí a okolí 
Mlýnského rybníka pro období 2024–2025 se společností 
U Bobeše, z. ú., za cenu 349 527 Kč.

Hlasy pro: 6; nepřítomno: 0

l Rada souhlasila s uzavřením smlouvy o dílo na opravu ko-
munikace Mozartova se společností M-DOST, s. r. o.,  za cenu 
637 276 Kč včetně DPH. Hlasy pro: 6; nepřítomno: 0

Rada souhlasila s uzavřením smlouvy o dílo na realizaci akce 
Sanace suterénu v objektu pošty se společností M-DOST,  
s. r. o., za cenu 3 796 393 Kč s DPH.

Hlasy pro: 6, nepřítomno: 0

l Rada souhlasila s uzavřením dodatku ke smlouvě na rea-
lizaci akce Rekonstrukce ulice Březinova se společností T4 
Building, s. r. o. Předmětem dodatku je vybudování asfalto-
betonového pruhu vhodného pro cyklisty a kočárky a oprava 
povrchu křižovatky Březinova × Žižkova.

Hlasy pro: 6; nepřítomno: 0

Krátce z jednání rady 9. 11. 2023
rada přijala celkem 13 usnesení

l Rada schválila uzavření smlouvy o dílo na realizaci projek-
tu Údržba zeleně na vybraných lokalitách ve městě Říčany 
pro rok 2024 se společností Realm Group, s. r. o., v celkové 
hodnotě 1 024 193 Kč včetně DPH.

Hlasy pro: 4; nepřítomno: 1

l Rada schválila uvolnění finančních prostředků ve výši 
216 590 Kč z rezervy Fondu obnovy vodohospodářského 
majetku na zajištění projekční činnosti k provedení sanace 
kanalizace v ulici U Památné lípy a Edvarda Beneše.

Hlasy pro: 5; nepřítomno: 1

l Rada souhlasila s konáním veřejné sbírky, jejíž výtěžek je 
určen pro sociálně znevýhodněné děti z města Říčany a jeho 
správního obvodu.

Hlasy pro: 5; nepřítomno: 1
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Jednání zastupitelstva 8. 11. 2023
Zastupitelstvo přijalo 16 usnesení

l Zastupitelstvo schválilo uzavření kupní smlouvy s Ředi-
telstvím silnic a dálnic ČR jako kupujícím, jejímž předmě-
tem je prodej id. podílu ve výši dvou třetin pozemku parc.  
č. 2058/1 v k. ú. Říčany za kupní cenu ve výši 4 693 Kč s tím, 
že náklady na úhradu správního poplatku v souvislosti s říze-
ním o povolení vkladu vlastnického práva do katastru nemo-
vitostí budou uhrazeny kupujícím.

Hlasy pro: 18; nepřítomno: 3

l Zastupitelstvo schválilo s Dobročinným fondem Podpora 
od nás, IČ: 45334758, se sídlem Alexandra Bogomolce 17, 
88015, Užhorod, Užhorodský rajon, Zakarpatská oblast, 
Ukrajina jako obdarovaným, jejímž předmětem je dar osob-
ního automobilu zn. Volkswagen Transporter sanitní RZP, 
RZ 2L1 8604, rok výroby 2005, jako humanitární pomoc 
Ukrajině. Hlasy pro: 18; nepřítomno: 3

l Zastupitelstvo souhlasilo s realizací projektu ORP Říčany 
– Místní akční plány rozvoje vzdělávání OP JAK na období 
1. 12. 2023 – 31. 12. 2025 financovaného z výzvy 02_23_017 
Akční plánování v území – MAP OP JAK. Dále souhlasilo 
s přijetím dotace ve výši 11 816 983 Kč a s uvolněním část-
ky na povinnou spoluúčast financování rozpočtu ve výši 
5 % z celkových způsobilých nákladů projektu, maximálně 
621 946 Kč. Hlasy pro: 18; nepřítomno: 3

l Zastupitelstvo souhlasilo se zadáním projektu vytvoření 
simulace a modelu řízení křižovatek světelnými signály (se-
mafory) na Masarykově náměstí na křižovatkách Široká x 
Masarykovo nám. a Masarykovo nám. × Olivova × 17. listo-
padu včetně tří přechodů na uvedených křižovatkách firmš 
PUDIS, a. s., a zároveň schválilo uvolnění 171 336 Kč včetně 
DPH z rezervy zastupitelstva na tuto dopravní studii.

Hlasy pro: 19; nepřítomno: 2

PoZVáNKy Pro VeřeJNoST
u Zastupitelstvo
středa 13. prosince od 18 hodin 
Zasedání zastupitelstva města Říčany se uskuteční v zase-
dací síni radnice na Masarykově náměstí 53. Podrobný 
program bude zveřejněn na úřední desce a na webu 
města.

u setkání ve strašíně
pondělí 4. prosince od 18 hodin 
Setkání starosty a dalších zástupců města s osadním 
výborem a s občany se uskuteční v obecním domě ve Stra-
šíně. 

Vážení a milí spoluobčané,

přejeme vám kouzelný čas 
adventu naplněný láskou, klidem 
a rozjímáním. Prožijte překrásné 

Vánoční svátky v kruhu těch, které 
máte rádi a kteří vnášejí světlo 

do vašich životů.

~

Veselé Vánoce vám všem
přeje vedení města Říčany.
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Město Říčany zahájilo výstavbu nové budovy 1. Zš na ko-
menského náměstí, která bude stát přes 700 milionů ko-
run včetně DpH (plánovaná kapacita je 540 žáků). stavba 
by měla být hotová do června 2026. podle projektu v nové 
budově školy vznikne osmnáct kmenových tříd, odborné 
učebny, jídelna a moderní kuchyně. v dalším propojeném 
objektu vyroste tělocvična, včetně podzemního parkoviště 
a venkovní sportoviště. vznikne i kvalitní dopravní  infra-
struktura v blízkosti školy a park pro veřejnost. Budovu 
v pasivním energetickém standardu budou vytápět te-
pelná čerpadla. na zelených střechách školy a tělocvičny 
nainstalujeme fotovoltaické panely pro výrobu elektřiny.

Čeká nás náročná a pro město velmi významná investice, 
která na přechodnou dobu sníží komfort rezidentů, kte-
ří bydlí v blízkosti stavby. Naším cílem je omezit negativní 
dopady stavby na minimum. Děkujeme všem za spolupráci 
a trpělivost.

potřebují Říčany novou budovu školy?
Kapacita základních škol zřizovaných městem už je na svém 
maximu. Výstavba nové budovy 1. ZŠ je však nutností nejen 
kvůli zvýšení celkové kapacity škol, ale i z důvodu zlepšení 
kvality výuky. V Říčanech fungují tři základní školy (navíc 
4. ZŠ, která je určena pro děti se speciálními vzdělávacími 
potřebami). Celkový počet žáků dlouhodobě roste – v roce 
2019 naše školy navštěvovalo 2004 dětí, v letošním roce již 
2195. Vzhledem k tomu bylo nutné ve všech školách navýšit 
počet žáků ve třídách a zrušit odborné učebny. K výuce jsou 
využívány i prostory družiny. Tato situace je náročná pro pe-
dagogy i pro samotné děti. Vedení škol se pak musí vypořá-
dávat s obtížnou organizací provozu škol.
Nová budova nám také umožní věnovat pozornost dalším 
školám a provést rozsáhlejší rekonstrukce, které starší budo-
vy vyžadují, zejména budovy 1. ZŠ na Masarykově náměstí 
a v Olivově ulici. V budoucnu si jistou rekonstrukci zaslouží 
i 2. ZŠ Bezručova. Nejnovější 3. ZŠ u Říčanského lesa, která 

Zahajujeme výstavbu nové udržitelné 
školy budoucnosti
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byla otevřena v roce 2010, sice opravy nepotřebuje, ale i zde 
byly zrušeny všechny odborné učebny, které měly sloužit 
k efektivnější a atraktivnější výuce. Původní kapacita 3. ZŠ 
se zvedla z původních 540 žáků na 790, a to není dlouhodobě 
udržitelné.

Co nás čeká při zahájení stavby?
„Práce budou probíhat ve všední dny od 7 do 17 hodin, v sobotu 
od 8 do 15 hodin. Stavbu zahájíme skrývkou ornice, která bude 
uchována k dalšímu použití v areálu staveniště,“ vysvětluje 
projektový manažer Zbyšek Haltuch. „Poté budou následovat 
výkopové práce. Zeminu, kterou nevyužijeme k zpětnému zásy-
pu, bude nutné odvézt do deponie. Do konce roku bychom chtěli 
zahájit zaládání spodní stavby vrtanými piloty. Nákladní vozidla 
a další techniku budeme před výjezdem z areálu čistit, abychom 
eliminovali znečištění komunikací. Plánujeme i průběžné zame-
tání komunikací,“ dodává pan Haltuch. „Všem rezidentům dě-
kujeme za trpělivost a omlouváme se za případné komplikace.“

nová škola bude přívětivá pro děti i pro své okolí
Návrh školy na Komenského náměstí byl vybrán odbornou 
porotou z dvaceti návrhů v architektonické soutěži v roce 2018. 
Od počátku bylo jednou z hlavních myšlenek vytvořit stavbu, 
která přirozeně doplní okolní zástavbu a bude přívětivá pro děti, 
pedagogy i pro Říčaňáky, kteří bydlí v jejím okolí nebo prochá-
zejí kolem. „Jde o velkou stavbu, proto to nebyl úplně jednoduchý 
úkol,“ vysvětlují projektanti projekční kanceláře Rusina Frei, 
s. r. o. „Nakonec se podařilo najít řešení s oddělenými budovami 
vlastní školy a tělocvičny, mezi kterými je možné procházet. Obě 
budovy jsou také částečně zapuštěné do terénu, pročež nejsou pří-
liš vysoké. Abychom zabrali co nejméně veřejné zeleně, je školní 
dvůr na zelených terasách budovy.

Chtěli jsme vytvořit moderní a udržitelnou školu. Proto je ško-
la ze dřeva. Bude se jednat o největší dřevěnou školní budo-
vu v pasivním standardu v Česku. Zatímco v zahraničí nejde 
o neobvyklou věc, v našich podmínkách jde o premiéru.
Nyní začíná fáze výstavby, takže naše práce zdaleka nekončí. 
Budeme provádět tzv. autorský dozor a ve spolupráci s měs-
tem dohlížet na to, aby byla stavba realizována podle projek-
tu. Věříme, že se dílo podaří dokončit ke spokojenosti všech,“ 
dodává architekt Martin Rusina.

Žáci dojdou do školy pěšky během chvilky
„Než bude stavba dokončena, zpracujeme ve spolupráci 
s dalšími říčanskými školami úpravu školských obvodů, aby 
ke každé škole spadal přirozený okruh ulic, odkud budou mít 
žáci do své školy optimální docházkovou vzdálenost,“ říká 
místostarostka Hana Špačková. „Například děti z Komen-
ského náměstí, které nyní patří do 3. ZŠ u Říčanského lesa, 
budou mít od září 2026 jako spádovou novou 1. ZŠ. Drobných 
úprav se dočkají všechny stávající spádové obvody. Nyní prová-
díme propočty a analýzy podle údajů v registru obyvatel, tedy 
přesněji zjišťujeme počty dětí v jednotlivých obvodech, ulicích 
a oblastech. S případnými změnami, které nastanou nejdříve 
od školního roku 2026/2027, vás včas seznámíme,“ uzavírá 
paní Špačková.

l  Školu staví společnost Gardenline, s. r. o.  
z Litoměřic, která vyhrála veřejnou soutěž.

l  Technický dozor provádí  
Project Management Service, s. r. o.

l Projektové řízení zaštiťuje 3L studio, s. r. o.
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rozhodnuto – nová škola bude! takto to zní jednodu-
še, ale pouhý strohý výčet skutečností v následujících 
řádcích dává tušit velké nasazení, energii a úsilí velkého 
množství lidí. posuďte sami: letitá příprava, architek-
tonická soutěž, projekt, povolování stavby, vyjednávání 
o dotacích, první neúspěšné výběrové řízení v drahé 
postcovidové době, předjednání zvýšení dotací, složitosti 
s novým výběrovým řízením, tlak na včasné podepsání 
smlouvy se zhotovitelem, zahájení stavby do konce roku 
2023.

Již na začátku jsme si řekli, že novou školu nebudeme stavět 
za každou cenu, ale pouze pokud to bude pro finanční situaci 
města přijatelné. Dále jsme věděli, že se nechceme spoléhat 
na úvěry, které jsou drahé a svými podmínkami svazují další in-
vestiční aktivitu města. Tudíž správný poměr dotací a vlastních 
prostředků pro nás byla ta správná cesta. Vše se velmi zkom-
plikovalo, když po covidu došlo k dramatickému nárůstu cen 
stavebních prací a cena za školu vystřelila velmi vysoko, mimo 
naše možnosti.
Vedení města se nevzdalo a znovu a znovu jednalo s minister-
stvy, aby navýšilo dotace, protože jinak bychom si výstavbu 
nemohli dovolit. A jednání byla nakonec úspěšná. Jen pro vaši 
informaci, škola bude čerpat dotace ze šesti dotačních titulů. Je 
to ohromně komplikované a složité, protože každý dotační titul 
má jiné požadavky a podmínky čerpání, ale výrazně to ulevilo 
tlaku na vlastní prostředky města.
Co se týče vlastních prostředků, byli jsme ochotni utratit cca 
250 až maximálně 300 milionů korun, které se vzhledem k dél-
ce stavby rozkládají do třech fiskálních období. Město má ročně 
v rozpočtu průměrně cca 150–170 milionů korun na tzv. vol-
né investice, tj. investice bez vazby na účelové dotace, čerpání 
z fondů obnovy nebo dokončované rozpracované investice. 
V žádném případě jsme nechtěli dopustit, aby se ostatní in-
vestiční aktivity úplně zastavily, a tudíž jsem počítali s tím, že 
na školu každý fiskální rok věnujeme v průměru maximálně 
50 % volných investičních prostředků.
Přestože jsme nevěděli, zda se škola bude stavět, začali jsme 
od roku 2022 tvořit investiční rezervu ve výši 80 milionů korun, 
aby nás případná výstavba školy nezastihla bez finančních pro-
středků, a co je ještě důležitější, mohli jsme dále plynule pokra-
čovat v naplánovaných investicích. Nelze dopustit, aby započa-
té investice neměly zajištěno financování až do konce projektu.

Takže suma sumárum:

Poznámka: Finální výše dotací bude záležet na plnění kritérií 
dotací při reálné výstavbě. Celkové náklady výstavby neob-
sahují rezervu na rizika, se kterou ale počítáme.
Je zcela zřejmé, že tak velký projekt se neobejde bez problémů, 
které se při výstavbě vyskytují. Ale věříme, že nastavení spolu-
práce mezi městem, projektovým managementem, technickým 
dozorem stavby a stavební firmou povede ke zdárnému cíli.
Neméně důležité je, že bude potřeba sledovat a řídit finanční 
stránku projektu, tj. plánování cash flow, pravidelná kontrola 
fakturace a sledování rozdílu mezi skutečnými a rozpočtovými 
náklady, abychom případně byli schopni identifikovat finanční 
rizika vícenákladů, které se při takových projektech objevují.
Na závěr mi dovolte, abych poukázal na tým městského úřadu, 
který se tomuto projektu věnoval s velkým úsilím a energií a bez 
jehož práce by nikdy nebyl dotažen k realizaci. Díky patří také 
vedení města v čele se starostou Davidem Michaličkou, který 
vyjednal vyšší dotace a řídil celkové nastavení projektu. Jsou 
za tím spousty hodin práce, které veřejnost nevidí.
Fáze výstavby určitě nebude o nic jednodušší, ale věřím, že spo-
lečnými silami tento projekt zvládneme.

Martin Gebauer, předseda Finančního výboru 
Zastupitelstva města Říčany a zastupitel za KM

Kolik to bude stát, je vždy zcela  
zásadní otázka

Náklady	 kč
Příprava, projekt, engineering 24 300 000
Škola – výstavba 599 300 000
Vybavení 52 000 000
Vyvolané investice – park 
a komunikace 26 100 000
Celkem	 701	700	000

zdroje	 kč
dotace 460 100 000
Investice města 241 600 000
Celkem	 701	700	000

Název dotační žádosti Číslo dotační žádosti
základní škola a tělocvična, Komenského náměstí, Říčany -– zelené střechy Cz.05.01.03/04/22_019/0000312
základní škola, Komenského náměstí,  Říčany, PaSIV 2021 Fázovaný projekt, zatím nemá číslo
Tělocvična základní školy Komenského náměstí, Říčany – PaSIV 2021 Fázovaný projekt, zatím nemá číslo
základní škola, Komenského náměstí,  Říčany – PaSIV Cz.05.5.11/0.0/0.0/22_163/0015439
Tělocvična základní školy, Komenského náměstí, Říčany – PaSIV Cz.05.5.11/0.0/0.0/22_163/0015440
Objekt základní školy na Komenského náměstí, Říčany 133d331000011
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střecha Dps senior na komenského náměstí prošla kom-
pletní rekonstrukcí. realizační firma realitní a stavební 
společnost Čáslav provedla zateplení konstrukce minerální 
izolací a vyměnila střešní plášť. položila více než 2000 m2 
asfaltových střešních šablon a provedla oplechování z mědi.  
Zároveň došlo k výměně střešních oken včetně žaluzií 
a byla nainstalována nová komínová lávka. Celková výše 
investice je  9 415 855 kč bez DpH.

rekonstrukce střechy Domu 
s pečovatelskou službou Senior HoToVo
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na základě obecně závazné vyhlášky č. 9/2022, o míst-
ním poplatku za odkládání komunálního odpadu  
z nemovité věci, a v souladu se zákonem č. 565/1990 sb., 
o odpadech, budeme během prosince rozesílat výzvy 
k úhradě místního poplatku za odkládání směsného 
komunálního odpadu. Do 31.1. 2024 je nutné uhradit 
poplatek za černou popelnici, kterou jste využívali v roce 
2023. nádoby na bioodpad a tříděný odpad jsou zdarma. 
platit můžete jednoduše z pohodlí domova, nemusíte 
chodit do pokladny.   

Pokud během prosince neobdržíte e-mail s výzvou (určitě 
si zkontrolujte i spam), zřejmě jste e-mailovou adresu při 
povinném ohlášení k poplatku za popelnice neuvedli. V tom 
případě vám výzvu doručíme poštou na adresu trvalého po-

bytu. Navíc pro vás od ledna 2024 připravujeme na webu 
města jednoduchou aplikaci, kde se dozvíte všechny potřeb-
né údaje pro zaplacení popelnic. 

kolik budeme za rok 2023 platit?
Ceny za svoz a likvidaci směsného komunálního odpadu 
z černých popelnic na rok 2023 schválilo zastupitelstvo 
na svém jednání v prosinci 2022.  Ceny byly stanoveny takto: 
60 litrů za 1404 Kč; 80 litrů za 1872 Kč; 120 litrů za 2808 Kč; 
240 litrů za 5 616 Kč.
Ke svozu popelnic v roce 2024 se nemusíte znovu přihlašo-
vat. Vyvážení odpadu bude v příštím roce probíhat automa-
ticky. Uvnitř tohoto Kurýru najdete speciální přílohu s har-
monogramem svozů. Tabulku si můžete vystřihnout a dát 
třeba na ledničku.

Začínáme rozesílat výzvy k úhradě popelnic za rok 2023 

Plaťte pohodlně z domova, do pokladny 
nemusíte



Informace z radnice

11

BEZRUČOVA
dokončili jsme kompletní rekonstrukci chodníku před bytovým domem v Bezručově ulici č. p. 1472. Místo úzké 
cesty tvořené dosluhujícími dlaždicemi zde vznikl nový bezpečný chodník. 

ULICE DUKELSKÁ
zahájili jsme rekonstrukci komunikace dukelská v úseku od Černokostelecké po ulici Bezručova. V rámci této 
investiční akce budou vybudovány nové chodníky, veřejné osvětlení, dojde k napojení nemovitostí na vodovodní řad 
(pokud chybí) a také provedeme odvodnění komunikace napojením do dešťové kanalizace. 
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V CHOBOTĚ
dokončena byla oprava nejvíce poškozeného úseku 
ulice V Chobotě (od ulice Slunečná). Tato část komu-
nikace dostala nový asfaltový povrch. V tomto roce 
bychom chtěli stihnout ještě plošné opravy v ulicích 
Horní a V Žaludech.

ULICE NA VYSOKÉ
zároveň probíhají opravy dalších komunikací – nový asfaltový povrch dostaly dva úseky ulice Na Vysoké 
(od ulice Březinova, a potom od ulice Srnčí).

ČAPKOVA, POLÁČKOVA A VANČUROVA
Se zástupci SVJ šesti bytových domů ulic Čapkova, 
Poláčkova a Vančurova jsme prodiskutovali plánované 
rekonstrukce chodníků. V první fázi dojde k ukládání 
optických kabelů pro vysokorychlostní internet (za prů-
běh prací zodpovídá firma Cetin). Po dokončení poklád-
ky kabelů by chodníky dostaly další „záplatu“. To však 
nechceme, proto jsme naplánovali kompletní opravu 
povrchů se zámkovou dlažbou. Obdobná rekonstrukce 
v další etapě proběhne i v ulici Na Kavčí skále.
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mImořáDNá „PřeSTUPNá“ SVATbA
Chcete si užít svatbu v mimořádném a výjimečném dni? Rok 
2024 bude přestupný, proto je možné uzavřít sňatek v ne-
obvyklém termínu 29. února 2024. Pokud o tomto termínu 
uvažujete, kontaktujte matriku Říčany nejpozději do konce 
ledna 2024 (tel.: 323618101, lucie.novakova@ricany.cz, 
erika.fiserova@ricany.cz. Těšíme se na vás.

SAmoSTATNý ČeSKoSLoVeNSKý STáT
V sobotu 28. října se na Masarykově náměstí uskutečnil piet- 
ní akt u příležitosti 105. výročí vzniku samostatné Česko-
slovenské republiky. V roce 1918 se splnil sen mnoha Čechů 
a Slováků. Díky úsilí T. G. Masaryka a dalších osobností 
vznikl uprostřed Evropy nový stát s názvem Československo.

NUTNá oPrAVA SUTerÉNU PoŠTy
Havarijní stav suterénu budovy pošty na Masarykově ná-
městí vyžaduje provést sanaci zdiva a další opravy. Chodník 
před poštou je průchozí, ale v omezené šíři. Vstup na poboč-
ku pošty je zajištěn přes můstek. Dokončení oprav předpo-
kládáme do 18. 1. 2024.  Omlouváme se za snížení komfortu 
při návštěvě pošty a děkujeme za spolupráci.

PoKUD ČLoVěK může Něco UDěLAT Pro 
SVoU VLAST, Je To JeHo PoVINNoST
K uctění památky knížete Karla Schwarzenberga jsme 
na radnici vyvěsili černou vlajku a připravili pietní místo 
u památníku padlých hrdinů na Masarykově náměstí, kam 
jste mohli přijít zapálit svíčku a vzdát čest jeho památce.
Kníže Karel Schwarzenberg zemřel v neděli 12. listopadu 
ve věku 85 let. Všichni, kdo se s Karlem Schwarzenbergem 
setkali, vyzdvihují jeho laskavost, inteligenci, vlastenectví, 
humor a vysoký morální kredit. Celý život se řídil tímto kré-
dem: „Pokud člověk může něco udělat pro svou vlast, je to jeho 
povinnost.“

žijeme říčany
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ve středu 1. listopadu jsme se s nově navrženými 
zastupiteli základních a středních škol sešli v zase-
dací místnosti na radnici, abychom ustanovili nový 
tým Žákovského zastupitelstva (ŽZ) na školní rok 
2023/2024.

Sešli jsme se ve složení jak ze známých tváří z předcho-
zích ročníků, tak z nových tváří, které jsou plné očekávání. 
Místostarostka města Hana Špačková představila zastu-
pitelům, jak tento projekt funguje, a nově jmenovaným 
zastupitelům předala jmenovací dekrety.  Zasedání na-
vštívil i starosta města David Michalička, který je připra-
ven nové zastupitele podporovat.
Já osobně se těším na další tým mladých lidí, na jejich 
nápady a na spolupráci nejenom při městských akcích. 
A abychom se všichni lépe poznali, uspořádali jsme jed-
nodenní adaptační kurz, který se nám velmi osvědčil.
Všem nově jmenovaným přeji, aby jim práce v zastupitel-
stvu přinesla spoustu zkušeností do dalších školních let 
i do života!

SEMINÁŘE  NA  PODPORU  PSYCHICKÉHO  
ZDRAVÍ  DĚTÍ 
Na základě opětovného požadavku ŽZ jsme pro všech-
ny žáky 2. stupně říčanských základních škol a gymnázií 
znovu uspořádali semináře v KC Labuť ve spolupráci s Te-
rapeutickým Centrem Modré dveře Říčany. Po loňských 
seminářích se dle informací terapeutického centra zvedl 
počet volajících klientů i osobních návštěv v krizovém 
centru z řad žáků. 
Letos se chtěli žáci zaměřit na téma šikany, sebepoško-
zování a sexuálního obtěžování. Je alarmující, kolik pří-
padů sebepoškozování a sebevražedných myšlenek žáci 
ve svém okolí znají. 

Děkujeme vedení škol, že umožnilo žákům zúčastnit se.  
Již na seminářích se někteří žáci dostavili k paní lektorce 
o radu. Věříme, že i pomoc touto cestou má smysl. Jsme 
moc rádi, že jsme mohli být nápomocni s informací, kam 
se obrátit, když má někdo závažný problém týkající se 
psychického zdraví.

ADAPTAČNÍ  KURZ  
Dne 14. listopadu jsme měli s nově jmenovanými ŽZ 
adaptační kurz, abychom se lépe poznali a vytvořili tým, 
který bude společně pracovat na nových projektech.
Kurz pro nás připravila zkušená lektorka z Cesty integra-
ce Markéta Hubínková. Díky společenským hrám a dal-
ším aktivitám jsme měli možnost vyzkoušet naše tvořivé 
schopnosti, smysl pro týmovou práci a paměť.

Hana Stinglová
koordinátorka ŽZ

Těšíme se na spolupráci s novým 
žákovským zastupitelstvem
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speciální vlak, který na říčanském nádraží zastavil 
2. a 3. listopadu, nabídl dětem netradiční program 
zaměřený na protidrogovou prevenci (pro věkovou ka-
tegorii od 10 do 17 let). souprava se šesti vagóny obsa-
hovala čtyři kinosály a osm interaktivních místností. 
vše propojoval příběh, jak snadné je propadnout 
drogám, a jak těžké je se závislosti zbavit.

Akce se zúčastnili žáci a studenti z říčanských základních 
škol, Gymnázia Říčany a Střední odborné školy stravo-
vání Říčany. V odpoledních hodinách byl vlak k dispo-
zici široké veřejnosti. Děti absolvovaly projekci filmu, 
lektorský výklad, simulaci konkrétních prostředí, a také 
si mohly nacvičit rozhodování v určitých životních situa-
cích. Na závěr proběhla diskuse. Za spolupráci děkujeme 
Městské policii Říčany i Policii ČR.

Protidrogová prevence trochu jinak
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Sanitka z říčan bude zachraňovat životy
Město Říčany zakoupilo starší sanitní vůz, který 
bude věnován dobročinné organizaci z užhorodu. 
sanitka, kterých je na ukrajině nedostatek, bude 
sloužit k záchraně životů přímo v místech bojů. 

„Nápad pořídit sanitku vznikl při oficiální návštěvě ve-
dení Říčan města Užhorod,“ říká tajemník MěÚ Říčany 
Jaroslav Brandejs. „Vyslechli jsme si nespočet smutných 
příběhů, které se dotýkají konkrétních lidí a celých rodin. 
Nejvíce nás zasáhlo sdělení, že vedení užhorodské samo-
správy musí každý měsíc vybrat 500 mladých chlapců ze 
seznamů obyvatel a poslat je na frontu. Mnohým z nich 
tím fakticky podepisují rozsudek smrti. Zároveň jsme 
viděli nově zřízené hřbitovy pro padlé vojáky.  Z drtivé 
většiny šlo o mladé muže do 30 let. Dívat se na fotografie 
na hrobech těchto chlapů nás velmi zasáhlo…“

Sanitka bude zástupci města Říčany společně s předsta-
viteli města Užhorod dovezena přímo na frontovou linii.
Se samosprávou Užhorodu spolupracuje město Říčany 
dlouhodobě. Právě tam směřovala pomoc z humanitár-
ních sbírek, do kterých se zapojovala i veřejnost. 
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na začátku listopadu se uskutečnilo slavnostní vyhlášení 
výsledků soutěže přívětivý úřad ve středočeském kraji. 
Již po druhé za sebou jsme získali druhé místo. „Děkuji 
všem zaměstnancům úřadu za dobrou práci,“ říká ta-
jemník MÚ Říčany Jaroslav Brandejs. „Je to velmi dobrá 
zpětná vazba na naše úsilí stále zlepšovat kvalitu posky-
tovaných služeb. a také je to závazek do budoucna – 
nepolevovat a dále nacházet možnosti, jak služby pro 
občany ještě více zjednodušit a zpříjemnit.“

Motivační soutěž vyhlašuje již od roku 2016 Ministerstvo 
vnitra. Hodnotí na osm desítek kritérií v osmi oblastech. 
Základní hodnoticí kategorií je poskytování 
běžných služeb v nadstandardní 
kvalitě. Sledují se kritéria jako po-
čet úředních hodin, elektronizace 
agend, zavádění online nástrojů 
(objednávkový systém, sledová-
ní obslužnosti přepážek, webové 
formuláře a žádosti) a mobilních 
aplikací, možnost platit správní 
poplatky platební kartou, komuni-
kace s občany a další.

městský úřad říčany –  
druhý nejlepší ve Středočeském kraji
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Dobročinný obchůdek koloběh na Masarykově náměstí, 
který je součástí stejnojmenné příspěvkové organizace 
města Říčany, slaví čtvrté narozeniny. ve spolupráci 
s říčanským odborem sociálních věcí a zdravotnictví 
koloběh za celou dobu svého fungování poskytl pomoc 
lidem v nouzi v celkové hodnotě 3 400 000 kč. a to už je 
pořádná částka.

l Děkujeme ředitelce Evě Hazdrové Kopecké a celému 
týmu úžasných dobrovolníků. Vám všem, kteří chodíte 
do obchůdku nakupovat nebo věci do prodeje věnujete. 
A také iniciátorce nápadu „koloběhu věcí a pomoci“ paní 
Ivaně Drbohlavové.

l K čtvrtým narozeninám dostal Koloběh dárek v podobě 
dalších prostor. Nově bude prodej věcí probíhat i v gará-
ži, kterou jsme pro potřeby obchůdku opravili. Najdete ji 
hned v sousedním dvoře (stačí projít průchodem).

Koloběh slaví čtvrté narozeniny

Vítejte, naši malí říčaňáčci
V obřadní síni ve Staré radnici jsme s radostí přivítali 
nové občánky – osm holčiček a deset chlapečků. Děku-
jeme dětem z mateřské školy Srdíčko, které si připravily 
hezký doprovodný program. Těšíme se na další vítání 
občánků, které se uskuteční 5. prosince. 

Rodiče, kteří ještě neodevzdali přihlášku, mohou tak 
učinit osobně v kanceláři matriky (ve Staré radnici 
na Masarykově náměstí) nebo elektronicky na adre-
se https://info.ricany.cz/mesto/prihlaska-na-vitani-
-obcanku.
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Čtrnáct projektů Změň to!
Participativní rozpočet pro mladé Změň to! běží v plném 
proudu. Během října se přihlásilo čtrnáct různých projektů 
– osm velkých do 600 000 Kč a šest malých do 200 000 Kč. 
Mladí navrhovatelé v listopadu své náměty představili 
na veřejném setkání a město nyní intenzivně hodnotí, zda 
splňují všechny podmínky zadání, zda jsou realizovatel-

né a mohou postou-
pit do hlasování. To 
proběhne od 15. do  
31. ledna 2024 elek-

tronicky na platformě D21, kde budou moci hlasovat mla-
dí ve věku 12–25 let. Umožní město například legální graf-
fiti zeď podél cyklostezky, umístí 
piano na nádraží nebo zorgani-
zuje hudební festival Majáles? To 
rozhodnete až hlasování. V led-
novém Kurýru budou všechny 
projekty detailně představeny.

Adéla Ambrožová  
koordinátorka participace
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Zvonohra Petra rudolfa manouška 
se rozezní na náměstí v říčanech
Jedna z největších zvonoher ve východní evropě zavítá 
do Říčan. v rámci Českých vánoc, které již tradičně 
proběhnou 23. prosince od 17.00 hod. na Masarykově 
náměstí v Říčanech, se rozezní zvonohra 57 zvonů,  
z nichž největší zvon váží 860 kg a nejmenší 5 kg. 

Na zvonohru v Říčanech zahraje světová nizozemská caril-
lonistka Rosemarie Seuntiëns, která vystudovala zvonohru 
na Netherlands Carillon School v Amersfoortu, což je jediná 
ze dvou škol na světe, kde se toto umění vyučuje. Je autorkou 
unikátního projektu Roaming Bells, což je živá hra zvonohry 
společně s reprodukovanou nebo živou orchestrální hudbou. 

První koncert proběhl 4. září 2001 v pražské Oboře Hvězda 
a účastnilo se ho osm carillonérů z osmi evropských zemí. 
Teprve po vstupu do Evropské unie bylo možné se zvono-
hrou vycestovat i do zahraničí a sláva druhé největší zvono-
hry na světě začala ještě více stoupat. Slyšet ji mohou nejen 
návštěvníci hudebních festivalů a koncertů, ale výjimkou 
není ani její účast na významných akcích, jako byla např. 
oslava zlaté svatby belgického krále Alberta a královny Paoly 
v královském paláci v Bruselu. 
Mobilní zvonohra těší lidi všech věkových kategorií krásných 
22 let. Během té doby se za její klaviaturou vystřídalo 95 caril-
lonérů a koncert v Říčanech bude jejím 602. koncertem. 
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Jaký byl rok 2023  
v městské Galerii říčany?

Jedním slovem – úspěšný!
Výstavní program v lednu začal Jan Bačkovský výstavou 

abstraktních obrazů … a obraz, pokračoval výstavou Lucie 
Mičíkové playlist a koncertem kapely Kalle.

Společná výstava pure beauty (imagine) – čistá krása 
bez výhrad. Jedinečný projekt připravený speciálně pro 

Městskou Galerii Říčany. Jan Pištěk, Josef Žáček, František 
Matoušek a Michal Škapa, Adam Štech, Miroslav Polách 
a tvorba v duchu „čisté krásy“ a nového významu „pure 

beuty“. Host Václav Koubek za doprovodu tria.
25. května jsme zahájili první sochařský projekt ve veřejném 
prostoru města Říčany vidím sochy – sedm soch na sedmi 
exkluzivních místech města od rybníka Jureček k rybníku 

Marvánek. Matěj Al-Ali, Michal Novotný „MICL“, Čestmír 
Suška, Kryštof Hošek, Matyáš Chochola a Filip Kudrnáč.

První podzimní výstava Petra Písaříka umění (o) půlnoci. 
Velkorysá výstava obrazů soch a jedinečná instalace připra-

vená pro Městskou Galerii Říčany.
Výstavou Vladimíra Merty velký energický skandál 
a krásnými obrazy namalované malířskou technikou 
enkaustikou se rozloučíme s tímto úspěšným rokem.

A jaký bude rok 2024 v Městské Galerii Říčany?
Dvěma slovy – plný překvapení!

Kurátorka Městské Galerie Říčany Lenka Babíčková
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report starosty města celé znění reportů 
najdete na 

 @michalickadavid

tentokrát jsem svůj report zaměřil na dopravu. Čekají 
nás hodně zásadní dopravní stavby. tou nejdůležitější 
je dostavba pražského okruhu. stát by měl začít stavět 
úsek od D1 do Běchovic v roce 2024. Jezdit po něm by-
chom mohli už v roce 2027. Dálniční okruh by měl od-
vést velkou část dopravy z Říčanské, která se dnes ucpá-
vá zejména u oC lihovar a u hřbitova. sjezdy z okruhu 
na Říčany budou na lipanské a Černokostelecké. podél 
celého okruhu povedou i asfaltové cyklostezky. některá 
křížení projektant úplně nedomyslel a bude nutno je 
dopracovat. sledujeme především řešení budoucího 
sjezdu lipanská. Máme obavy, aby sjezd z okruhu ještě 
více „nezasekal“ naše centrum a ulici lipanskou.

ČERNOKOSTELECKÁ
Plánovaná oprava povrchu, kanalizace a chodníků. Tuto 
stavbu chce Ředitelství silnic a dálnic a město Říčany zahájit 
již v roce 2024. V několika etapách bude vždy zavřena celá 
šíře silnice, aby mohlo dojít k co nejrychlejší výměně kana-
lizace a pokládce nových vrstev. Protože stará kanalizace 
teče do podloží, povrch se stále prohýbá a téměř každý rok 
se silnice opravuje. Tzv. tichý asfalt, který ŘSD v roce 2012 
položilo na původní podloží, se neosvědčil. Jsem rád, že ten-
tokrát je navržena skutečně hloubková sanace, včetně výmě-
ny kanalizace a oddělení dešťových vod. Město pak zajistí 
i opravu vodovodu, a hlavně nové chodníky, lampy, přecho-
dy či zastávky. Parkování bude zachováno a doplněny budou 
i pásy květin a zeleně. Černokostelecká se stane moderním 
městským bulvárem.

TEHOVSKÁ SPOJKA
Tato silnice spojí Černokosteleckou s dálnicí D1 a odlehčí 
nejen Říčanům, ale i Tehovu, Světicím a dalším obcím. Za-
čínat by měla novou bezpečnější křižovatkou v lese u Vojko-
va (např. turbookružní křižovatka – v jednání s Policií ČR 
a ŘSD) a povede částečně ve stejné stopě a pak přes pole 
mimo zástavbu k dálnici. Jsem moc rád, že pod vedením ře-

ditele Krajské správa a údržby silnic Aleše Čermáka se daří 
projekty posouvat. Zapracovány byly i připomínky všech 
starostů obcí na trase, včetně požadavků na mimoúrovňové 
nadchody i podchody, zahloubení silnice či doprovodné ze-
leně. Stavba je ve fázi studie.

KŘIŽOVATKA TEHOV, STRAŠÍN, VOJKOV
Tato křižovatka v lese je nebezpečná. Skoro každý týden je 
zde evidována nehoda, při najíždění z vedlejší je o život. Dva 
roky žádáme stát, policii a kraj, aby se křižovatka přestavě-
la. Jednou z variant je turbookružní křižovatka (jako např. 
u Benešova), včetně podjezdů pro pěší a cyklisty v obou 
hlavních směrech. Možnou podobu vidíte v předběžné vizu-
alizaci. Ochráněna bude i mokřadní orchideová louka.

PŘELOŽKA II/101 ÚVALY–PACOV–OKRUH
Tuto stavbu připravuje také kraj. Trasa je několik let sta-
bilizovaná a brzy by mělo být vydáno územní rozhodnutí. 
Silnice odvede auta z center obcí Křenice, Sluštice, Zlatá či 
Škvorec, ale také z křižovatky s Černokosteleckou v Říča-
nech a také od OC Lihovar. Od Pacova by totiž měla přeložka 
pokračovat kolem Nedvězí až na ulici Přátelství k Pražského 
okruhu.

Na závěr nedopravní 
téma. Tohle se mi moc líbilo. 
Gratuloval jsem  k 90. naroze-
ninám panu Ptáčkovi, rodilému 
Říčaňákovi. Během návštěvy 
mi vyprávěl mnoho zajímavého. 
Celý den jsem pak měl dobrou 
náladu, že to všechno dává 
smysl. Děkuji! Přeji vám krásný 
prosinec, pokojné a šťastné 
Vánoce a věřte, že všechno 
dobré, co uděláme (i to úplně 
nepatrné), má smysl.

Váš starosta 
 David Michalička

Ilustrativní náhled z roku 2018, autor M. Vávra.

Vizualizace je ilustrativní, les musí být maximálně ochráněn.
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	 Schválený	 Upravený	 Skutečnost		 %	plnění
	 rozpočet	 rozpočet	 k	31.	10.	2023	 k	uprav.
	 v	Kč	 v	Kč	 v	Kč	 rozpočtu

plnění	rozpočtu	
města

PŘÍJMY

Daňové příjmy	(daň	z	příjmů	fyz.	osob	ze	závislé	
činnosti	a	z	podnikání,	daň	z	příjmů	právnických	
osob,	daň	z	příjmů	města	Říčany,	daň	z	přidané	
hodnoty,	správní	poplatky	a	místní	poplatky)

417Ê290Ê000,00 468Ê121Ê541,20 407Ê454Ê357,82 87,04

Nedaňové	příjmy	(příjmy	z	pronájmů,	parkovací	
automaty,	školné,	stravné,	pokuty)

165Ê866Ê406,00 162Ê704Ê255,90 148Ê992Ê532,65 91,57

Kapitálové	příjmy	(příjmy	z	prodeje	majetku) 3Ê000Ê000,00 4Ê533Ê331,00 3Ê692Ê466,00 81,45

Přijaté dotace 134Ê825Ê928,55 169Ê115Ê345,12 100Ê731Ê413,11 59,56

Přijaté	splátky	půjček 30Ê000,00 485Ê257,53 485Ê257,33 100,00

Rozpočtové příjmy  
běžného roku celkem

721Ê012Ê334,55 804Ê959Ê730,75 661Ê356Ê026,91 82,16

Přebytek	hospodaření	za	minulý	rok 354Ê631Ê232,58 378Ê196Ê229,59 378Ê196Ê229,59 100,00

Zůstatek	pokladny	cizí	měny 0,00

Úvěr	 0,00 0,00 0,00 0,00

Příjmy celkem vč. přebytku hospodaření 1Ê075Ê643Ê567,13 1Ê183Ê155Ê960,34 1Ê039Ê552Ê256,50 87,86

VÝDAJE	

Běžné	(provozní)	výdaje 553Ê636Ê671,99 630Ê429Ê000,71 461Ê413Ê875,93 73,19

Rozpisové	rezervy 16Ê325Ê000,00 7Ê515Ê810,76 0,00 0,00

Běžné výdaje celkem 569Ê961Ê671,99 637Ê944Ê811,47 461Ê413Ê875,93 72,33

Kapitálové	(investiční)	výdaje 363Ê069Ê985,92 419Ê780Ê717,15 117Ê415Ê694,30 27,97

Rezervy	na	investice 132Ê207Ê605,22 115Ê026Ê127,72 0,00 0,00

Investiční výdaje celkem 495Ê277Ê591,14 534Ê806Ê844,87 117Ê415Ê694,30 21,95

Rozpočtové výdaje běžného roku 
celkem

1Ê065Ê239Ê263,13 1Ê172Ê751Ê656,34 578Ê829Ê570,23 49,36

Splátky	úvěru 10Ê404Ê304,00 10Ê404Ê304,00 10Ê104Ê845,89 97,12

Výdaje vč. splátky půjčky 1Ê075Ê643Ê567,13 1Ê183Ê155Ê960,34 588Ê934Ê416,12 49,78

rozdíl příjmy – výdaje (BV s kons.) 0,00 0,00 450Ê617Ê840,38

Čerpání rozpočtu najdete na www.ricany.cz – radnice – město a samospráva – finance a majetek města – aktuální informace o čerpání rozpočtu města

nevyhovuje vám stereotypní práce? Dává vám smysl 
pomáhat druhým? tak se přidejte k nám a začněte 
pracovat pro Městskou policii v Říčanech.

Co budete dělat:
• zajišťovat bezpečnost osob a majetku
•  dohlížet na bezpečnost a plynulost provozu na 

pozemních komunikacích
• dohlížet na dodržování pravidel občanského soužití
• spolupracovat na prevenci kriminality ve městě

Co nabízíme:
• stejné benefity jako mají zaměstnanci MěÚ Říčany

Zaujali jsme vás? 
Chcete vědět více? 
Rádi vám na
vše odpovíme na kontaktech: 
tel.: 323 618 258  
nebo 323 618 150, 
e-mail: vaclav.rezac@ricany.cz.

  Hledáme strážníky městské policie v říčanech
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referent oddělení dopravy
Co práce obnáší: stanovení uzavírek, objížděk, dopravního 
značení, povolování zvláštního užívání a připojení silnic  
II. a III. tříd.
Co k tomu potřebujete: SŠ s maturitou, výhodou, ale ne 
podmínkou je vzdělání v oboru dopravy a absolvovaná 
zkouška odborné způsobilosti.

Pracovník technické správy
Co práce obnáší: údržba města, drobné opravy.
Co k tomu potřebujete: základní vzdělání a manuální 
zručnost.

Volné pozice pro město říčany

Další	informace	a	další	
volné	pozice	můžete	zís-
kat	na	https://info.ricany.
cz/mesto/volna-pracovni-
-mista-r1426

Chcete, aby vaše práce měla smysl?  
Staňte se součástí našeho týmu.

l  získáte tím stabilní práci na neurčito

l  5 týdnů dovolené + 3 dny 
placeného volna navíc

l  stravenky v hodnotě 150 Kč  
(zaměstnavatel hradí 130 Kč)

l  příspěvek na penzijní připojištění  
ve výši 3 % mzdy

l  výhodné tarify pro mobilní telefony  
i pro členy rodiny

l  školení pro zvyšování kvalifikace  
v ceně až 30 000 Kč

l  příspěvek při životních a pracovních výročích

l možnost umístit dítě do městské školky

l  možnost rekreace v městských objektech  
v Kořenově (horská chalupa)  
a Lutové (jihočeský statek)

V případě zájmu volejte anebo rovnou posílejte 
životopisy na tyto kontakty: 
Jana Žďárská, tel.: 602 162 037, 
jana.zdarska@ricany.cz

Vánoční strom ze Strašína
letošní vánoční strom na Masarykově náměstí po-
chází ze strašína. DěkuJeMe za věnování, letos se 
opravdu povedl. krásný stříbrný smrk ozdobili kole-
gové z odboru správy a údržby města v rámci mimo-
řádné nedělní směny. věříme, že se vám bude letošní 
strom líbit, a společně si užijeme radostný a pokojný 
advent.
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nová základní škola, proměna 
Černokostelecké s oddělením vod, par-
koviště p+r u nádraží, revitalizace 
Masarykova náměstí včetně radnice, 
cyklostezka do Louňovic. To je jen část 
velkých staveb, které naše město v příš-
tích letech čekají. Běžné projekty, jako 
jsou rekonstrukce ulic a chodníků, vo-

dovody, kanalizace nebo výsadby zeleně však nezastavu-
jeme. Projektovou přípravu máme na několik let dopředu 
a další průběžně chystáme. Musíme být ale opatrní a pláno-
vat finance na několik let dopředu.
Díky profesionálnímu přístupu Finančního výboru Zastu-
pitelstva města Říčany v čele s Martinem Gebauerem jsme 
v předchozích letech „našetřili“ část ceny nové školy. S tý-
mem na radnici jsme loni navíc vyjednali navýšení dotací 
na více než 450 mil. Kč, takže Říčany si nebudou muset 
brát na novou školu žádný úvěr. Celková cena stavby včet-
ně investic do okolí (park, ulice) by měla být cca 700 mil. Kč 
(původní rozpočet byl přes 800 mil.). 
V roce 2024 by měla vypuknout i velká rekonstrukce Čer-
nokostelecké s kanalizacemi. Jsme ale závislí na tendru, 

který vypisuje Ředitelství silnic a dálnic. Podíl města na rok 
2024 má být cca 80 mil. Kč. Požádali jsme o dotaci na parko-
viště P+R u nádraží a v zimě chceme vypsat soutěž i na tuto 
stavbu za cca 70 mil. Kč. Podobnou částku by měla stát ob-
nova vrtů a úpravny vody – zde však není k dispozici dotace 
a realizaci si budeme moci dovolit pouze při velmi dobré na-
bídkové ceně.
Jak jsme slíbili, kromě nových projektů se zaměřujeme 
na údržbu a opravy majetku města. Velký dík patří kole-
gům z Technických služeb Říčany – město letos, podle mě, 
zase hodně prokouklo.
Služby, které jsou úspěšné a oblíbené, chceme dále vylepšo-
vat. Mezi klíčové patří městská doprava včetně služby senior 
taxi či sdílené dopravy. Městské autobusy chceme dále po-
silovat tam, kde kapacita nestačí (Olivovna, školní autobu-
sy) a obsloužit i další lokality (sídliště u MŠ Čtyřlístek, zimní 
stadion). I zde musíme hlídat finance, takže rozvoj bude po-
zvolný a promyšlený. V roce 2025 budeme znovu ve veřejné 
soutěži vybírat dopravce, a to s důrazem na ještě vyšší kvali-
tu vozidel i služeb.
naším cílem je vaše spokojenost.

Váš starosta David Michalička

říčany čeká období velkých projektů
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Ve středu 15. listopadu proběhlo v Říčanech setkání předsta-
vitelů Unie pro sport a zdraví z Liberce, Loun, Slaného, Os-
trova nad Ohří a domácích Říčan. Podobně jako u nás jsou 
její členové zástupci sportovních organizací, které ve svých 
městech dlouhodobě působí. Ve funkci republikového před-
sedy hnutí byl potvrzen Radovan Šabata z Loun. Unie pro 
sport a zdraví působí pod svojí značkou již 25 let (založena 
byla roku 1998). Panovala shoda v tom, která témata jsou 
důležitá a aktuální ve všech městech. Jedná se zejména o fi-
nancování sportu ve městech a obcích, snižující se úroveň 
fyzické zdatnosti dětí pramenící z omezeného pohybu a sou-
časných limitů tělesné výchovy ve školách. Dále o nastavení 
podpory města u komerčních sportovních „kroužků“ versus 
sportovních organizací účastnících se soutěží všech věko-
vých kategorií a podílejících se na chodu svých sportovních 
unií. Vyjádřili jsme také obavy z pokračování rozsahu za-
pojení mnoha trenérů a činovníků (většinou na dobrovolné 
bezplatné bázi) v současných společenských podmínkách.
Shodli jsme se, že role měst pro rozvoj amatérského sportu 
je klíčová. Srovnávali jsme i zkušenosti ze zahraničí, zejmé-
na ze zemí na západ od nás, kde města provozují hlavní spor-
toviště a tento náklad tak nedopadá na samotné sportovní 
organizace, které se soustředí na svou hlavní činnost.
Role amatérských sportovních organizací je pro společen-
ský život v obcích nezastupitelná, a ještě důležitější je pro 
lidské zdraví. Analýza Dataozdraví.cz, ze kterou stojí plat-

forma Ministr zdraví, ukazuje skutečné faktory, jež ovliv-
ňují lidské zdraví, ve srovnání s tím, kam směřují finanční 
prostředky a investice ve zdravotním systému. Vyplývá z ní, 
že kvalitu svého zdraví můžeme do velké míry ovlivnit sami 
a jednu z klíčových rolí hrají návyky a prostředí.
Hlavním determinantem zdraví (35 %) je lidské chování, 
stravovací návyky, kontrola nežádoucích návyků. Pozitiv-
ní návyky a změny našeho chování vedou ke snížení rizika 
celé řady onemocnění. Taková prevence je zároveň výrazně 
levnější než nákladná léčba. Z celkových výdajů veřejných 
financí na zdravotnictví jsou pouhá 4 % určena na pre-
venci a podporu zdravého individuálního chování (zdroj: 
Dataozdraví.cz). 
Zpět od dat k podoře sportu v obcích: Na setkání jsme sdíleli 
přesvědčení, že sportovní organizace pomáhají společen-
skému životu v obcích a zdraví jejich obyvatel s pozitivním 
vlivem zejména na děti a mládež. Sdíleli jsme zkušenosti, jak 
více propojit školy a sportovní organizace.  Zkušení trenéři 
a sportovci z místních organizací mohou pomoci učitelům 
tělocviku nejen s náplní tohoto předmětu, ale také (a možná 
zejména) s motivací dětí ke sportování. Bez úzké spolupráce 
s městem a jeho podporou nebude možné rozvíjet – a někde 
ani udržet – současný rozsah aktivit sportovních organizací, 
které ve městech dlouhodobě a tradičně působí.

Marek Fořt, zastupitel Unie pro sport a zdraví Říčany

Setkání představitelů Unie pro sport a zdraví
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Určitě jste z médií zaznamenali, že 
se u nás opět rozjel proces ratifikace 
tzv. Istanbulské úmluvy (dále také 
jen „IÚ“). K nám v Senátu Parla-
mentu ČR se tento dokument dosta-
ne na program v lednu.

Už teď ale můžu – po pečlivém na-
studování IÚ – jednoznačně říct, že budu hlasovat proti 
ratifikaci. A chtěl bych se s vámi podělit o důvody, které 
mě vedly k zásadnímu odmítnutí tohoto dokumentu.

Tento článek se nachází v rubrice pro zastupitele a přijde 
mi fér vám vysvětlit, proč jsem se tak rozhodl právě tady. 
A to z důvodu, že se tento dokument (pokud bude přijat) 
dotkne nás všech, včetně našich dětí a škol, které naše 
město zřizuje.

Možná víte, že IÚ si naoko klade za cíl bojovat proti 
domácímu násilí. Tento boj má moji plnou podporu, 
ostatně moje legislativní činnost je toho důkazem. Jen-
že IÚ pod touto hezkou slupkou v sobě skrývá mnohá 
nebezpečí, která s bojem proti násilí vůbec nesouvisejí. 
Její autoři do znění IÚ dokázali „vecpat“ progresivis-

ticko-ideologické věci. V článku 8 IÚ přikazuje, aby ČR 
musela „vydělit přiměřené finanční zdroje“ i pro ne-
vládní organizace. Jinými slovy by se takové organiza-
ce mohly po ratifikaci peněz nás daňových poplatníků 
soudně domáhat. A žádné volby by na tom nemohly už 
nic změnit.

Co se ale týká říčanského školství, je zcela zásadní člá-
nek 14 IÚ. Ten zakotvuje, aby ve formálních školních 
„osnovách“ na všech úrovních vzdělávání existoval 
materiál k tématům, jako jsou tzv. „nestereotypní gen-
derové role“. Vzhledem k tomu, že v Německu (které 
ratifikovalo IÚ) se projednává navazující zákon, za-
kotvující, že si každý bude moci jednou ročně změnit 
pohlaví a za prozrazení pohlaví druhého člověka má 
hrozit pokuta až 10 000 eur, máme se na co těšit. A naše 
děti zvlášť. A je třeba se proti tomu postavit. Jako člo-
věk, který byl po mnoho let členem školské rady ve  
3. ZŠ u Říčanského lesa, jsem zásadně proti. A proto 
budu hlasovat v Senátu proti tomuto nebezpečnému do-
kumentu umožňujícímu vymývání mozků našim dětem 
ve školách.

Zdeněk Hraba
zastupitel Změna pro Říčany

Rok s rokem se sešel a jsou tu opět 
Vánoce a konec roku. Je to čas bi-
lancování a vzpomínání, co se nám 
povedlo a co se nepovedlo, co se nám 
líbí nebo nelíbí.

Co se mi líbí:
Jsou to již čtyři roky, co vznikl a ote-

vřel se Koloběh. Byl to nápad paní Drbohlavové a asi 
nikdo nepředpokládal, kam se za ty čtyři roky dostane. 
Město poskytlo prostor na náměstí a je vidět, že v Říča-
nech žijí lidé, kterým není empatie cizí. Koloběh má hod-
ně dobrovolníků, má schopnou paní ředitelku a ve spo-
lupráci nejen se Odborem sociálních věcí a zdravotnictví 
MěÚ Říčany, ale i s jinými neziskovkami účelově rozdalo 
již miliony korun potřebným. Senioři si pochvalují zá-
jezdy, které mají vždy vysokou úroveň. Díky moc!
Každoroční vánoční setkání seniorů v KC Labuť s hud-
bou a tancem. Setkání seniorů se ale nekoná pouze před 
Vánocemi, ale několikrát do roka.
Konečně zmizela ruina bývalého kina, vnikla nová zele-

ná plocha. Kvůli výstavbě nové ZŠ a vzhledem k problé-
mům s dopravou bych tu zeleň klidně zachovala.

Čemu nerozumím:
Na různých místech města byly vystaveny různé sochy 
a sošky. Nic proti. Ale proč na náměstí, přímo u sochy T. 
G. Masaryka, byla vystavena kostra dlaně, a ještě olepe-
ná černými páskami, to jsem lidem, kteří se mě ptali, co 
to znamená, nedokázala vysvětlit. 

Co také neumím vysvětlit, je to, že když se mě lidé pta-
jí, proč rekonstrukce jedné místnosti (cca 25 m2) – po-
datelny v hlavní budově úřadu – trvá víc než půl roku. 
Podle získaných informací by měla být podatelna k dis-
pozici během prosince.

Klidné a pohodové svátky si užijte s rodinou a svými přá-
teli. A snažme se, aby se ta sváteční atmosféra protáhla 
co nejdéle do roku 2024.

Karla Egidová 
zastupitelka za SPOLU–ODS

Istanbulská úmluva, říčanské školy a genderová ideologie

Líbí, nelíbí, nerozumím
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Na říjnovém jednání Výboru pro 
dopravu Zastupitelstva města Ří-
čany nám byl předložen materi-
ál, který ovlivní hromadnou do-
pravu i kasu města na příštích 
deset let a cena hromadné dopravy 
může dosáhnout až 400 mil. Kč. 
Jsem proto rád, že nakonec bylo pro-

jednání materiálu Zastupitelstvem města Říčany o mě-
síc posunuto.
Není to dost času, abychom dostali odpověď na všech-
ny otázky, ale snad bude trochu času si něco vyjasnit, 
upřesnit. Ve finále to však bude (politické) rozhodnutí, 
zda chceme v příštích letech utratit za vlastní hromad-
nou dopravu takovou sumu a co za to dostaneme.
Když kolega Sebastian Macura (KM) na úřadě odpre-
zentoval materiál, byl jsem zaskočen naléhavostí nut-
nosti, aby výbor vydal rozhodnutí o tak zásadním ma-
teriálu prezentovaném v pracovní podobě bez finálních 
podkladů prakticky okamžitě. Je mi líto obrovské ener-
gie a času lidí, kteří na materiálu pracovali, a mrzelo 
mne, že jsem se o takovém zadání dozvěděl na poslední 
chvíli. Je proto dobře, že bude čas jej dopracovat.

Během projednání byly upřesněny odpovědi na dobu za-
mýšleného kontraktu, který by měl být uzavřen od září 
2025. Dále jsme si potvrdili specifikaci délky autobusů 
a jejich pohonu, který bude naftový.
Další otázky se týkaly především rozsahu služeb, tedy 
zda jezdit i o nedělích, letních prázdninách, kam až za-
jíždět, jak zkracovat doby dojezdu. V diskusi jsme se při-
klonili k nejlevnější předkládané variantě. Nutno však 
říci, že nevíme přesně, z jakých dat a zadání se vycháze-
lo. Data vytíženosti jsou nedostatečná, protože vycháze-
jí pouze z jednoho měření. Celý grafikon je dělaný s nad-
šením, ale vlastně na koleně a jeho vylaďování je složité.
Nejsou tedy další varianty řešení hromadné dopravy? 
Například větší propojení vlastní a krajské dopravy? Ne-
bylo by to levnější a efektivnější?
Otázek je tedy více a byl bych moc rád, kdyby bylo více 
času najít na ně nejlepší odpovědi pro naše město.
Závěrem chci nám všem popřát krásný adventní čas 
a vše dobré jak o svátcích, tak v roce příštím.

Miloslav Šmolík 
 předseda Výboru pro dopravu

zastupitel SPOLU–ODS

Vážení spoluobčané,
blížící se konec roku je vždy příle-
žitostí ohlédnout se za tím, co bylo, 
a také plánovat, co bude. Máme 
za sebou rok plný výzev, ale také 
úspěchů. Pokud při pohledu na po-
někud bláznivý svět zaměříme svůj 
pohled na Říčany, najdeme mnoho 

dobrých zpráv. Hlavně říčanský sport letos slavil úspě-
chy na mnoha frontách a všem ještě jednou patří velká 
gratulace.
I když v Říčanech za poslední rok není vidět nějaký zá-
sadní projekt města, je určitě třeba poděkovat všem 
úřednicím a úředníkům, kteří administrují opravy infra-
struktury, stavbu nové, zajišťují každodenní chod města, 
starají se o chod škol, školek, Muzea Ŕíčany a dalších or-
ganizací města. Bez Vás by to nešlo.

Úspěchem je Středočeským krajem postavená sportov-
ní hala u gymnázia. Jsem rád, že už dobře slouží našim 
sportovcům.

Příští rok započne dlouho odkládaná stavba školy na Ko-
menského náměstí. Čeká nás také zahájení rekonstruk-
ce Černokostelecké, kterou provede ŘSD. Tak si přejme, 
ať obě stavby co nejméně ovlivní chod města, život nás 
všech v Říčanech a ať jsou dokončené včas a za rozum-
nou cenu.
Pojďme si ale hlavně společně a všichni navzájem přát, 
ať si užíváme, co je nám drahé, co nám dělá radost. Ne-
nechme se otrávit zprávami v médiích, které často lakují 
na černo už tak dostatečně šedivé události. Radujme se 
z úspěchů.
Město je jako rozsáhlá rodina, ať už se jedná o obyvatele, 
podnikatele, nebo veřejné služby. Věřím, že společně vy-
tváříme prostředí, kam se rádi vracejí nejen naši obyva-
telé, ale i ti, kteří nás navštěvují. Ať tyto svátky přinesou 
radostné chvíle a nový elán do našeho společného úsilí.

Přeji vám krásné svátky strávené s blízkými, úspěšný 
a radostný rok 2024.

Jiří Kozák 
 zastupitel SPOLU–ODS

Kolik zaplatíme za hromadnou dopravu v říčanech?

radujme se z úspěchů 
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HARMONOGRAM
svozu odpadů 
od ledna 2024

INFOLINKA 734 414 622 
(od pondělí do pátku v čase od 8 do 16 hodin)

Svozy mohou probíhat brzy ráno, proto nádoby 
na odpady přistavujte vždy večer před dnem 
svozu. Děkujeme







ZELENÁ OBLAST:
Akátová, Bažantní, Bílá, Blatouchová, Bohuslava Martinů, Borová, Březská, 
Čajkovského, Černokostelecká, Do Kopečka, Do Polí, Dolní, Domácí, Dubová, 
Edvarda Beneše, Fialková, Gorkého, Habrová, Halasova, Haškova, Havraní, 
Horní, Horova, Husova, Janáčkova, Jarní, Jedlová, K Památné lípě, K Pomníku 
padlých, K Úvalské, K Vodárně, K Zátoce, Kaštanová, Ke Koupališti, Ke Sta-
ré návsi, Konečná, Kosatcová, Krásná, Kubelíkova, Leknínová, Lesní, Letní, Li-
pová, Lotosová, Luční, Maková, Mechová, Milady Horákové, Modrá, Modříno-
vá, Mozartova, Na Bahnivce, Na Ladech, Na Mýtince, Na Okraji, Na Rokytce,  
Na Skalkách, Nad Bahnivkou, Nad Hřištěm, Nad Jurečkem, Nad Koupadly, Nad 
Potokem, Nad Rokytkou, nám. Československé armády, Okrajová, Osadní, Osi-
ková, Pěkná, Plavínová, Plk. Švece, Pod Bahnivkou, Pod Vojenským velitelstvím, 
Pokračovací, Polní, Pomněnková, Preslova, Rybova, Sedláčkova, Smrková, So-
kolovská, Stará, Strašínská, Stulíkova, Šrámkova, Třezalková, Tyrše a Fügnera, 
U Březské cesty, U Disku, U Jurečku, U Ládek, U Lesa, U Nás, U Památné lípy, 
Úvalská, Úzká, V Doubí, V Chatách, V Kapradí, V Lukách, V Osičí, V Žaludech, 
Vrbová, Výhledová, Za Větrníkem, Zahradní, Zelená. 

2024 směsný odpad BIO odpad PLAST PAPÍR

leden út: 2., 9., 16., 23., 30. út: 2. út: 9., 23. út: 2.

únor út: 6., 13., 20., 27. út: 6. út: 6., 20. út: 13.

březen út: 5., 12., 19., 26. út: 5. út: 5., 19. út: 12.

duben út: 2., 9., 16., 23., 30. út: 2., 9., 16., 23., 30. út: 2., 16., 30. út: 9.

květen út: 7., 14., 21., 28. út: 7., 14., 21., 28. út: 14., 28. út: 7.

červen út: 4., 11., 18., 25. út: 4., 11., 18., 25. út: 11., 25. út: 4.

červenec út: 2., 9., 16., 23., 30. út: 2., 9., 16., 23., 30. út: 9., 23. út: 2.

srpen út: 6., 13., 20., 27. út: 6., 13., 20., 27. út: 6., 20. út: 13.

září út: 3., 10., 17., 24. út: 3., 10., 17., 24. út: 3., 17. út: 10.

říjen út: 1., 8., 15., 22., 29. út: 1., 8., 15., 22., 29. út: 1., 15., 29. út: 8.

listopad út: 5., 12., 19., 26. út: 5., 12., 19., 26. út: 12., 26.. út: 5.

prosinec út: 3., 10., 17., 24., 31. út: 3. út: 10., 24. út: 3.



ORANŽOVÁ OBLAST:    
1. máje, 5. května, Azalková, Baarova, Bachmačská, Bezová, Bezručova, Bou-
bínská, Boženy Němcové, Březová, Buková, Čapkova, Čechova, Dobrovského, 
Domažlická, Dukelská, Foersterova, Hliněná, Hybešova, Chodská, Jasanová, 
Jasmínová, Javorová, Jívová, Jižní, Jungmannova, K Nádraží, K Podjezdu, K Poš-
tě, K Říčanskému lesu, Kalinová, Kamenická, Karpatská, Kollárova, Krátká, Krko-
nošská, Kyjevská, Legií, Leopolda Peka, Malá Olivová, Marie Pujmanové,  Mo-
ravská, Myslivecká, Na Holém vrchu, Na Kavčí skále, Na Kopešín, Na Kozákově, 
Na Skalách, Na Vyhlídce, Nad Rybníčkem, Olivova (úsek: od přejezdu k Olivov-
ně), Palackého, Pivoňková, Pod Drahou, Pod Kopešínem, Pod Táborskou, Poláč-
kova, Pomezní,  Poslední, Raisova, Riegrova, Roklanská, Rovná, Ruská, Severní, 
Slepá, Smiřických, Sovova, Spojka, Šeříková, Šípková, Školní, Šumavská, Šumná, 
Táborská, Terronská, Thomayerova (úsek: železniční trať až Buková), Topolová,  
U Kamene, U Moravy, U Nemocnice, U Olivovny, U Přejezdu, U Vodojemu,  
U Zastávky, U Závory, Uhelná, V Údolí, V Kolonii, Ve Školkách, Vančurova, Ver-
dunská, Vřesová, Východní, Zborovská, Zeyerova.    

2024 směsný odpad BIO odpad PLAST PAPÍR

leden po: 1., 8., 15., 22., 29. pá: 5. pá: 12., 26. pá: 5.

únor po: 5., 12., 19., 26. pá: 2. pá: 9., 23. pá: 2.

březen po: 4., 11., 18., 25. pá: 1. pá: 8., 22. pá: 1.

duben po: 1., 8., 15., 22., 29. pá: 5., 12., 19., 26. pá: 5., 19. pá: 12.

květen po: 6., 13., 20., 27. pá: 3., 10., 17., 24., 31. pá: 3., 17., 31. pá: 10.

červen po: 3., 10., 17., 24. pá: 7., 14., 21., 28. pá: 14., 28. pá: 7.

červenec po: 1., 8., 15., 22., 29. pá: 5., 12., 19., 26. pá: 12., 26 pá: 5.

srpen po: 5., 12., 19., 26. pá: 2., 9., 16., 23., 30. pá: 9., 23. pá: 2.

září po: 2., 9., 16., 23., 30. pá: 6., 13., 20., 27. pá: 6., 20. pá: 13.

říjen po: 7., 14., 21., 28. pá: 4., 11., 18., 25. pá: 4., 18. pá: 11.

listopad po: 4., 11., 18., 25. pá: 1., 8., 15., 22., 29. pá: 1., 15., 29. pá: 8.

prosinec po: 2., 9., 16., 23., 30. pá: 6. pá: 13., 27. pá: 6.



ŽLUTÁ OBLAST:
17. listopadu, Alšova, Barákova, Blahoslavova, Blanická, Blodkova, Bro-
žíkova, Březinova, Cesta Svobody, Daliborova, Divišova, Do Lehovic, 
Družstevní, Dvořákova, Fibichova, Golfová, Havlíčkova, Hluboká, Chel-
čického, Jaselská, Jeronýmova, Jiráskova, Kamlerova, Ke Skalce, Ko-
menského náměstí, Kozinova, Krameriova, Kriketová, Máchova, Máne-
sova, Melantrichova, Měsíční, Mlýnská, Na Bělišti, Na Fabiáně, Na Fialce,  
Na Spojce, Nádražní, Nerudova, Nová, Olivova (úsek: k přejezdu), Ol-
šany, Petra Fastra, Plynární, Pod Lihovarem, Pod Tratí, Podblanická, 
Politických vězňů, Přemyslova, Rýdlova, Řípská, Sadová, Scheinero-
va, Slunečná, Smetanova, Sokolská, Sukova, Široká, Škroupova, Štefá-
nikova, Tenisová, Thomayerova (úsek: Olivova až železniční trať), Tře-
bízského, Tylova, U Hřiště, U Kina, U Mostu, V Chobotě, Vrchlického,  
Za Pilou, Žižkova. 

2024 směsný odpad BIO odpad PLAST PAPÍR

leden čt: 4.,11., 18., 25. st: 3. čt: 11., 25. čt: 4.

únor čt: 1., 8., 15., 22., 29. st: 7. čt: 8., 22. čt: 1.

březen čt: 7., 14., 21., 28. st: 6. čt: 7., 21. čt: 14.

duben čt: 4., 11., 18., 25. st: 3., 10., 17., 24. čt: 4., 18. čt: 11.

květen čt: 2., 9., 16., 23., 30. st: 1., 8., 15., 22., 29. čt: 2., 16., 30. čt: 9.

červen čt: 6., 13., 20., 27. st: 5., 12., 19., 26. čt: 13., 27. čt: 6.

červenec čt: 4., 11., 18., 25. st: 3., 10., 17., 24., 31. čt: 11., 25. čt: 4.

srpen čt: 1., 8., 15., 22., 29. st: 7., 14., 21., 28. čt: 8., 22. čt: 1.

září čt: 5., 12., 19., 26. st: 4., 11., 18., 25. čt: 5., 19. čt: 12.

říjen čt: 3., 10., 17., 24., 31. st: 2., 9., 16., 23., 30. čt: 3., 17., 31. čt: 10.

listopad čt: 7., 14., 21., 28. st: 6., 13., 20., 27. čt: 14., 28. čt: 7.

prosinec čt: 5., 12., 19., 26. st: 4. čt: 12., 26. čt: 5.



MODRÁ OBLAST:
Arbesova, Botičská, Březinova (úsek: Říčanská až U Trati), Cidlinská, 
Dančí, Doubravská, Duhová Dunajská, Hálkova, Jelení, Jeřábová, Jihlav-
ská, Jizerská, Jordánská, K Solné stezce, Kolovratská, Křemelná, Labská, 
Lázeňská, Lipanská, Lužnická, Masarykovo náměstí, Na Hradě, Na Obci, 
Na Spilce, Na Výsluní, Na Vysoké, Na Výšině, Nad Cihelnou, Nedbalo-
va, Orlická, Otavská, Platanová, Ploučnická, Pod Hradem, Pod Školou,  
Pod Vysokou, Podhrázská, Podskalí, Purkyňova, Rooseveltova, Sakurová, 
Sázavská, Slapská, Slivoňová, Srnčí, Štěchovická, U Hradu, U Studánky, 
U Studny, U Topolu, U Trati,  U Višní, V Hliníku, V Lískách, V Řešetě, Vl-
tavská, Voděradská (úsek: dopravní hřiště až autobusová zastávka Vo-
děradská), Vranovská, Wolkerova, Želivská.    
    
    

2024 směsný odpad BIO odpad PLAST PAPÍR

leden po: 1., 8., 15., 22., 29. st: 3. po: 8., 22. po: 1.

únor po: 5., 12., 19., 26. st: 7. po: 5., 19. po: 12.

březen po: 4., 11., 18., 25. st: 6. po: 4., 18. po: 11.

duben po: 1., 8., 15., 22., 29. st: 3., 10., 17., 24. po: 1., 15., 29. po: 8.

květen po: 6., 13., 20., 27. st: 1., 8., 15., 22., 29. po: 13., 27. po: 6.

červen po: 3., 10., 17., 24. st: 5., 12., 19., 26. po: 10., 24. po: 3.

červenec po: 1., 8., 15., 22., 29. st: 3., 10., 17., 24., 31. po: 8., 22. po: 1.

srpen po: 5., 12., 19., 26. st: 7., 14., 21., 28. po: 5., 19. po: 12.

září po: 2., 9., 16., 23., 30. st: 4., 11., 18., 25. po: 2., 16., 30. po: 9.

říjen po: 7., 14., 21., 28. st: 2., 9., 16., 23., 30. po: 14., 28. po: 7.

listopad po: 4., 11., 18., 25. st: 6., 13., 20., 27. po: 11., 25. po: 4.

prosinec po: 2., 9., 16., 23., 30. st: 4. po: 9., 23. po: 2.



2024 směsný odpad BIO odpad PLAST PAPÍR

leden st: 3., 10., 17., 24., 31. st: 3. st: 10, 24. st: 3.

únor st: 7., 14., 21., 28. st: 7. st: 7., 21. st: 14.

březen st: 6., 13., 20., 27. st: 6. st: 6., 20. st: 13.

duben st: 3., 10., 17., 24. st: 3., 10., 17., 24. st: 3., 17. st: 10.

květen st: 1., 8., 15., 22., 29. st: 1., 8., 15., 22., 29. st: 1., 15., 29. st: 8.

červen st: 5., 12., 19., 26. st: 5., 12., 19., 26. st: 12., 26. st: 5.

červenec st: 3., 10., 17., 24., 31. st: 3., 10., 17., 24., 31. st: 10., 24. st: 3.

srpen st: 7., 14., 21., 28. st: 7., 14., 21., 28. st: 7., 21. st: 14.

září st: 4., 11., 18., 25. st: 4., 11., 18., 25. st: 4., 18. st: 11.

říjen st: 2., 9., 16., 23., 30. st: 2., 9., 16., 23., 30. st: 2., 16., 30. st: 9.

listopad st: 6., 13., 20., 27. st: 6., 13., 20., 27. st: 13., 27. st: 6.

prosinec st: 4., 11., 18., 25. st: 4. st: 11., 25. st: 4.

ŠEDÁ OBLAST: 
Jažlovice, Kuří, Kuříčko, Pacov, Strašín, Voděrádky.    

V průběhu celého roku je svážen  
jedlý olej a tuk od rodinných domů. 

Jedlé oleje a tuky slévejte do PET 
lahve (ne do skleněné). Naplněnou 
a dobře uzavřenou lahev umístěte 
na jakoukoliv popelnici, která bude 
vyvezena nejdříve (nebo ji postavte 
vedle). Společnost Marius Pedersen 
ji v rámci svozu odveze a následně 
zajistí ekologickou likvidaci.
Lahve s použitým olejem a tuky mů-
žete vkládat i do nových oranžových 
popelnic na stanovištích s tříděným 
odpadem.



Do žluté nádoby na plast NEPATŘÍ:
Jednorázové pleny, bakelity, celofán, lamino-
vané pryskyřice, molitany, obaly od maziv 
a olejů, znečištěné plasty (např. zbytky 
potravin, chemikáliemi, oleji), novodurové 
trubky, linolea, nafukovací kruhy, bazénky 
a další hračky z PVC, automobilové plasty, 
výrobky z gumy.

Do modré nádoby na papír NEPATŘÍ: 
Mastný, mokrý a papír znečištěný zbytky po-
travin, krabice od nápojů (ty patří do žluté), 
použité pleny, obvazy, hygienické potřeby, 
uhlový, dehtový a voskovaný papír, kopíráky.

RŮŽOVÁ OBLAST (Lokalita „Ryba“ a u Světic): 
Klidná, Mírná, Na Spojce II., Nad Vodárnou, Oddechová, Potoční, Prostřední, 
U Světic, U Štípku, V Dolích, V Lehovicích.

2024 směsný odpad BIO odpad PLAST PAPÍR

leden po: 1., 8., 15., 22., 29. pá: 5. čt: 11., 25. čt: 4.

únor po: 5., 12., 19., 26. pá: 2. čt: 8., 22. čt: 1.

březen po: 4., 11., 18., 25. pá: 1. čt: 7., 21. čt: 14.

duben po: 1., 8., 15., 22., 29. pá: 5., 12., 19., 26. čt: 4., 18. čt: 11.

květen po: 6., 13., 20., 27. pá: 3., 10., 17., 24., 31. čt: 2., 16., 30. čt: 9.

červen po: 3., 10., 17., 24. pá: 7., 14., 21., 28. čt: 13., 27. čt: 6.

červenec po: 1., 8., 15., 22., 29. pá: 5., 12., 19., 26. čt: 11., 25. čt: 4.

srpen po: 5., 12., 19., 26. pá: 2., 9., 16., 23., 30. čt: 8., 22. čt: 1.

září po: 2., 9., 16., 23., 30. pá: 6., 13., 20., 27. čt: 5., 19. čt: 12.

říjen po: 7., 14., 21., 28. pá: 4., 11., 18., 25. čt: 3., 17., 31. čt: 10.

listopad po: 4., 11., 18., 25 pá: 1., 8., 15., 22., 29. čt: 14., 28. čt: 7.

prosinec po: 2., 9., 16., 23., 30. pá: 6. čt: 12., 26. čt: 5.
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Z knihy událostí
11. října, 15.00

Na žádost Police ČR strážníci posky-
tují součinnost v hotelu Pratol v uici. 
Černokostelecká. Na místě se má 
nacházet osoba pod vlivem alkoho-
lu, u níž zasahují zdravotníci rychlé 
záchranné zdravotní služby. Po pří-
jezdu na místo strážníci od recepční 
hotelu dostávají informaci, že muž je 
v druhém patře spolu se záchranáři. 
Muž ležel na chodbě v patře a jevil 
známky značné opilosti. Ze strany 
zasahujících zdravotníků bylo vy-
loučeno ohrožení na životě a po pro-
vedení ošetření z místa odjíždějí. 
Muže si přebírá hlídka městské poli-
cie, která u muže provede dechovou 
zkoušku na přítomnost alkoholu. 
U muže bylo naměřeno 3,47 ‰ al-
koholu v dechu. I přes značné pro-
mile alkoholu se muž staví na nohy 
a za součinnosti strážníků je vyveden 
z hotelu, neboť se v místě zdržoval 
bez zaplaceného ubytování. O situa-
ci na místě byla zpětně vyrozuměna 
Policie ČR, která se na místo násled-
ně dostavila k dořešení události, 
protože osoba i přes počáteční sna-
hu nebyla vzhledem k značné opilos-
ti schopná bezpečného pohybu.

říjen – kontrola nádraží

Při kontrolní činnosti na vlakovém 
nádraží si hlídka strážníků všímá 
muže, který odpovídá popisu osoby, 
která byla spatřena při krádeži cyk-
listického kola v Říčanech. I přesto, 
že se jednalo o starší událost, díky 
místní znalosti strážníků a sdílení 
informací si strážníci uvedenou oso-
bu vybavují ze záznamu městského 
kamerového dohlížecího systému. 
Strážníci osobu na místě ztotožňují 
a nezbytné poznatky předávají kole-
gům z Policie ČR k dalšímu opatření. 
V poslední době se díky kamerovým 

systémům městské policie a dobré 
místní znalosti strážníků daří úspěš-
ně odhalovat pachatele drobných 
krádeží.

11. října, 19.00

Dozorčí služba městské policie při-
jala telefonickou žádost o součin-
nost od Obvodního oddělení Policie 
ČR v Říčanech ve věci osoby, která 
se dostavila na uvedený útvar policie 
za účelem převzetí písemností, s tím, 
že u uvedené osoby je vysloven zákaz 
řízení motorových vozidel. Kolega 
od Policie ČR se správně domníval, 
že by uvedená osoba mohla po od-
chodu ze služebny policie usednout 
neoprávněně za volat vozidla, které 
stálo v blízkosti služebny. Uvedená 
domněnka se následně potvrdila. 
Strážníci na základě oznámení uve-
denou osobu s vozidlem vysledova-
li kamerovým systém až do místa 
zastavení v blízkosti Komenského 
nám. 
Ze záznamu kamerového systému 
z několika míst na cestě z Masaryko-
va nám. na Komenského nám. bylo 
operátorem městské policie dosta-
tečně zjištěno a prokázáno, že osoba 
nasedla do vozidla i přes zákaz říze-
ní a odjela z místa Masarykova nám. 
Hlídka strážníků uvedeného řidiče 
dostihla na Komenského nám., kde 
ho zastihla již vystoupivšího z vozi-
dla v místě u jedné z nemovitostí, kde 
spolu s dalším mužem na venkovním 
prostranství právě konzumovali sva-
činu. Řidič vozidla se na místě hlídce 
strážníkům doznal, že řídil vozidlo 
bez platného oprávnění, uvedené 
mj. dosvědčovaly záznamy z kamer 
strážníků. Vzhledem k tomu, že zde 
bylo podezření ze spáchání přečinu 
proti pořádku ve věcech veřejných 
jiným rušením činnosti orgánu ve-
řejné moci mařením výkonu úřední-
ho rozhodnutí o zákazu řízení moto-

rových vozidel, byla celá věc spolu 
s osobou řidiče předána na místě po-
licii ČR k dalšímu opatření. I v tomto 
případě pomáhaly kamery městské-
ho dohlížecího systému k prokázání 
protiprávní činnosti.

12. října, 04.00

Při kontrolní činnosti hlídky strážníků 
městské policie se zaměřením na kon-
trolu dodržování zákazu tranzitní do-
pravy nákladních vozidel nad 12 tun 
přes město zastavila hlídka městské 
policie nákladní vozidlo v ulici Říčan-
ská s podezřením na porušení uvede-
ného zákazu. Při komunikaci s řidičem 
hlídka cítila zápach kouře jako po spa-
lování sušiny rostliny konopí. Vzhle-
dem k uvedenému hlídka vyzvala řidiče 
k orientační dechové zkoušce na alko-
hol a odběr slin na možné prokázání 
užití jiných omamných a psychotrop-
ních látek. I přes tvrzení řidiče, že nic 
před jízdou nedovoleného nepožil, 
výsledek orientačního vyšetření na pří-
tomnost alkoholu a jiných omamných 
látek byl pozitivní. 

Vzhledem ke zjištěným skutečnostem 
byla celá věc na místě předána k do-
řešení Policii ČR. Kromě dopravního 
přestupku nedovoleného tranzitu nad 
12 tun přes město se řidič bude mimo 
jiné zodpovídat z protiprávního jed-
nání spočívajícím v požití alkoholu 
a jiných omamných psychotropních lá-
tek. Jízda v zákazu vjezdu tranzitu nad  
12 tun byla řidiči osudná i pro další 
protiprávní jednání. Pravda je, že se 
nejedná o ojedinělý případ tohoto typu, 
při jedné z předchozích kontrol nedovo-
leného tranzitu si strážníci všimli v ka-
bině u řidiče několika plechovek od piv 
a jednoho rozpitého piva. I tento případ 
skončil oznámením na Policii ČR.

Václav Řezáč
vedoucí Městské policie Říčany

Městská	policie	Říčany
Komenského nám. 1619/3, 251 01 říčany 

e-mail: mestska.policie@ricany.cz

Tel. 323 618 150  
Mob. 725 022 765

městská policie radí 
a informuje



Vážení přátelé,
zima se nám pomalu blíží a s ní i ko-
nec soutěží. Než jsme jim dali letos 
úplné sbohem, stihli jsme ještě po-
slední dvě. Krajské kolo soutěže zvané 
ZHVB (Závod hasičské všestran-
nosti a brannosti), které proběhlo 
11. listopadu. Jelikož byla uzávěrka 
dříve, to, jak jsme dopadli, vám dáme 
vědět v dalším čísle. Do Prahy jsme 
se podívali 4. listopadu na Memoriál 
Marty Habadové, jedná se o závod 
v běhu na 60 metrů s překážkami. 
Od začátku jsme se cítili skvěle, i když 
jsme všichni vstávali v pět hodin ráno. 
Část závodníků se dopravila autem, 
jiní jeli vlakem a městskou dopravou, 
podle toho, co se komu hodilo více. 
Všichni jsme se nakonec sešli u haly, 
která byla jako vždy již od rána pře-
plněná. Následovaly tréninky dívek, 
kde si ještě před během mohla každá 
závodnice naposledy vyzkoušet všech-
ny překážky, a o pár minut později už 
první dívky startovaly. Nejlépe z naše-
ho družstva skončila Klára Nechváta-
lová na 124. místě a Anna Dvořáková 
na 184. místě z cca 400 soutěžících. 
Z chlapců běžel jen Jakub Maloveczki, 
který skončil na 165. místě z 300 zá-
vodníků. S výsledky jsme byli spoko-
jeni s přihlédnutím k tomu, že toto ani 
není naše primární disciplína. Měli 
jsme zde zastoupeno i družstvo mlad-
ších, které podalo skvělý výkon. Všich-
ni doběhli všechny pokusy v pořádku, 
a hlavně bez zranění. Všem bych chtěl 
poděkovat za nasazení v letošních sou-
těžích, a to jak trenérům, tak našim 
závodníkům. Za celý sbor držím palce 
do dalších soutěží.
Všichni na sobě neustále pracujeme, 
a proto se naše vedoucí Markéta a De-
nisa účastnily školení vedoucích mlá-
deže okresu Praha-východ pořádané 
ORM na Přední Labské. Během víken-
du si s ostatními vedoucími poslechly 
několik přednášek, prezentací a no-
vinek v pravidlech požárního sportu 
pro děti, prošly atletickou průpravou 
i praktickými testy spojenými s túrou 

po Krkonoších a splnily vědomostní 
testy. Těší nás, že nejen u nás ve sboru, 
ale v celém okrese počet dětí i vedou-
cích dále vzkvétá a úroveň požárního 
sportu jde stále nahoru.
Naši techniku již máme připravenou 
na zimu, a tak nás nic nezaskočí. Stejně 
tak jako výjezdy, které máme za sebou. 
Začátkem října jsme vyjížděli k úniku 
nafty ve Voděrádkách, kde jsme za po-
mocí sorbentu provedli úklid komu-
nikace. Dále jsme 10. října vyjížděli 
k zábleskům z transformátoru. Naštěs-
tí se to obešlo beze škody a mohli jsme 
se tak vrátit zpět na zbrojnici. Další 
výjezd na sebe nenechal dlouho čekat 
a 17. října jsme vyrazili na požár trávy. 
O pár dní později, tj. 24. října, jsme vy-
jeli opět k nahlášenému požáru. Stejně 
tak následující den, 25. října, jsme byli 
přivolání k požáru rodinného domu, 
kde byly i osoby v objektu. Naštěstí 
se nikomu nic nestalo. Dne 26. října 
v nočních hodinách jsme se zapotili, 

protože jsme vyjeli k velkému požáru 
stodoly, kde jsme za pomocí dýchací 
techniky pomáhali s hasebními prace-
mi a zajištovali jsme s naší CAS dopra-
vu vody. Po více než čtyřech hodinách 
u zásahu jsme se mohli vrátit zpět 
na zbrojnici.
Čekají nás vánoční svátky a velice rádi 
se s vámi setkáme na náměstí, kde bu-
deme asistovat při adventních nedě-
lích  a při akcích Čertovský rej a České 
Vánoce. Čeká nás také přivítání No-
vého roku a s tím spojené silvestrov-
ské oslavy, proto bych chtěl apelovat 
na opatrnost s odpalováním pyrotech-
niky. My jako vždy budeme sloužit 
na zbrojnici, abychom byli připraveni 
vyrazit k mimořádným událostem co 
nejrychleji.
Na závěr bych chtěl všem popřát krás-
né svátky plné pohody a šťastné návra-
ty z cest.

David Pojezný 
jednatel SDH Říčany

co nového u hasičů
www.sdhricany.cz

Bezpečnost a infrastruktura
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který	vánoční	
stromek	je	ten	
pravý?

„Jedličku, nebo smrček?“ bylo ty-
picky české dilema stejně jako „se 
šípkovou, nebo se zelím?“ přitom 
opomíjím příznivce borovičky (ni-
koli konzumenty) jako menšinu. 
v dnešní době ale nestojíme před 
volbou buď, anebo. výběr je daleko 
širší a rozhodnutí, který vánoční 
stromek je ten pravý, nemusí být 
jednoduché.

Běžně prodávané řezané stromky po-
cházejí ze stromkových plantáží. Je-
jich pěstování se často neobejde bez 
chemických postřiků. Některé strom-
ky se pěstují u nás, ale velké množ-
ství se dováží (například z Dánska). 
Vzhledem k ekologické stopě je lepší 
vybrat si stromek z české plantáže.
Dobrou volbou je pořídit řezaný 
stromek s certifikátem FSC (Forest 
Stewardship Council). Ten pochází 
z lesa, kde se dodržují pravidla šetr-
ného, přírodě blízkého hospodaření.
Po Vánocích je možné řezané strom-
ky recyklovat. V Říčanech se svážejí 
od stanovišť separovaného odpadu 
(letos od začátku ledna až do 6. úno-
ra) a jako bioodpad putují do kom-
postárny u dálnice.
Stále častější volbou jsou stromky 
v květináči, ty ale potřebují péči. Aby 
byl stromek schopný přežít Váno-
ce, musíme ho v květináči pěstovat 
delší dobu. Pokud se do květináče 
přesadí až před Vánocemi, je to poz-
dě. Stromky jsou v zimě ve vegetač-
ním klidu a přesun do tepla je potřeba 
provést postupně. Asi tři týdny před 
vánočními svátky květináč přene-
seme do chladné místnosti, kde je 
pět až deset stupňů. Po týdnu pak 
do místa s teplotou do osmnácti stup-
ňů. V teplém pokoji vydrží ozdobený 
stromek nejdéle čtrnáct dní. Potom 

ho nesmíme hned vynést, potřebuje 
se postupně aklimatizovat v opač-
ném pořadí. Ven může bezpečně až 
po skončení mrazů. Takový stromek 
s námi může prožít několikery Váno-
ce a pak se dá vysadit.
Existují i půjčovny stromků v kvě-
tináči. Odpadne tím starost s akli-
matizací a je téměř jisté, že stromek 
přežije.
Umělé vánoční stromky mohou vypa-
dat jako dobrá alternativa pro život-
ní prostředí, protože vydrží řadu let. 
Ale je to omyl. Jsou vyrobeny z PVC 
a není možné je recyklovat. Při vý-
robě, dopravě a likvidaci umělého 
stromku se vyprodukuje až desetkrát 
větší  uhlíková stopa než u řezaného 
stromku.
To nejlepší na závěr: Ve spolupráci 
s městem Říčany připravujeme le-
tos v Muzeu Říčany prodej místních 
stromků z prořezávky Říčanského 
lesa.
Stromky vysázené při obnově lesa 
se ze začátku pěstují nahuštěně. Po-
stupně se pravidelnou prořezávkou 
vytváří místo pro růst lesa. Lesáci 
udělají probírku na konci listopadu. 

Stromky připravíme 17. prosince 
na Dvorku Muzea Říčany. Podrob-
nosti se dočtete na webových strán-
kách muzea.
Stromečky z blízkého lesa sice nebu-
dou vždy tvarově dokonalé, ale z hle-
diska životního prostředí jsou tou 
nejlepší volbou.

Jakub Halaš

PŘÍRODA 
Říčanska

MINIMÁLNÍ OKRAJ
INVERZNÍ 

PRUH

MINIMÁLNÍ OKRAJ
POZITIV
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Na vjezdu do Říčan, u kruhového ob-
jezdu, se příprava nového FITNESS 
CENTRA manželů Holomkových do-
stává pomalu, ale jistě do finální fáze.
V minulém rozhovoru jsme si přiblí-
žili vaše záměry s novým fitcentrem 
a mnozí se již nemohou dočkat, až 
otevřete. Jak to vypadá? Otevřete  
1. 1. 2024?
Vojtěch: Každé stavební práce s sebou při-
nášejí mnohé neznámé, často velmi stre-
sové situace, ale navzdory pár zádrhelům 
se nám zatím daří vše udržet v naplánova-
ných termínech a počítáme s tím, že 1. 1. 
2024 skutečně budeme otevírat.
Denisa: Jsme oba v jednom kole, ale 
když vidíme, jak věci úspěšně míří 
do cíle, máme z toho radost. Musíme 
kvitovat ohlas minulého článku, díky 
kterému se nám skutečně podařilo 
navázat kontakt s několika trenérkami 
něžného pohlaví, a tak věříme, že se 
máte opravdu na co těšit.

Vojtěch: Abychom se to pokusili nějak 
shrnout: V tuto chvíli máme dokončené 
všechny hrubé stavební práce, rozvody 
vody a elektřiny, dokončujeme 
osvětlení, dodavatel nám doručil 
podlahové gumy a ostatní krytiny  
a probíhají obkladačské práce. Je téměř 
hotová realizace vzduchotechniky  
a rekuperace a čekáme na dodání 
šatních skříní, kam se vám pohodlně 
vejde i zimní oblečení. Každým 
dnem by mělo dorazit bezmála 50 
profesionálních strojů značky HOIST® 
z USA a solárium. Probíhá příprava 
kardio zóny, protahovací zóny, sálu 
na kruhová cvičení a skupinové lekce 
podle projektu.
Jak se vám v takovém zápřahu daří 
udržet si veselou náladu a nepodléhat 
stresu?
Denisa: Vnímáme velikou podporu 
od všech přátel i známých a jsme za ni 
obrovsky vděční. Potvrzuje se nám, že 

v Říčanech žije nejen spousta aktivních 
sportovců s velkým S, ale také lidí, kte-
ří mají rádi všestranný pohyb. Moc nás 
potěšilo, že nás oslovují senioři. Těm se 
pochopitelně budeme snažit vyjít vše-
možně vstříc. Chtěli bychom, aby naše 
fitcentrum bylo místem, kam si může 
přijít zacvičit každý.
Vojtěch: Na našem facebookov-
ském profilu Skygymricany můžete 
sledovat aktuální dění ve fitcentru  
a na našich webových strán-
kách www.skygymricany.cz si 
můžete až do 31. 12. 2023 za-
koupit permanentku s 20% sle-
vou. Může to být pěkný dárek pro 
partnera k blížícím se Vánocům. 
Přejeme všem pokojné vánoční svát-
ky v kruhu nejbližších a všechny vás 
od 1. 1. 2024 zveme do SKY GYM  
ŘÍČANY. Těšíme se na shledanou!

Vojtěch a Denisa Holomkovi

SKY GYM ŘÍČANY – FITCENTRUM  
PRO ZDRAVÝ ŽIVOTNÍ STYL

inzerce

OTEVÍRÁME 
NOVÉ, MODERNÍ
FITCENTRUM
1. LEDNA 2024
NA  PŘÍJEZDU  DO  ŘÍČAN
U  KRUHOVÉHO  OBJEZDU

PERMANENTKA
S  20%  SLEVOU

JEŠTĚ V PROSINCI !
NA WWW.SKYGYMRICANY.CZ 

PŘIJÍMÁME  MULTISPORT
A  STRAVENKOVÉ  KARTY

facebook: skygymricany 

telefon: 777 489 544
www.skygymricany.cz

PERMANENTKY  budou  fyzicky 
k  dispozici  v  půlce  prosince 2023.
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V článku o říčanských studánkách 
jsme vás v závěru žádali o kontakto-
vání, pokud by někdo věděl o nějaké 
další studánce. A povedlo se! Pan Pa-
vel Cingr nás upozornil na studánku 
v Říčanském lese u silnice od Strašína 
na Tehov, naproti přes silnici u osady 
Lada. Studánka je v blízkosti zastávky 
č. 11 na Naučné stezce Říčansko. Ta-
bule na zastávce se zabývá prameny 
a studánkami a přímo na tuto studán-
ku odkazuje. Pořídili jsme její foto-
grafie, zjistili jsme souřadnice GPS 
a zadali jsme studánku pod názvem 
Říčanská do Národního registru pra-
menů a studánek. Najdete ji pod pořa-
dovým číslem 14959. Pozice na mapě: 
49.98454750N, 14.6992844E.
Při naší první návštěvě byla studánka 
zarostlá a neupravená. Při druhé ná-
vštěvě ale bylo okolí vysekané a stu-
dánka vyčištěná. A pod vyvráceným 
stromem byly holínky a dvě nádoby! 

Zřejmě se někdo o studánku stará. Byli 
bychom rádi, kdyby nás kontaktoval 
a poskytl nám o studánce podrobnější 
informace. Plánujeme pro rok 2024 její 

kompletní rekonstrukci, je totiž ve vel-
mi špatném stavu.

Jiří Pánek, Otakar Drnec
Okrašlovací spolek v Říčanech

Gynekologie Říčany s.r.o. 
MUDr. Jan Drahoňovský
MUDr. Hana Klenková
MUDr. Lucie Marešová

WWW.GYNEKOLOGIE-RICANY.CZ
Adresa: Komenského náměstí 1850, 251 01 Říčany
Telefon: 323 602 527

Gynekologická ambulance 
v Říčanech se dále  
modernizuje.
Rozšiřujeme tým lékařů  
i ordinační hodiny.  
Přijímáme nové pacientky.

A ještě další stříbrná studánka…
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Vážení čtenáři, v minulém čísle Kurýru 
jsme vám na fotografii představili stu-
denty Umělecké akademie III. věku, 
kteří studují ve výtvarném oboru. 
V prosincovém čísle bychom vám rádi 
představili naše studenty, kteří studují 
v hudebním a tanečním oddělení. 
Rádi bychom všem našim akademi-
kům popřáli krásné Vánoce a do no-
vého roku hlavně hodně zdraví a elán, 
který je zatím vůbec neopouští!
Jste všichni skvělí a jsme rádi, že vás 
máme!

Iveta Sinkulová
ředitelka ZUŠ Říčany

Eva Hazdrová
ředitelka Koloběhu Říčany

Přejeme našim milým studentům 
v Umělecké akademii III.věku 

krásné Vánoce.

A v Novém roce hlavně 
hodně zdraví a elánu!

Vaše ZUŠ Říčany 
a Koloběh Říčany
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Tichá aukce obrazů 
i garážový prodej

Hlavní prosincovou kulturní akcí 
koloběhu tentokrát nebude koncert, 
nýbrž výstava, a to prodejní. Nabízí-
me unikátní možnost koupě originál-
ního vánočního dárku. Přijďte se po-
dívat do výstavního sálu Staré radnice, 
kde od pátku 15. prosince do pátku  
22. prosince ukážeme a nabídneme 
rozmanité a krásné obrazy a obrázky, 
které nám štědří dárci donesli do Ko-
loběhu. Prodej bude probíhat formou 
tiché aukce: minimální/vyvolávací 
cena, s níž nám laskavě poradil sbě-
ratel a galerista Karel Babíček, bude 
uvedena u obrazu. Pokud vás dílo 
zaujme, můžete nabídnou vyšší část-
ku (třeba jen o pár korun). Cenovou 
nabídku spolu s kontaktem na sebe 
vložíte do připravené obálky a vhodíte 
do krabice. Pokud bude vaše nabídka 
nejvyšší, obraz je váš. Výstava (ano, 
můžete se jen přijít pokochat díly, kte-
rá zdobila nejednu říčanskou domác-
nost) bude zahájena v pátek 15. pro-
since v 15 hodin, otevřena bude každý 
všední den v čase 15–18 hod., v sobotu  
(16. 12.) také v čase 9–12 hod. V pátek 
22. prosince v 18 hod. ji uzavřeme, na-
opak otevřeme obálky a budeme kon-
taktovat úspěšné dražitele. Těšíme se!

Za účasti našich dobrovolníků i paní 
místostarostky Špačkové jsme 4. listo-
padu otevřeli garážový prodej kolo-
běhu. Pomalu, ale jistě se učíte chodit 
nahlédnout na zboží, které u nás v ga-
ráži dostává poslední šanci na život 
u nového majitele. Ceny si zde kupující 
určují sami, obnos, který se jim za zbo-
ží zdá adekvátní, stačí vhodit do kasič-
ky na stěně. Otevírací doba je prozatím 
út-pá 10–16 hod. (pak už je ve dvoře 
tma), so 9–12 (v době konání trhů 
a otevřeného Koloběhu na náměstí).
Startujeme projekt recept od babič-
ky. Koloběh ze své podstaty podporuje 
sdílení všeho možného, včetně zku-
šeností, a tak chceme sdílet i staré ro-
dinné recepty a předat je novým gene-

racím. Ve spolupráci s DPS Říčany vás 
vždy jednou za čas pozveme na něco 
sladkého, co v čistém a přívětivém 
prostředí upečou skvělé seniorky, kte-
ré jinak své sladké poklady nemají pro 
koho péct (a tak rády by!). V Koloběhu 
za symbolický poplatek laskominu mů-
žete ochutnat, dát si k ní kávičku a od-
nést recept. Z výtěžku příště upeče zas 
někdo jiný. Poslední listopadový týden 
jsme do „vyjedení zásob“ sdíleli recep-
ty od babiček Marušky (ovocný koláč) 
a Marcelky (české buchty), a dokonce 
i od dědy Honzy (jablečný štrúdl). Dě-
kujeme!

v pátek 22. prosince budeme mít ko-
loběh otevřený do 20 hodin. I u nás se 
dají sehnat pěkné dárečky, mnohdy ori-
ginálnější než leckde jinde. A od odpo-
ledne do večera vás v tento den srdečně 
zveme na svařené vínečko. K nákupu 
nad 150 Kč vám ho i s (před)vánočním 
úsměvem nabídneme zdarma. 

s koloběhem na výlet: Prosinec bývá 
dobrou příležitostí k bilancování a my 
se můžeme s uspokojením ohlédnout 

za letošním výletním rokem. Na mapě 
navštívených míst přibyl Pelhřimov, 
Jilemnice, Rumburk, Šluknov, Ná-
chod, Jičín, Slatiňany, Lány, Moravský 
Krumlov, Opočno, Dobruška, Plosko-
vice, Kravaře, Doudleby nad Orlicí, 
Neratov, Nové Hrady, Košumberk, 
Pernštejn, Telč, Tachov, Světce, Po-
niklá, Lomnice nad Popelkou, Třeboň 
a České Budějovice; na prvním více-
denním výletu jsme čtyři dny poznávali 
krásy Beskyd. Je to o osm míst více než 
loni, protože chceme, aby se dostalo 
na co nejvíce zájemců z řad seniorů 
Říčanska. Na některý z výletů se jich 
s námi tento rok vypravilo již 158! Dě-
kujeme především paní ivě Dvořáko-
vé, která pro vás cíle vybírá a všemožně 
se stará o to, abyste si cestu co nejlépe 
užili. Děkujeme i firmě pana Jana 
kupra, který vás vždy bezpečně dopra-
ví tam i zpět. V příštím roce vám navští-
víme další krásná místa. Hned v lednu 
se vydáme na výlet s ještě vánoční 
tématikou, neboť ve středu 17. ledna 
navštívíme město betlémů – třešť. 
Necháme se okouzlit starou tradicí 
stavění betlémů v rodinách, do někte-
rých budeme moci vstoupit a betlémy 
si prohlédnout. Vedle dalších zajíma-
vostí uvidíme i upomínky na třešťské-
ho rodáka Otto Šimánka – pana Tau. 
Cena výletu je 490 kč, přihlášky posí-
lejte od úterý 2. ledna buď SMS na tel. 
739 989 672 nebo na e-mail info@ko-
lobeh-ricany.cz.

Dovolte nám poděkovat vám všem 
za přízeň a podporu v letošním roce 
(přetavenou zatím v pomoc potřebným 
v hodnotě 850 000 Kč!). Děkujeme 
také našim úžasným dobrovolníkům, 
ať už jsou věku seniorského, nebo si 
na pomoc v Koloběhu vyhrazují čas 
ve svém pracovním diáři.
Požehnané svátky a jen to dobré v roce 
2024!

Eva Hazdrová Kopecká  
Martina Vavřincová
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KOLOBĚH Říčany, p. o. uvádí

2. ledna 2024 od 19:00 
Koncertní sál Staré radnice

Ceny lístků (dle zón) 450/350/250 Kč.
Rezervace: info@kolobeh-ricany.cz, tel. 733 273 344

Andrey 
Kalivodové

SLAVNOSTNÍ 
NOVOrOčNÍ

koncert

Česká Carmen Andrea

Kalivodová zazpívá

za doprovodu vynikající 

klavíristky Ladislavy

Kaspříkové nejznámější 

světové operní árie 

a melodie klasické 

i muzikálové tvorby.
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SeNIorceNTrUm 
říČANy

Podzimní dny jsme využili k návštěvě 
Zahrady Čech v Litoměřicích, prohlíd-
ce zámku Velké Březno, muzea Čecho-
va Stodola a zámku Vysoká u Příbra-
mě. Počasí se vždy vydařilo a také se 
nám velmi líbily fundované komento-
vané prohlídky. Závěr roku bychom 
rádi věnovali spíše tichému rozjímá-
ní, ale v příštím roce se na vás těšíme 
na společných akcích. V případě zájmu 
bychom rádi navštívili výstavu betlé-
mů na zámku v Hořovicích. Zájemci 
se mohou přihlásit na tel. 724 094 462 
(pouze SMS, možno i WhatsApp). 
Cena je 400 Kč (zahrnuje vstupné, do-
pravu). Zájezd by se uskutečnil v pátek  
12. ledna 2024, odjezd v 8.15 hod. z aut. 
zastávky K Žel. stanici a v 8.30 hod. 
z aut. zastávky Masarykovo nám.
Přejeme vám pohodové vánoční svátky 
a všechno nejlepší v novém roce.

Irena Moudrá
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Výprava skatů a skautek do rakouska
Na konci října se uskutečnila vů-
bec první zahraniční výprava skautů 
a skautek. Jeli jsme do krásné horské 
klubovny v rakouských Alpách nedale-
ko města Bad Ischl.
„Běží ti čas!“ a tikající odpočet, tento 
vzkaz se starším skautům a skautkám 
po naskenování QR kódu z pohledu 
objevil na displeji telefonu. Téma času 
je pak provázelo i zbytkem výpravy. 
Sešli jsme se na nádraží v Říčanech 
v půl šesté ráno a vlakem jsme vyrazili 
nejdříve do Gmundenu, kde děti měly 
za úkol prohlédnout si město a vyfo-
tit se u památek, které jim doporučili 
místní. V sobotu bylo hlavním cílem 
jednotlivých skupinek zorientovat 
se v mapě a zdolat tři alpské vrcholy. 
Po úspěšných výšlapech už na děti 
v klubovně čekala večeře uvařená 
na kamnech a večerní hra. V neděli 
jsme si ještě prošli Bad Ischl a pak už 
jsme se po krásném podzimním víken-
du vrátili domů.
Výprava byla pro většinu dětí prv-
ním zahraničním výletem bez rodičů, 
všichni jsme si ji moc užili a nyní víme, 
že i výprava za hranice se dá bez pro-
blémů realizovat.

Julie Skřivánková, vedoucí 2. oddílu



Pro rodiče a děti

51

Obecně prospěšná společnost
Masarykovo náměstí 6, Říčany  •   Na Obci 2049, Říčany  •  www.cestaintegrace.cz

občanská poradna říčany, téma domácí násilí
Od počátku devadesátých let se 
u nás hovoří o domácím násilí. 
Do té doby jako by neexistovalo, 
a to jak ve společnosti, tak v právu. 
Zbití manželky se občas řešilo jako 
přestupek proti občanskému souži-
tí nebo trestný čin ublížení na zdra-
ví. Přitom domácí násilí je riziko-
vé chování mezi lidmi blízkými 
a spojenými společným rodinným 
životem a domovem, zpravidla 
mezi intimními partnery, kdy je-
den z nich uplatňuje ničím neodů-
vodněnou nadvládu, moc a kont-
rolu nad tím druhým nebo dalším 
v jeho okolí, dítětem, příbuzným, 
seniorem. Základním rysem domá-
cího násilí to, že k němu dochází 
ve skrytu domácností, v soukromí, 
skrytě mimo kontrolu veřejnosti. 
Děje se opakovaně, intenzita ná-
silných incidentů narůstá, vede až 
ke ztrátě schopnosti včas toto jed-
nání rozpoznat, reagovat na ně. Pak 
je pro samotné ohrožené osoby těž-
ké zastavit násilí a efektivně řešit 
a „léčit“ dříve dobré vztahy a naru-
šené násilnou osobou.

Občanská poradna se v jednom ze 
svých projektů na téma domácího 
násilí zaměřuje. Bohužel není výjim-
kou dlouhodobé a velmi těžké nási-
lí na partnerkách, lidech blízkých. 
Setkáváme se s psychickým, fyzic-
kým i komerčním násilím. Klient 
často do poradny přichází s jiným 
tématem (dluhy, bydlení, dávky, …) 
a téma domácího násilí se odkrý-
vá postupně, protože bolí, člověk 
se může stydět, omlouvat agresora 
apod. V týmu zkušených poradců 
máme profesionála pro pomoc obě-
tem trestných činů a domácího nási-
lí, právničku a sociální pracovnice.
Občanská poradna je pro klienty 
z Říčan a okolí k dispozici v pondělí 
a středu od 9 do 12 hodin a od 13 
do 17 hodin. Konzultační hodiny 

v úterý a čtvrtek jsou vyhrazeny pou-
ze pro objednané klienty, a to od 9 
do 12 hodin a od 13 do 15 hodin. Na-
jdete nás na Masarykově náměstí 
6/17 v Říčanech. Více informací 
najdete na adrese www.cestain-
tegrace.cz. Kontakt pro objedná-
ní: telefonní čísla 312 315 284, 
721 516 274, e-mail poradnarica-
ny@cestaintegrace.cz.

Poradenství pro oběti a osoby ohro-
žené domácím násilím a trestnými 
činy je akreditováno Ministerstvem 
spravedlnosti ČR. Občanská porad-
na je finančně podpořena Minister-
stvem spravedlnosti, Středočeským 
krajem a Městem Říčany. 

Vlastimil Zima, poradce Občanské 
poradny Říčany – Cesta integrace
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Kolegyně z osobní asistence se zúčast-
nily sbírky pro Potravinovou banku  
v  hypermarketu Tesco Říčany, která 
se konala v sobotu 11. listopadu 
na svátek svatého Martina. I takhle se 
dá strávit sváteční sobota.
Využili jsme opět možnosti prezento-
vat naši činnost a aktivity na Dni zdra-
ví a sociálních služeb v kulturním 
centru Kamenice. Setkání s ostatními 
organizacemi, které na Říčansku po-
skytují sociální služby, je pro nás příno-
sem ke sdílení společných problémů, 
ale i radosti z naší práce.
Navázali jsme spolupráci s Charitou 
HOPE, z. s., která nám poskytla pro 
naše klienty, samoživitelské rodiny 
s postiženým dítětem, jednorázovou 
pomoc ve formě poukázek Sodexo 
Asistence Pass v hodnotě 3000 Kč. 
V předvánočním čase je to pro rodiny 
ve finanční tísni určitě vítané. Zapojili 
jsme se znovu do akce krabice od bot, 

díky které se plní vánoční přání i dě-
tem, pro které je dárek v krabici od bot 
leckdy tím jediným.
Komunitní centrum Říčany se po celý 
rok, včetně vánočních svátků, zabývá 
péčí o ty z nás, kteří vzhledem k růz-
ným omezením potřebují pomoc se 
zvládnutím nároků a starostí běžného 
života.

To, že můžete využívat naši pomoc 
a profesionální práci, je jen díky 
tomu, že i nám někdo pomáhá a fi-
nančně nás podporuje. Všem doná-
torům a našim příznivcům ze srdce 
děkujeme. 

Pavlína Šantorová Filková
ředitelka společnosti

Pokud se chcete stát patronem Komunitního centra Říčany a podpořit nás v naší práci, ozvěte se 
nám. Veškeré informace o naší organizaci, podrobné kontakty i návod, jak nás podpořit, naleznete 
na internetových stránkách www.kcricany.cz. E-mail: info@kcricany.cz, tel. 774 780 141, osobní 
asistence: tel. 604 522 625, program pro rodiny: tel. 737 536 205.

CHCete uDělat raDost (neJen) DěteM 
Z CHuDýCH roDin?
Již po osmé jsme vytvořili sběrné místo přímo v Říča-
nech:
Účetnictví Horáček, s. r. o.
termín sběru: po 20. 11. – út 5. 12. 2023 (8–9 hod., 
16–18 hod.; (vždy po tel. dohodě)

Veškeré informace včetně seznamů dětí k obdarová-
ní naleznete na adrese http://www.krabiceodbot.cz, 
www.krabiceodbot.cz (sběrné místo Říčany) a záro-
veň na http://www.ucetnictvi-horacek.cz/krabice, 
www.ucetnictvi-horacek.cz/krabice/ (opět máme 
dva seznamy).
Sběr dárků je k datu vydání prosincového Kurýru již 
v plném proudu. Děkujeme všem, kteří se již zapojili, 
i těm, kteří se ještě zapojí. Nezdráhejte se obdarovat 
právě starší děti ze seznamu, i ony potřebují podpořit. 
Dárky předáme organizacím, které rodinám poskytu-
jí podporu.
Přejeme vám krásný advent.

Eva a Tomáš Horáčkovi



Pro rodiče a děti

53

Advent v mraveništi
keramika + výtvarno
Adventní čas je v Mraveništi vždy za-
svěcený převážně výrobě vánočních 
dárků. Zejména keramická pec nemá 
šanci vychladnout, plné regály přetékají 
drobnými keramickými výrobky a děti 
se nemohou dočkat, až své nejbližší pod 
stromečkem obdarují. A výtvory jsou to 
často velmi krásné a obdarovaným dělají 
opravdu velkou radost.
Ještě váháte nad vánočními dárky? Při-
jďte si je vyrobit do naší keramické dílny!
keramika pro veřejnost (sobota 
dopoledne 9.00–11.30, Bezručova 
441/23)
Keramika se Štěpánkou – 2. prosince
Keramika s Káťou – 16. prosince
Háčkované vánoční ozdoby a deko-
race – workshop pro každého (9. pro-
since)
Mateřské centrum
V Mravenčí školičce se dějí věci. Dě-

tičky se postupně seznamují s báječnou 
říší zvířátek a rostlin, zejména s pod-
zimními tématy. Poznávají základní 
barvy a pomalu se připravují na vá-
noční čas. Pokud má někdo ještě zájem 
před Vánoci, přiveďte svého chlapečka 
nebo holčičku mezi nás, scházíme se 
v pondělí a ve středu dopoledne. Rádi 
mezi sebe přijmeme pár dalších kama-
rádů, kteří nám pomohou s přípravou 
na Vánoce a výzdobou Mraveniště. 
Přidáš se?
Mumspace – báječný prostor pro za-
jímavé činnosti maminek a dětí. V pro-
sinci se můžete hlásit v úterý dopoled-
ne na tyto kurzy v naší útulné herničce:
12. prosince – zpívánky s cvičením pro 
děti 19. prosince – jóga pro maminky 
s dětmi angličtina pro maminky s dět-
mi – každé středeční odpoledne s lek-
torkou Míšou. Na všechny akce je nej-
lepší se přihlásit včas prostřednictvím 

naěeho rezervačního systému na ad-
rese https://mraveniste.webooker.eu, 
počet míst je omezen. Všechny novinky 
naleznete na naší facebookové stránce 
Mraveniště, centrum volného času Ří-
čany nebo na našich webových strán-
kách www.mraveniste.info. Do všech 
našich kurzů je možné vstoupit i v jejich 
průběhu, cena bude stanovena podle 
počtu zbývajících lekcí. V případě ja-
kýchkoli dotazů nás neváhejte kontak-
tovat na e-mailové adrese materske-
-centrum@mraveniste.info. přejeme 
vám nádherný adventní čas a šťastné 
a veselé vánoce! ať dětské oči září  
u rozsvíceného stromečku, domovem 
se line vůně skořice a všichni ať zaží-
váte rodinnou pohodu.
to vám přeje Mraveniště a lektoři 
zájmových kroužků.

Nina Šafránek

evropský úspěch pro říčany –  
hned dvakrát!

Školní farma Magic Hill v Oticích 
je certifikovaná přírodní zahrada  
a permakulturní projekt. Hospodaříme 
v souladu s přírodou, ekologicky, 
bez chemických a umělých látek. 
Pěstujeme zdravé plodiny, staráme 
se o hospodářská zvířata a věříme 
v udržitelnou budoucnost v rukou nás 
všech. Naše postupy a postoje učíme 
nejen naše děti, ale i ty z okolních škol 
a školek. Třídy k nám přicházejí za prací, 
na výukový program nebo třeba v rámci 
školního výletu. Kvůli našim aktivitám 
jsme byli nominováni na prestižní ev-
ropskou cenu pro výukové zahrady.
evropská cena za ekologické zahrad-
ničení 2023 (European Award for 
Ecological Gardening 2023) oceňuje 
realizované vysoce kvalitní projekty 
a počiny, které jsou založeny na eko-
logickém zahradničení. Podporuje 
inovativní a udržitelné projekty s pří-

kladným charakterem, které jsou navr-
ženy v blízkosti přírody, jsou udržované 
ekologicky a mohou integrovat i sociální 
a ekonomické aspekty. Do celkem třech 
kategorií se přihlásilo 72 projektů z 10 
evropských států. Z nich mezinárodní 
odborná porota vybrala 30 a mezi nimi 
vítěze. S naší školní farmou Magic Hill 
jsme se přihlásili do kategorie učení 
na zahradě – přírodní zážitkové za-
hrady ve školkách, školách a škol-
ských zařízeních. Byli jsme nomino-
váni a pozváni na slavnostní vyhlášení  
13. října v Innsbrucku. Kategorii jsme 

sdíleli mimo jiné s Muzeem Říčany. 
S Muzeem Říčany dlouhodobě spolu-
pracujeme a je nám inspirací. V tomto 
případě ale konkurentem. Dohromady 
se do nejlepší třicítky prosadilo devět 
projektů z České republiky a Slovenska, 
což je v tak silné konkurenci, skvělý vý-
sledek. Slavnostní vyhlášení se neslo 
v přátelském duchu a vítězství za učení 
na zahradě a 1000 eur si odnesla belgic-
ká školní zahrada Klimaatspeelplaats. 
V rámci doprovodného programu v Inn-
sbrucku jsme navštívili zahrady zámku 
a zámek Ambras a načerpali jsme inspi-
raci v komunitní zahradě a v ekologic-
kém zahradnictví Seidemann. Potkali 
jsme mnoho nadšených lidí a navázali 
jsme cenné kontakty. I když jsme nevy-
hráli, nominace je sama o sobě velkým 
úspěchem a pro nás signálem, že to, co 
děláme, má nejen smysl, ale že to děláme 
dobře.  Eva Kolářová
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Tipy pro Ježíška
Uvažujete o vánočních dárcích, který-
mi byste potěšili své blízké, a které jsou 
zároveň lokální, udržitelné, originální? 
Zajděte se podívat do muzejního ob-
chůdku na Rýdlově ulici, kde jsme pro 
vás připravili spoustu drobných i vět-
ších dárečků.
Nabízíme celou řadu ručně vyrobe-
ných šperků, dekorací nebo hraček 
od lokálních výrobců či přímo od mu-
zejníků. Máme tu krásně barevné ná-
ramky a andílky z minerálů, opravdové 
pazourkové nástroje nebo kelímkové 
lupy pro malé badatele.
Zakoupit si tu můžete třeba oblíbe-
ný Říčanský uličník s tipy na výlety 
po Říčanech a jejich okolí, originální 
„nekonečný“ kalendář s krásnými 
ilustracemi a inspiracemi pro každý 
měsíc. Pro děti i dospělé je tu kniha 
Příběh říčanského hradu, která vás 
provede zajímavostmi a pohnutou 
historií této naší dominanty. Pokud 
si chcete užít tvořivě společné chvíle 

a přispět k tomu, aby se na vaší zahra-
dě lépe žilo ptákům nebo hmyzu, při-
jďte si pro kvalitní stavebnici dřevěné 

ptačí budky nebo hmyzího domečku. 
A jestli to k nám máte daleko, koukně-
te se na náš e-shop.

Prosinec v muzeu
V prosinci vás zveme na Vánoční tvořivou výstavu 
Vyrobte si u nás vánoční ozdoby a dekorace z těs-
ta, slámy nebo papíru. zabavíme celou rodinu 
včetně nejmenších. Pokračujeme také se Špekem 
sezóny, kolekcí sbírkových předmětů z našeho 
depozitáře, tentokrát vystavíme zbraně. Na téma 
historické zbraně chystáme také přednášku. Pojď-
te se s naším historikem radkem Holodňákem 
vydat napříč historií člověka a smrtonosných ná-
strojů, které v historii vyráběl. Budeme sledovat, 
jak se zbraně vyvíjely od pěstního klínu přes meče 
a muškety až po pancéřové pěsti. Seznámíte se 
s tím, jak se zbraně proměňovaly, vyvíjely a zdoko-
nalovaly. Ukážeme vám nejvýznačnější předměty 
z naší sbírky zbraní a kdo ví, možná si i trochu 
vystřelíme z historie! Těšíme se na vás ve čtvrtek 
7. prosince v 18 hodin v hlavní budově muzea 
v rýdlově ulici. Sledovat nás můžete také online 
na sociálních sítích muzea.
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Pramínek je stále plný života, plyne, 
tvoří a do svých vod vítá nové děti 
i dospělé. Krásným okamžikem jsou 
všechna společná setkání s rodiči a dět-
mi, která prožíváme při brigádách, při 
slavnostech a na rodinných lesních 
programech.
Na podzimní brigádě na Zahradě jsme 
společně postavili teepee, připravili 
jsme místo pro budování nového zá-
zemí pro řemesla, naštípali a nařezali 
jsme spoustu dřeva, uvařili jsme po-
lévku, společně pojedli a popovídali si. 
Každé setkání nám dává mnohem víc 
než jen výsledky vykonané práce, posi-
luje společného ducha a přináší spoči-
nutí v bezpečí širší lesní rodiny.
Před sebou máme advent a s ním také 
přípravu adventní slavnosti – Adventní 
spirály. Před ní se scházejí přátelé a ro-
diče dětí z Pramínku ke společnému 

zpívání adventních písní, aby později 
při slavnosti zpívali s dětmi na jejich 
cestě ke světlu, k andělovi, ke středu…

S přáním klidného adventu
Jana Šilarová, koordinátorka

Pramínek je stále plný života
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mŠ Kolovrátek

Podzim a zima v mŠ Srdíčko

Podzimní čas se pomalu krátí a ve školce 
se budeme chystat na zimu. Společně 
jsme vytvořili mnoho výrobků z přírod-
nin a užili si halloweenský týden, spojený 
s dlabáním dýní a oslavou Halloweenu. 
Venku za krásného počasí jsme pozo-
rovali přírodu, která nám ukázala svoji 
podzimní paletu teplých barev. Učíme se 
nové a nové básničky, písničky, tanečky, 
provozujeme spoustu pohybových akti-
vit, které opravdu děti baví.
S dětmi se připravujeme na Mikuláše, 
vánoční besídku pro rodiče a také bude-
me čekat na Ježíška.

Těší se na vás Z. a J. Jonákovi  
a tety z Kolovrátku

Posíláme vánoční pozdrav z naší zno-
vu zabydlené školky Srdíčko. Adaptace 
nových dětí proběhla bez problémů, 
dokonce jsme již v září vyjeli na dýňo-
vou farmu Bykoš, kde se děti dozvědě-
ly spoustu zajímavostí. Pokračujeme 
v tradici měsíčních divadelních před-
stavení – loutkové i hrané nebo třeba 
muzikál. Zapojili jsme se do tří celo-
ročních projektů, které s námi realizují 
i rodiče. Každý měsíc si připravíme 
nějaké tvoření, zpívání nebo jinou ak-
tivitu a jdeme na návštěvu do domova 
pro seniory Marta. Je to vždy velice milé 
setkání. Ve školce plníme různé úkoly, 
zdoláváme dračí stezku, pouštíme lo-
dičky, na zahradě nás hlídá duch z pří-
rodnin, prostě se nenudíme, a tak jsme 
se ani nenadáli, a je tu prosinec. Dou-
fáme, že se přijdete podívat na naše vy-
stoupení první adventní neděli a potěšit 

se také naším srdíčkovým nazdobeným 
stromečkem.
Přejeme nám i vám klidné prožití vá-
nočních svátků, hodně zdraví a opti-
mismu.

Kolektiv MŠ Srdíčko

Pro	více	informací	navštivte	stránku
www.facebook.com/skolkakolovratek,	www.	skolkakolovratek.cz
nebo	nás	kontaktujte	na	telefonních	číslech:	
605	555	009	(MŠ	kolovrátek)
602	484	921	(p.	Jonáková,		majitelka	MŠ).
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V pátek 6. října v odpoledních ho-
dinách se sešlo 13 členů geologic-
kého kroužku naší školy na nádraží 
v Říčanech. Vybaveni byli (krom 
běžných věcí, jako je hygiena a oble-
čení) motyčkami, geologickými kla-
divy a majzlíky, ale i spoustou řízků, 
buchet a bábovek a dalšími dobro-
tami. Těžké a na cestu vlakem nepo-
třebné věci byly uloženy do osobního 
auta, kterým se paní učitelka Prcha-
lová vydala na cestu do chaty Bouda 
v městysu Kovářská v Krušných ho-

rách. Mladí geologové pod vedením 
pana ředitele Bednáře nastoupili 
do vlaku a odjeli do Prahy. Rychlíkem 
Krušnohor dorazili do Klášterce nad 
Ohří a poté autobusem do Kovářské.
Po ubytování a večeři se ještě večer 
všichni vydali na procházku po ves-
nici a k nádraží. Tady se dal jen ob-
divovat nápad skupiny nadšenců, 
kteří na poslední chvíli odkoupili 
v roce 2014 od Správy železnic krás-
nou kamennou budovu nádraží (byla 
určena k demolici) a začali ji opra-
vovat. Odkoupili i vyřazené vagony, 
které umístili na slepou kolej, opravi-
li je, zateplili a vybavili je nábytkem 
a v současné době je nabízejí k pro-
nájmu. Výnosy z tohoto velice netra-
dičního ubytování v samotném srdci 
Krušných hor jsou hrazeny opravy 
nádražní budovy.
V sobotu se všichni vypravili na celo-
denní výpravu za minerály. Navštívili 
dvě lokality – Údolíčko a Mýtinku. 
Obě lokality jsou od sebe a od Ko-
vářské vzdáleny několik kilometrů, 
a proto byli členové výpravy na obě 
místa převáženi po skupinách au-
tem. Na každém z těchto dvou na-
lezišť děti s nadšením a téměř zlato-
kopeckou horečkou hledaly krystaly 
a krystalové drúzy ametystů, pecky 
achátů a krystaly křišťálu. K veče-
ru byli utahaní, špinaví, ale šťastní 
mineralogové opět svezeni i se svý-
mi úlovky (a také s taškou naleze-
ných hub na společnou večeři) zpět 
do chaty. Po jídle byly přinesené 
vzorky ještě důkladně prozkoumány 
a po společném povídání se všichni 
uložili ke spánku.
V neděli po snídani vyjela paní uči-
telka autem s bagáží všech směr 
Říčany a ostatní členové expedice 
dorazili do Říčan opět vlakem a au-
tobusem. Na nádraží si všichni roze-
brali své věci a rozešli se domů. Vý-

prava opravdu stála za to a k jejímu 
úspěchu nemalou měrou přispělo 
i nádherné a teplé počasí. Tak zase 
někdy příště…

Lenka Prchalová

Naše spolupráce 
s VŠCHT pokračuje 
i letos!

Hodina moderní chemie vedená 
lektory z Vysoké školy chemicko-
-technologické v Praze v naší škole 
byla jako každý rok úspěšná. Jejím 
cílem je ukázat souvislosti mezi 
běžným životem a chemií a na za-
jímavých pokusech ukázat krásu 
chemie a její význam pro každého 
jednotlivce. Nemusíte zrovna jít 
studovat chemickou průmyslovku, 
ale je dobré orientovat se v zákla-
dech. Kde se používá kapalný dusík 
a jak funguje? Když čistím odpady, 
jakou chemickou látku používám? 
Čím mohu čistit kávovar? Jaká lát-
ka ochlazuje organismus, jaká ho 
ohřívá? Mnoho otázek si klademe, 
na mnoho z nich najdete odpověď 
při studiu chemie. A od toho tu je 
hodina moderní chemie, která chce 
motivovat a ukázat, že chemie je 
krásná a je všude.

Jana Kolková

Geologická výprava do Krušných hor
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Já čtu tobě, ty 
čteš mně – II
Podobně jako v loň-

ském školním roce? Ne! Projekt 
starších žáků zaměřený na ty mladší 
nemůže být nikdy stejný, pouze nese 
stejný název. Třída 8. B si během 
měsíční realizace tohoto projektu 
vyzkoušela, jaká je komunikační 
a slohová výchova v praxi. Po krát-
kém opakování tématu autorských 
a moderních pohádek či slohového 
útvaru vypravování obecně začali 
osmáci tvořit… Ve skupinách a pro 
konkrétní čtenáře ze 3. B.
Společně zpracovali své nápady, 
postupovali krok po kroku, rozví-
jeli, psali a výtvarně tvořili. K tomu 
přepisovali texty na počítači, vyhle-
dávali ve svých textech pravopisné 
chyby, opravovali i nahrazovali. Co 
více si může učitel přát než pozoro-
vat, jak se žáci učí navzájem?

Smyslem celého projektu bylo při-
pravit kratší moderní pohádku pro 
danou věkovou skupinu dětí. Osmá-
ci se opravdu nedrželi tradičních 
lidových motivů a vznikaly tak tex-
ty o Sněhurce, která je zachráněna 
prostřednictvím sociální sítě, o kon-
fliktu pěti bratrů, kteří mezi sebou 
bojují o poslední jogurt, či příběh 
o šmoulích pochutinách. Některé 
pohádky byly zpracovány jako ko-
miks, například snový příběh oblí-
beného Spongeboba. Vedle příběhů 
I včela má své sny, O Koblížkovi, 
který se nezakutálel či Grangerova 
cesta do minulosti nemůže zůstat 
opomenuta také lidová ukrajinská 
pohádka Slaměný býk Goby.

Své autorské příběhy se osmá-
ci vydali třeťákům přečíst v úterý  
24. října. Natrénovali si hlasité čte-
ní, projev s mladším čtenářem a po-
seděli si na polštářích v útulné třídě. 
Odměnou jim byly hodnotící vzkazy 
a také přislíbená návštěva třeťáků 
v příštích dnech.

Pavla Holoubková

bezručova
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ADVeNTNí úVAHA o NADěJI
Je v křesťanské tradici dáno, že období 
adventní je dobou zklidnění. A myslím, 
že prostor pro uklidnění mysli bychom 
si letos měli vskutku dopřát naplno. 
Adventní čas nás učí trpělivě čekat a tě-
šit se. A ten, kdo se umí těšit, umí při-
nášet radost. Připomeňme si při té pří-
ležitosti krásný zvyk zapalování svíček 
na adventním věnci. Jak důležitá slova 
pro současný svět jednotlivé svíčky 
na věnci ukrývají! Hned první je sym-
bolem splněných přání a naděje v lepší 
časy. Druhá svíčka uctívá mezilidské 
vztahy a náleží míru. Když proti směru 
hodinových ručiček zapalujeme třetí 
svíčku, uctíváme tak přátelství a dě-
kujeme za všechny blízké. A poslední 
čtvrtá svíčka je symbolem toho nejcen-
nějšího, totiž lásky, míru a pokoje.
V průběhu adventního času dle židov-
ské tradice probíhá svátek světel zvaný 
Chanuka. A byť má Chanuka společné-
ho s Vánocemi jen období, ve kterém 
se odehrává, stojí za připomenutí, že 
osmidenní svátek světel, při kterém se 
postupně zapalují svíčky na chanukiji, 
symbolizuje víru ve vítězství dobra nad 
zlem, svobodu nad útlakem a poznání 
nad nevědomostí. Strůjce pražského 
Golema rabi Löw říká, že číslo osm 
v sobě skrývá tajemství. Osmý den je 
znamením, že člověk má schopnost 
překonávat omezení a nástrahy světa, 
symbolizovaného sedmičkou – sedmi 
dny stvoření či sedmi dny týdne. Je pa-
trné, že v různých náboženských tradi-
cích světa se najde mnoho společných 
pozitivních idejí. I v tom je přeci velká 
naděje pro naši budoucnost.

Dalibor Dudek, ředitel školy

KAžDoroČNí VýPrAVA  
GeoLoGIcKÉ exKUrZe 
žáKů DeVáTýcH roČNíKů  
ZA mINeráLy
Dne 2. 11. 2023 tradičně proběhla 
další geologická výprava za minerály 

zahrnující návštěvu muzea Klenotnice 
v Nové Pace a sběr minerálů na poli 
Rovně u Dolní Kalné nedaleko Nové 
Paky, kam jsme jeli autobusem.
Akce se týkala žáků devátých roční-
ků, protože v tomto ročníku probírají 
geologii. V muzeu byli žáci rozděle-
ni do skupin, přičemž každá skupi-
na dostala pracovní list s otázkami. 
Odpovědi museli čerpat z informací 
v expozicích (první patro je věnova-
né paleontologii a druhé patro sbírce 
minerálů). Poté se žáci vystřídali při 
návštěvě mineralogického obchůdku 
nedaleko muzea, kde si mohli zakoupit 
nějaký ten tromlovaný nebo krystalický 
suvenýr.

Po návštěvě muzea jsme se přesunuli 
do Dolní Kalné, odkud jsme šli pěšky 
na pole hledat minerály, které jsme mohli 
vidět v muzeu (chalcedon, achát, kře-
men, ametyst, záhněda, jaspis). Na poli 
byly velmi bohaté úlovky! Nejvíce pře-
vládal chalcedon v podobě pecek, vhod-
ných na zpracování, vzácněji chalcedon 
s křišťálovou dutinou i jako achát (jak 
klasický, tak velmi vyhledávaný žluto-
-červený). Četné nálezy se týkaly i červe-
ného jaspisu i samotných křemenných 
pecek. Na poli jsme strávili něco málo 
přes hodinu a každý si na políčku našel 
nejeden krásný vzorek nebo vymyslel 
i plán na jeho zpracování. Exkurze byla 
vydařená i díky pěknému počasí.
Tak zase příští rok s deváťáky!

Petr Havránek

KoLíČKoVý DeN
Druhý ročník Kolíčkového dne vy-
nesl Nadaci Jedličkova ústavu přes 
720 000 Kč na podporu dětí s postiže-
ním. Naše škola se letos do této sbírky 
zapojila poprvé. Máme velkou radost, 
že se nám podařilo vybrat 14 545 Kč. 
Děkujeme všem žákům a zaměstnan-
cům školy, kteří přispěli. Velké poděko-
vání patří třídám 0. A a 8. A, ve kterých 
přispěli úplně všichni žáci. Výtěžek Na-
dace Jedličkova ústavu věnuje na pod-
poru dětí a mládeže s postižením, např. 
na pořízení kompenzačních pomůcek, 
osobní asistenci, pracovní tréninky 
nebo na podporu volnočasových akti-
vit. Děkujeme, že pomáháte!

Markéta McFadyen

PřáNí
Vážení a milí, přejeme vám klidné pro-
žití vánočních svátků. Hodně štěstí, 
zdraví a pohody. Děkujeme za spo-
lupráci a za energii, kterou naší škole 
dáváte.  Ať je rok 2024 rokem klidu 
a spokojenosti. Iveta Truhlářová

ProTIDroGoVý VLAK –  
reVoLUTIoN TrAIN
Ve čtvrtek 2. listopadu jsme se zú-
častnili programu primární prevence. 
Tento program se konal ve speciálně 
upraveném protidrogovém vlaku, při-
staveném na říčanském nádraží. For-
mou zajímavé interaktivní projekce 
jsme byli vtaženi do životního příběhu 
mladého člověka a vývoje jeho závis-
losti na drogách. Přesouvali jsme se 
mezi jednotlivými vagony a s námi se 
v čase posouval i samotný příběh. Sko-
ro každý vagon v sobě skrýval reálné, 
někdy až šokující předměty. Na konci 
programu jsme se shodli na tom, že to 
byl nejlepší preventivní program, který 
jsme kdy zažili.
Děkujeme městu Říčany za zprostřed-
kování tohoto nezapomenutelného zá-
žitku. Žáci 8. A

ZáKLADNí ŠKoLA u říČANSKÉHo LeSA
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Dýňobraní a podzimní akce v Nerudovce
Podzimní příroda se krásně vybar-
vila a v naší škole byla na konci října 
ideální atmosféra na strašidelné dý-
ňobraní.
Na školní zahradě se sešli paní uči-
telky, rodiče a žáci a všichni společně 
se dali do vyřezávání a dlabání dýní. 
Většina zúčastněných byla do práce 
tak zabraná, že jim nevadil ani drob-
ný deštík. Ti, kterým ta drobná pře-
prška malinko kazila náladu, se měli 
možnost uchýlit do naší nové venkov-
ní učebny. Všem se jejich „dýňáci“ 
moc povedli.
Po dokončení práce bylo pro všechny 
dýňové řezbáře ve venkovní učebně 
připraveno občerstvení. Samozřejmě 
v podobě dýňových pochoutek, na je-
jichž přípravě se podíleli paní učitelky 
i žáci.
a co dalšího se v naší  
škole ještě událo?
V listopadu děti z prvního stupně 
a speciálních tříd vyrazily za kultu-

rou. V Kulturním centru Labuť na-
vštívily divadelní představení Krejčík 
Honza.
Pro žáky druhého stupně říčanských 
škol byla na říčanském nádraží při-
stavena multimediální vlaková sou-
prava Revolution train. Jedná se 
o projekt rozšiřující dosavadní přístu-
py k primární protidrogové prevenci. 
Z naší školy ho navštívili žáci sedmé-

ho, osmého a devátého ročníku. A je-
likož se kvapem přiblížila adventní 
doba, nebyl čas na zahálku. Všechny 
paní učitelky, paní vychovatelky, paní 
asistentky a žáci se pustili do výroby 
dekorací a vánočních přání.
A přání klidného prožití předvánoč-
ního času posíláme touto cestou 
všem našim čtenářům.

Vaše Nerudovka

Střední odborná škola stravování 
Říčany, s. r. o.,

srdečně zve všechny žáky i rodiče 
na DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ
v pondělí 11. prosince 2023  
od 9.00 do 16.00 hodin.

Můžete se těšit na prohlídku prostor školy, představe-
ní oborů vzdělávání, …

Více informací nanajdete  
na adrese  
www.sosricany.cz.
Těšíme se na vás!



ze života škol(ek)

62

Pozvání na slavnostní otevře-
ní sportovní haly
Vážení spoluobčané,
zveme vás 17. prosince v 8.00 hod. 
na slavnostní otevření nové haly. Pře-
střihnout pásku k nám přijede paní 
hejtmanka Petra Pecková. Po slavnost-
ním otevření můžete zhlédnout turnaj 
juniorů ve florbalu.

Nová tělocvična, učebny  
a kabinet
Je nám velkým potěšením oznámit, 
že stavba sportovní haly a přilehlých 
učeben v hodnotě 119 000 000 Kč rea- 
lizovaná Středočeským krajem byla 
dokončena a prostory jsou využívány 
žáky školy. Vedle moderní tělocvičny 
vybavené novým nářadím jsme zís-
kali i jednu plnohodnotnou učebnu, 
laboratoř chemie a kabinet pro čtyři 
vyučující. Tělocvičnu v odpoledních 
hodinách a o víkendech pronajímáme 
sportovním oddílům. Jsme také rádi 
za zvelebení školního pozemku.

Zuzana Pokorná  
ředitelka gymnázia

Pozvánka na vánoční koncert 
na schodech
Srdečně vás zveme na tradiční vánoč-
ní koncert na schodech, který se koná 
20. prosince od 18.00 hodin v budově 
gymnázia.

Vítězné tažení našich 
pišqworkářů
Dne 2. 11. 2023 se v Gymnáziu Nad 
Štolou v Praze 7 uskutečnilo oblast-
ní kolo soutěže pišqworky. Z naší 

školy se zúčastnily dva týmy z kvarty: 
BAGR (Tomáš Tichý, Karel Hojný, 
Šimon Petrák) a Berušátka (Bořivoj 
Pospíšek, Lukáš Kohoutek, Veronika 
Dudová). BAGR, který minulý rok 
skončil v grandfinále třetí, vstupoval 
do soutěže jako favorit, Berušátka 
mohla jen překvapit. V první části tur-
naje se všech devět týmů rozdělilo do 
dvou skupin, ze kterých jen osm mohlo 
postoupit do play-off. Naše týmy ob-
sadily 1. a 2. místo v jedné ze skupin. 
S jedním týmem jsme se museli rozlou-
čit. V play-off teprve nastala pořádná 
bitva, protože do krajského kola mohly 
postoupit jen dva týmy. BAGR i Beru-
šátka vyhrály první kolo s přehledem 
a oba se tak probojovaly do dalšího. 
V semifinále už se oba týmy poměrně 
zapotily, ale nakonec se potkaly ve finá-
le. Tím si zajistily postup do krajského 
kola. Pak už zbývalo jen si podat pra-
vice a pustit se do finálového souboje. 
Nakonec přece jenom vyhrál favorit zá-
pasu BAGR a už podruhé si tak odvezl 
domů pohár vítěze oblastního kola.
Těšíme se na krajské kolo!

Za týmy BAGR a Berušátka  
L. Kohoutek, T. Tichý, B. Pospíšek

Návštěva liberecké zoo
Ve čtvrtek 2. listopadu jsme se vypravi-
li do Zoo Liberec, kde jsme se mnohé 
přiučili, zejména díky našemu panu 
průvodci. Vzhledem k jeho dlouhé pra-
xi v zoo nám nejen představil všechna 
zvířata, ale také nám vysvětlil, jak mezi 
sebou spolupracují zoo po celém světě. 
Rozpoutali jsme akci „zachraňte tu 
žabičku“, kdy se jedna z žab v expozi-
ci dostala na záda a nemohla se otočit 
zpět. Přivolaná ošetřovatelka žábu 
otočila a ujistila nás, že je v pořádku. 
Jednohlasně jsme se shodli, že pandy 
červené by chtěl domů každý. Viděli 
jsme zblízka samici se dvěma kouzel-
nými mláďaty. Zajímavostí byla pro 
nás zpráva, že kvůli genetickým pro-
blémům bílých tygrů se zoologické za-
hrady po celém světě dohodly ukončit 
jejich chov. Zoo Liberec, jakožto jediná 
v Česku chovající bílého tygra, je cí-

lovou destinací mnoha turistů. Surye 
Báře, liberecké bílé tygřici, bohužel 
zbývají odhadem pouhé dva roky živo-
ta. Poté už se u nás na bílého tygra jen 
tak nepodíváme. Zanedlouho budou 
bílí tygři žít pouze u soukromých cho-
vatelů. Celkově se nám však celá exkur-
ze velmi líbila a vrátili jsme se do školy 
plní nových poznatků.

Monika Říhová, septima

revolution train
Dne 3. listopadu 2023 se třídy V2, V3 
a V4 z Gymnázia Říčany zúčastnily 
interaktivního programu Revolution 
train. Akce se konala na říčanském ná-
draží v jedné specializované vlakové 
soupravě. Interiér symbolizoval lidské 
tělo a hlavně to, jak se užíváním drog 
poškozuje. Tento protidrogový program 
se snaží bojovat proti užívání drog ne 
klasickou přednáškou, ale skutečným 
zážitkem. Ve vlaku jsme také viděli čtyř-
dílný film natočený podle skutečné udá-
losti. Každá část nám byla promítána 
v jednom specificky upraveném vagónu; 
procházeli jsme věznicí, restaurací nebo 
feťáckým squatem. Po každé pasáži fil-
mu jsme ještě vyplňovali na půjčených 
mobilech dotazník, který se týkal našich 
preferencí, rozhodnutí a předpovědí, 
jak se budou chovat protagonisté příbě-
hu. Zážitek to byl opravdu silný a forma 
prevence podle nás vhodně zvolená.
studenti kvarty
a jaká byla 
výstava  
v Goetheo 
institutu?
přečtěte 
si na webu 
kurýra.

KOMENSKÉHO NÁMĚSTÍ 1280/1

 E-MAIL:   SEKRETARIAT@GYRI.CZ

TEL.: 739 964 270
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Vážení absolventi ZUŠ Říčany,
jak asi už víte, Základní umělecká 
škola Říčany oslavuje v tomto škol-
ním roce 70. výročí svého založení. 
Za těch sedm desítek let prošly umě-
leckým vzděláváním v Říčanech, dřív 
ještě pod křídly Státní hudební školy 
nebo posléze Lidové školy umění, 
desítky absolventů. Není možné již 
spočítat, kolik absolventů to doo-
pravdy bylo, a právě proto bychom 
rádi uspořádali společné setkání vás 
všech, kteří si ve čtvrtek 29. února 
2024 v 17.30 hod. uděláte čas a při-
jdete na slavnostní Koncert bývalých 
absolventů do KC Labuť. Ti, kteří 
ještě svůj nástroj neopustili, mohou 
si s námi zahrát v orchestru (party 
už máme připravené) nebo předvést 
svůj sólový výkon na pódiu. A vás, 
kteří již nejste umělecky aktivní, sr-
dečně zveme na koncert. Po koncertě 
plánujeme malé společné posezení 
spojené s občerstvením a zavzpomí-
náním si na doby, které jsou již dávno 
za námi, a focení všech absolventů, 
kteří na koncert přijdou. Těšíme se, 
že přijdete v co největším počtu a že 
naše společné foto bude dokument 
pro další generace o tom, co se dělo 
v roce 2024.

Iveta Sinkulová 
ředitelka ZUŠ Říčany

Setkání absolventů ZUŠ (LŠU) říčany –  
29. února  2024 v Kc Labuť

Volejte, pište  
a hlavně přijďte!

Iveta Sinkulová
iveta.sinkulova@zusricany.cz

mob: +420 604 737 629
Hana Javorská

hana.javorska@zusricany.cz
mob: +420 721 117 535
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Přejeme našim dětem, 
rodičům, přátelům a příznivcům 

pohodové sváteční dny 
plné radosti, smíchu a rodinné 

pohody.

A do Nového roku společně  
vykročíme pravou nohou!

Vaše zUŠ Říčany
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Základní umělecká škola Folklorika Čechy 
zve na své akce

Základní umělecká škola Folklori-
ka Čechy, s. r. o., která poskytuje 
již třetím rokem základní umělec-
ké vzdělávání v budově 3. základní 
školy u Říčanského lesa, se neu-
stále rozrůstá a naplnila v letošním 
školním roce svoji kapacitu. Velmi 
si vážíme vašeho zájmu o základ-
ní umělecké vzdělávání, které po-
skytujeme také v Babicích, Kolíně, 
Mukařově, ve Škvorci a nově i v Pře-
zleticích, Radonicích nebo ve Ve-
leni. Kvalita vzdělávání je pro nás 
prioritou. V letošním školním roce 
2023/2024 jsme dovybavili učebny 
dalšími novými klavíry zn. Hofmann 
od výrobce C. Bechstein a pořídili 
jsme řadu nových dechových, strun-
ných i smyčcových nástrojů. Máme 
radost, že žáci, kteří studují hru 
na bicí, využívají ve výuce nový vib-
rafon. Těší nás, že mají žáci možnost 
zpívat v nově vzniklém pěveckem 
sboru nebo společně muzicírovat 
v komorních souborech. Také výuka 
výtvarného oboru byla zpestřena, 
a to nově pořízenou keramickou pecí 
a grafickým lisem.
Jsme pyšní, že žáci tanečního oboru 
z Kolína přivezli z říjnového mis-
troství světa WaDF několikaná-
sobné mistry světa a mnoho dalších 
ocenění. V úterý 31. října 2023 se ti 

stejní žáci představili ve zcela zapl-
něném Městském divadle v Kolíně 
v představení Roztančená Carmen. 
Jedná se o unikátní hudebně-taneč-
ní interpretaci známého příběhu 
Carmen z opery G. Bizeta v hudeb-
ním podání světově proslulého cim-
bálového orchestru Cigánski Diabli 
a našich žáků tanečního oboru, sku-
piny CrossDance. Těšíme se na další 
koncerty a jiné akce, na kterých dále 
budeme moci předvést, co všechno 
se naši žáci naučili a jaké pokro-
ky udělali. Naši žáci se v současné 
době připravují na interní koncerty 
pro své nejbližší a rovněž na veřejné 
akce i koncerty školy. V Říčanech 
to bude veřejný adventní koncert, 
který se uskuteční v úterý 19. pro-
since 2023 od 18.00 v sále Kul-
turního centra Labuť v Říčanech. 
Program koncertu bude různorodý 
a představí se na něm žáci ze všech 
uměleckých oborů a také tříleté až 
pětileté děti z hudebně-dramatické-
ho kroužku, který organizujeme již 
druhým rokem v Říčanech. Hudeb-
ní obor bude zastoupený například 
sólovým i sborovým zpěvem, hrou 
na klavír, kytaru a zobcovou flétnu. 
Na koncertě se rovněž představí žáci 
z tanečního oboru i z literárně-dra-
matického oboru, kteří budou kon-

cert uvádět. Budeme rádi, když naše 
žáky přijdete podpořit a společně 
nasajeme předvánoční atmosféru. 
Žáci výtvarného oboru ze ZŠ u Ří-
čanského lesa z třídy paní učitelky 
Lucie Šebestové budou prezentovat 
své výtvory formou výstavy, která 
bude zdobit poschodí Kulturního 
centra Labuť. Výkresy žáků výtvar-
ného oboru z Open Gate z babické 
třídy paní učitelky Veroniky Králové 
ozdobí prostory Staré radnice v Ří-
čanech.

co NáS ČeKá Ve DrUHÉm 
PoLoLeTI?

Ve druhém pololetí připravujeme 
kromě pravidelných koncertů a akcí 
také soutěže pro naše žáky ve všech 
uměleckých oborech. Věříme, že 
i přizvaní umělci a hosté, kteří 
k nám během letošního školního 
roku zavítají do výuky, budou pro 
naše žáky i učitele přínosem. Na jaře 
pravidelně organizujeme talento-
vé zkoušky a přijímáme uchazeče 
od 5 do 18 let do všech uměleckých 
oborů: hudební, taneční, literárně-
-dramatický a výtvarný. Rovněž nás 
čeká série výchovných koncertů. 
Závěrem školního roku tradičně po-
řádáme ve Starém Hrozenkově naši 
největší akci, kterou je Folklorika 
Fest. Setkávají se zde žáci z celé ČR 
a mají možnost se týden vzdělávat 
pod vedením předních umělců a pe-
dagogů a následně s nimi sdílet i vel-
ké pódium.

Veškeré informace o nás a akcích 
ZUŠ naleznete na našich webových 
stránkách https://cechy.zusfolklo-
rika.cz. V případě dotazů, jsme vám 
rádi k dispozici.
Přejeme vám příjemné prožití vá-
nočních svátků a hodně zdraví a po-
hody v novém roce 2024.

Vedení Základní umělecké školy 
Folklorika Čechy, s. r. o.
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noví držitelé regio-
nální značky Zápraží 
originální produkt®

V úterý 31. 10. 2023 nebyl jen dnem 
oslavy Halloweenu, ale rovněž dnem, 
ve kterém se sešla desetičlenná 
certifikační komise, aby posoudila 
čtyři nové žádosti o udělení regionál-
ní značky Zápraží originální produkt® 
a šest žádostí o prodloužení platnosti 
tohoto certifikátu. Všechny žádosti 
byly vyhodnoceny kladně a logem 
Zápraží originální produkt® se může 
chlubit již 24 certifikovaných výrobků 
a jedna regionální služba. 
Novými žadateli o získání značky byli 
dva regionální medaři – pan Josef Kavá-
lek z Velkých Popovic a pan Jiří Janovský 
z Mnichovic. Certifikát byl poprvé udě-
len také produktu Všechromská husa 
z Farmy Janda a staronově rovněž Hotelu 
zámek Berchtold, jedinému zástupci 
certifikovaných služeb v rámci našeho 
regionu.
Nově certifikovaný Med z velkých po-
povic pana Kaválka je výsledkem práce 
již třetí generace včelařů. Jeho „holky“, 
jak s citem oslovuje své včelky, sbírají 
nektar v krásném prostředí luk, lesů 
a pastvin u Lojovic. Na otázku, proč 
podal žádost o udělení značky a v čem 
vidí její přínos, odpověděl velmi proza-
icky: „Chtěl bych, aby se vědělo, že v re-
gionu jsou lidé, kteří něco dělají a něco 
umějí.“
Druhým včelařem, jehož „med“ získal 
certifikát zaručující kvalitu, ekologič-
nost a regionální původ výrobku, je 
pan Jiří Janovský z Mnichovic. Pan 
Janovský začal včelařit před osmi lety 
a z původního počtu čtyř včelstev se 
vyšplhal na 24. Kromě samotného pří-
rodního produktu ocenila certifikační 
komise také vizuální podobu a grafic-
kou čistotu etiket a také fakt, že pan 
Janovský si úly a nástavky na ně vyrábí 
sám.
Chov hus na Farmě Janda, odkud 
pochází další nově certifikovaný pro-
dukt, má dlouholetou tradici. Na far-
mě se ročně vychová přibližně 250 hus 
a všechromská husa dokazuje, že 
o kvalitní regionální produkty je veli-

ký zájem. Všechromské husy se pasou 
na loukách kolem farmy a jsou dokr-
movány směsným krmivem, které je 
vypěstováno přímo na farmě.
Staronovým úspěšným žadatelem 
o udělení regionální značky je Hotel 
zámek Berchtold v kunicích. Zámek 
Berchtold funguje celoročně, nachá-
zí se v něm restaurace a konferenční 
místnosti, nabízí možnost ubytování 
pro 74 hostů a venkovní zahrada spo-
lu s dětským hřištěm je bezplatně pří-
stupná veřejnosti. Zámek Berchtold 
je silně provázán s regionem. Koná se 
zde velké množství kulturně-společen-
ských akcí, zámek je také častým cílem 
cyklistů a turistů z blízkého i vzdále-
nějšího okolí. Pokud si chcete zpestřit 
den, určitě se zde zastavte na tradiční 
svíčkovou z místních surovin.
Kromě nově udělených regionálních 
značek byla prodloužena platnost stá-
vajícím držitelům certifikátů. Těmi 
jsou: pan David Čížek z Kamenice, 
který vyrábí košíky a proutěné zboží, 
paní Marcela Soukupová, která již 17 
let peče výtečné Koláčové dobroty, 
pan Martin Lupač a jeho pekáren-
ské výrobky z Pekárny Stáňa, paní 
Světlana Fašinová z Ondřejova, která 
vyrábí háčkované hračky pod názvem 
Háčkované pohlazení, Masné výrobky 
pana Nováka z Říčan a Mnichovické 
výrobky ze včelího vosku z Voskařské 
dílny Apolenka paní Terezy Jílkové.
Velmi děkujeme všem členům certifi-
kační komise za jejich účast a doufá-
me, že i pro ně se jednalo o příjemně 
strávené dopoledne mezi regionálními 
výrobci, pro něž je práce také radostí.
Se značkou Zápraží originální pro-
dukt® je spojeno také pozvání na ad-
ventní jarmark, který se uskuteční v ne-
děli 3. prosince na Masarykově náměstí 
v Říčanech. Proběhne zde slavnostní 
předání všech zmíněných certifikátů. 
Dále můžete navštívit stánky s výrobky 
našich regionálních výrobců. Už teď 
se můžete těšit na vůni skořice z vý-
borných Mnichovických perníčků 
od paní Radmily Bělinové z Mnicho-
vic (http://www.mnichovickeperniky.
cz/), Lipový čaj od paní Kateřiny Me-

líškové (https://www.stateksvojetice.
cz/) a na Háčkované pohlazení od paní 
Světlany Fašinové z Ondřejova a další 
výrobky, které udělají radost malým i 
velkým.

Celý kolektiv MAS Říčansko se s vámi 
rád potká třetí adventní neděli 17. 
prosince na Masarykově náměstí, 
kde si společně i s vašimi dětmi uži-
jeme vánoční tvoření. U stánku pro 
vás budeme mít připravený lipový čaj 
s medem, který zahřeje a pohladí na 
duši a pro rodiče svařené víno. Přijďte 
si s námi zpříjemnit vánoční čas. Na 
akci spolupracujeme pod záštitou 
města Říčany s Církví bratrskou 
a s Cestou integrace. Těšíme se na pří-
jemné předvánoční setkání.

Poklidný a láskyplný adventní čas 
a krásné Vánoce s vašimi blízkými vám 
za celý tým MAS Říčansko přeje

Lenka Babíčková, ředitelka MAS

Střípky z mAS

Recept	na	prostě	
skvělé	perníčky

Těsto:	✧ 400	g	hladké mouky
✧ 140	g	cukr moučka 

✧ 50	g másla ✧ 2	vejce
✧ 2	lžíce opravdu dobrého teku-
tého medu ✧ 1	lžička	jedlé sody
✧ 1	lžička	dobrého perníkového 
koření (my používáme od firmy 
Sonnentor) Dále:	✧ 1 žloutek 

na potření po upečení, ještě hor-
kých perníčků
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Sklepy říčanských domů: Na Hradě čp. 120
v závěrečném dílu naší série nahléd-
neme do sklepení domu, který stál 
v blízkosti hlavní dominanty města 
Říčany, u zříceniny hradu. Z nad-
zemní části historického domu zůsta-
la do dnešní doby jen část obvodové 
zdi. původní plocha stavení je dnes 
prázdná a slouží jako hradní zahrada 
kulturním akcím města Říčany.

Dům byl patrně postaven mezi roky 
1820 a 1840, ostatně jako celá řada 
dalších domů v této lokalitě. Do dneš-
ních dnů se zachoval jeho celokamen-
ný sklep s rozměry 3,8 × 2,5 m. Kle-
nutý, kamenem zděný sklípek vznikl 
pravděpodobně při výstavbě domu 
v první polovině 19. století při patě zří-
ceniny středověké hradní věže (donjo-
nu). Ve spodní části ho stavitelé mírně 
vytesali do podložní skály. Přístupové 
schodiště se při sestupu stáčí doleva. 
Po vstupu do sklepa nalezneme vpravo 
v přilehlé stěně niku, výklenek na od-
kládání předmětů nebo světla (svíčky, 
kahanu či petrolejky). Podle katastru 
dům v roce 1867 vlastnil Václav Smo-
lík, od roku 1868 společně s manžel-
kou Marií. Dalšími majiteli se stali syn 
Smolíkových Bohumil (1904), Emi-
lie Kolínská (1905), Anna Medřická 
(1912), Jan a Marie Růžičkovi (1916) 
a Rudolf a Božena Flachsovi (1941).
Obyvatel se tu ale vystřídalo mnohem 
víc, lidé se zde rodili a umírali, konaly se 
zde svatby. Jak můžeme vyčíst z matrik, 
v roce 1847 se zde Václavu Smolíkovi 
a jeho ženě Kateřině, rozené Platkové, 
narodila dcera Anna. (Tato mladá rodina 
v domě bydlela krátce po jeho postavení. 
S jejich synem Václavem se setkáváme 
coby majitelem od roku 1867.) V roce 
1850 přišla na svět Barbora, dcera dom-
káře Františka Šindeláře a jeho ženy 
Anny, rozené Platkové. V roce 1851 zde 
proběhla svatba Františka Hrbka, mis-
tra mlynářského, s Kateřinou, vdovou 
po Václavu Smolíkovi z čp. 120. V roce 
1852 se v tomto domě ženil Ferdinand 
Dobiáš, mistr barvířský, s Antonií 
Bělinovou. Ve stejný rok se narodil Jo-
sef, syn Aloise Schneiberga, mistra šev-
covského, a Eleonory, rozené Nagelové. 
Roku 1853 se manželům Dobiášovým 

narodil syn František. V roce 1860 
v rodině Hrbkových přišel na svět syn 
Rudolf a o sedm let později syn Vincenc.
V roce 1871 se zde oženil bednář Jan 
Hrachovina s Annou, dcerou zemře-
lého Václava Smolíka z čp. 120. O rok 
později měli svatbu Johana Hrbko-
vá s Josefem Forejtem. V roce 1873 
se tady Václavu Smolíkovi, domkáři 
a mlynáři z čp. 120 (synovi otce stej-
ného jména), a jeho ženě Marii narodil 
syn Bohuslav (v katastru figuruje jako 
Bohumil). V roce 1889 se rodiči stali 
Josef Barták, mlynářský pomocník 
z čp. 120, a Amálie rozená Lehovcová; 
narodil se jim syn Antonín. O rok poz-

ději pak dcera Anna a v roce 1893 dcera 
Marie. V roce 1901 přišla na svět Ma-
rie, dcera zdejšího obuvníka Václava 
Hlaváčka a Johanny rozené Novákové. 
V roce 1916 z tohoto domu vycházela 
nevěsta Anna Medřická, jejím mužem 
se stal Emanuel Štastný, zámečnický 
tovaryš u firmy Kolben ve Vysočanech. 
V roce 1921 se vdávala dcera domkáře 
z čp. 120 Jana Růžičky, Anna. A ženil 
se s ní krejčí ze Žižkova Josef Hauser. 
V roce 1934 si řekli „ano“ Josef Rů-
žička, domkář a povozník z čp. 120, 
s Ludmilou Zdražilovou.

Martin Škába ve spolupráci  
s Muzeem Říčany

Seriál v Kurýru tímto dílem končí, ale i nadále prosíme majitele, kteří 
ve svém domě mají starý sklep, aby nám umožnili pořídit fotografii a pá-
trat po historii daného domu. zajímá nás nejstarší oblast Říčan: Masa-
rykovo náměstí, Široká ulice, Lázeňská, Podskalí a Na Hradě. Ozvěte se 
prosím na tel. číslo 724 332 548 nebo na martin.skaba@post.cz.
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Dům čp. 120 hned vedle hradní věže na snímku ze začátku 20. století (po roce 1908)  

 Klenutý kamenný sklípek s přístupovým schodištěm. Vlevo na fotografii vidíme výklenek ve zdi.
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MINIMÁLNÍ OKRAJ
INVERZNÍ 

PRUH

MINIMÁLNÍ OKRAJ
POZITIV

Dvanáctého prosince si budeme 
připomínat devadesát let od úmrtí 
jednoho z největších politiků první 
republiky antonína švehly. Jeho 
osobu nám připomíná socha v parku 
antonína švehly, která přísně shlíží 
na občany jdoucí k nádraží. tato 
socha tady však vždy nestála. Její 
příběh je mnohem zajímavější a pů-
sobí jako by byla z akčního filmu.

Socha Antonína Švehly od akademické-
ho sochaře Aloise Bučánka byla odhale-
na na říčanském náměstí 4. října 1936. 
Říčanský rodák Bohumil Řehák (*1929) 
ještě dnes vzpomíná: „Vážnost a čestnost 
a vlastenectví, to všechno on měl v sobě, 
a proto byl s vděčností tento pomník vy-
budován.“ V době druhé světové války 
musela být socha stržena a byla odveze-
na do sběrny kovů v Praze Na Maninách. 
Zde ji naštěstí někdo ukryl a svoji první 
likvidaci šťastně přežila.
Po osvobození přišlo pro politický život 
zemědělců těžké období. „Agrární-
ci“ byli obviněni z kolaborace a jejich 
předseda Rudolf Beran byl souzen. 
V Říčanech se však ještě povedlo pro-
sadit roku 1946 znovuodhalení sochy, 
tentokrát v novém parčíku směrem 
k nádraží. Bohužel už za několik mě-
síců přišlo z Okresního národního 
výboru v Říčanech nařízení, že se zaka-
zuje znovu odhalovat Švehlovy pomní-
ky, případně že má být zjednána rychlá 
náprava. Proto byla v noci 12. prosin-
ce 1948 Švehlova socha opět stržena 
a na jejím místě byla vztyčena socha 
rudoarmějce.
Pomník byl uložen do dvora hasičské 
zbrojnice na náměstí (dnes budova 
ZUŠ). V sousedním domě sídlila Veřej-
ná bezpečnost a naproti vjezdu do dvo-
ra Okresní výbor KSČ. Pro skupinu 
čtyř mladých sedláků však ani to neby-
la překážka pro osvobození Švehlovy 
sochy. První nápad byl přelézt do dvora 
z okolních pozemků a přes Mlýnský 
rybník na saních sochu převézt do Li-
pan k manželům Rathouským. Když 
ale chtěli mladíci tento plán na Silvest-
ra 1948 uskutečnit, zjistili, že jen po-
hnout sochou je nad jejich síly.

Proto muselo být do akce zasvěceno 
více lidí. Druhý únos provedli jednu so-
botu o plesové sezóně roku 1949. Ten-
tokrát přijeli Bohumil Řehák s Mila-
nem Rathouským s valníkem taženým 
koňmi před vrata hasičského sboru. 
Mezitím další mladíci otevřeli vrata klí-
čem, který získali od zasvěceného hasi-
če, a sochu přenesli na valník. Většina 
mladých sedláků se tak mohla vrátit 
na ples organizovaný stranou lidovců 
v Říčanech. „Je opravdu neuvěřitelné, 
že jsme nikoho nepotkali. V noci, zvláště 
v době plesové sezóny, lidi chodí přes ná-
městí domů, a my jsme skutečně nikoho 
nepotkali,“ vzpomíná pan Řehák. Poté 
čtyři členové skupiny dojeli přes pole 
do Lipan, kde spustili sochu do nepo-
užívané studny manželů Rathouských. 
Správa objektu přišla na odcizení sochy 
v pondělí. Začalo vyšetřování, byla vy-

hlášena pohotovost, podezřelí z celých 
středních Čech byli sváženi k výslechu. 
Nejvíce se samozřejmě policisté zamě-
řovali na větší sedláky, kteří měli blízko 
k agrárnické straně – Ladislava Lacinu 
nebo Josefa Procházku. U nikoho však 
nic nenašli, neměli žádnou stopu. I když 
bylo do celé akce zapojeno deset lidí, ni-
kdo se nikdy ve strachu neprořekl a ne-
zradil své přátele. „Ale tehdejší doba, to 
byla doba procesů a poprav – například 
s Heliodorem Píkou. Myslím, že by nás 
nechali i popravit,“ je přesvědčen Bohu-
mil Řehák. Takový vzdor měl pak také 
vliv na následné zacházení s velkými 
zemědělci (tzv. kulaky) na Říčansku. 
Například i otec Bohumila Řeháka byl 
jakožto „vlastizrádce“ přesunut do já-
chymovských dolů a podobný osud 
čekal také další sedláky.
Časem začínalo vyplouvat na povrch  
i skutečné místo ukrytí sochy. Bohumil 
Řehák se proto pokusil se svým bra-
trancem z Vlašimi sochu vytáhnout 
a přesunout pryč od veškerého dění. 
Socha se však při vyzvedávání utrhla 
a spadla až na dno studny. To ale bylo 
velké štěstí. Při cestě zpět se totiž vůz 
porouchal a musel ho odtáhnout trak-
tor. 14 965 dní a nocí ležela socha An-
tonína Švehly na zahradě Rathouských 
a 9. března 1990 v 8.58 hodin byla ko-
nečně vytažena na světlo. Zjistilo se, že 
socha příliš neutrpěla a že dlouholetý 
vliv vody může být odstraněn. A tak 
mohla být socha po dlouhé a strasti-
plné pouti už potřetí odhalena, a to 
na státní svátek 28. října 1990. Odha-
lení provázela slavnost, kde vystoupil 
s projevem i Karel Schwarzenberg 
nebo zachránce sochy Ladislav Lacina.

Jan Parobek, student kvinty  
Gymnázia Říčany

Toto téma jsem zpracovával 
v rámci své práce pro celostát-
ní kolo dějepisné olympiády 
ve školním roce 2022/2023, 
kde jsem se umístil na 5. místě. 
děkuji moc panu Bohumilu 
Řehákovi za jeho čas a ochotu, 
s jakou mi poskytl rozhovor.
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Výročí Antonína Švehly

antonín Švehla (1873–1933)

Slavnostní odhalení sochy a. Švehly v parku nedale-
ko nádraží 28. října 1990
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Pomník Antonína Švehly, jednoho 
z mužů 28. října a významného poli-
tika mladé československé demokra-
cie, je v Říčanech nepřehlédnutelný. 
Se sochou v nadživotní velikosti je 
navíc pojený silný příběh jejího ukrý-
vání a znovuodhalení. Sborník vzpo-
mínek vydaný u příležitosti odhalení 
sochy v roce 1990 si mohou zájemci 
vypůjčit prezenčně v Husově knihov-
ně Říčany.
Na odkaz Antonína Švehly, svých 
otců a dalších zdejších sedláků ne-
zapomínají potomci selských rodů 
na Říčansku. U státníkovy sochy 
se díky iniciativě Františka Čihá-
ka scházejí a pokládají zde květiny 
několikrát v roce – a to také při pří-

ležitosti výročí vzniku republiky. Le-
tos, v roce kulatého výročí narození 
a úmrtí A. Švehly (1873–1933), se 

k nim připojili i lidé z řad říčanské 
veřejnosti.

J. Tůmová, R. Skalošová 

Setkání k 28. říjnu

Po několikaleté odmlce se letos 
na podzim znovu rozběhla činnost 
místní skupiny České křesťanské 
akademie. Pobočka ČKA působí v Ří-
čanech od roku 2007 a za tu dobu 
uspořádala řadu diskusních večerů 
se zajímavými hosty (mj. s Pavlem 
Fischerem nebo Ladislavem Hery-
ánem). V úterý 31. října se konala 
přednáška Tomáše Petráčka, vysoko-
školského pedagoga, historika a stu-
dentského faráře. Má také na starosti 
proces blahořečení umučeného kněze 
Josefa Toufara.
V aule Gymnázia Říčany mluvil profe-
sor Petráček o víře, hodnotách a tra-
dicích v proměnách dějin. V diskusi 
jsme se dotkli našich představ Boha 
a nebe. Byla řeč i o energii a aktivitě 
v současné církvi. Děkujeme před-
nášejícímu a publiku za skvělý večer 
a paní ředitelce Zuzaně Pokorné a je-
jím kolegům za vstřícnost a vlídné při-
jetí v gymnaziálních prostorách.
Při dalších setkáních by vás zdejší 
ČKA ráda seznamovala s inspirativní-
mi osobnostmi napříč denominacemi 
a otevírala by spolu s vámi příjemná 
i bolavá témata našeho světa.

Renata Skalošová

Tomáš Petráček v říčanech
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Křesťanský spolek Vinice uspořádal 
na začátku listopadu společenský 
diskusní večer na téma Bible a její 
poselství. U společné večeře v re-
stauraci Oáza se rozproudila živá 
debata, do níž se zapojil nakonec 
i personál.
V čase blížících se Vánoc si možná 
více než jindy v roce připomínáme 
zprávu, která je ústředním tématem 
celé Bible, na níž byla postavená kul-
tura poloviny světa a ze které dodnes 
sklízíme (poslední zbytky?) ovoce.
dle Encyclopedia  of  Biblical  pro-
phecy obsahuje Bible 1 817 proroc-

tví. z toho se asi 300 týká jediné 
osoby – Mesiáše Ježíše. Šokující je, 
že všech 300 se ukázalo jako prav-
divých. desítky lidí, kteří se vzájem-
ně neznali, žili v různých dobách 
i v různých zemích, zapsali různé 
věci o jedné osobě, která má přijít. 
Stovky let před tím, než se narodil, 
o něm něco předpověděli, a ono se 
to vyplnilo. Včetně věcí, které nemohl 
sám ovlivnit, nad kterými neměl žád-
nou kontrolu: město, kde se narodí, 
osoba, jíž se narodí, že bude zrazen 
přítelem, kolik za to dostane zrádce 
zaplaceno, způsob, kterým zemře, 
den, ve který zemře, jak budou lidé 
při jeho umírání reagovat, kde bude 
pohřben atd. 
za touto zprávou o Mesiáši, před-
povězenou, uskutečněnou a zapsa-
nou, stojí milující Bůh, který se chce 
dát poznat. dalo by se říci, že je to 
milostný dopis napsaný každému 
z nás. Když si o Vánocích připomí-

náme Ježíšovo narození, mluvíme 
a v koledách zpíváme o daru. a to je 
on. On je tím darem a v Něm je daro-
ván i věčný život, který přijímá každý, 
kdo v něho uvěří. a v co uvěří? Ježíš 
se narodil, žil a zemřel bez vlastního 
hříchu. dal dobrovolně svůj život, 
jako zástupnou oběť, jako výkupné 
za nás, co jsme kvůli hříchu propadli 
smrti. Kdo v srdci uvěří a ústy vyzná, 
že Ježíš zemřel místo něj/ní a že ho 
Bůh vzkřísil z mrtvých, tomu jsou od-
puštěny všechny špatnosti a dostává 
věčný život. 
To je naše vánoční přání všem, život, 
radost, lásku a pokoj ve vašich rodi-
nách v tomto čase i budoucím.
Vždyť Bůh tak miloval svět, že dal 
svého jediného Syna, aby každý, kdo 
v něho uvěří, unikl záhubě a získal 
věčný život. (Bible, Jan 3:16)

Jiří Klimeš
Vinice – společenství křesťanů, z. s.

www.vinicericany.cz

bIbLIcKÉ VáNoce

Vánoční dílna 
s včelím voskem

U Bobeše pořádá 
vánoční dílnu, kde 
si můžete vyrobit 
voskované ubrousky 
i různé druhy svíček. 

Vše z včelího vosku, a to 6. 12. 2023 
v prostorách chráněné dílny v Říčanské 
ulici č. 2717 (v sousedství sběrného dvora). 
Těšíme se na vás v 15 h. Vstupné 300 Kč. 
Kapacita omezena, přihlášky na ubobese@
email.cz.

co můžeme dělat 
s nespravedlností 
světa?

Vánoce jsou svátky klidu a míru. Chceme je 
strávit v kruhu svých nejbližších. To se ale 
nepodaří vždy a všem. Ve světě hoří mnoho válek 
a možná si říkáme: co můžeme udělat pro to, aby 
i tam měli lidé mír a pokoj? Na první pohled toho 
moc nezmůžeme…

Nebo ano? Vánoční příběh ukazuje, že je tu jedna 
možnost. Ježíš se narodil jako malé bezbranné 
dítě, a přitom přišel zachránit svět. Přinesl 
nám všem největší vítězství. Osvobodil nás 
od sobectví, pýchy, lhostejnosti, závisti, nenávisti, 
samolibosti…

záleží jen na nás, jestli odevzdáme svůj život 
Ježíši a necháme se osvobodit. Nebo se 
budeme snažit z vlastních sil (a spoléhat na své 
nespolehlivé srdce). V každém případě platí, že 
i ta sebemenší laskavost každodenního života 
může porazit i velké zlo.

Karel Fáber,  
kazatel Církve bratrské Říčany
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Vážený pane Blažku, 
ad1 Hromadná doprava má napomoci 
snížení dopravní zátěže, neklade si za 
cíl odvézt každého občana. K tomu, 
aby ji lidé využívali, je nutné, aby 
byla dostupná a atraktivní. Tedy aby 
jezdila v přijatelných intervalech, které 
nabídnou vhodnou alternativu ji využít. 
Ne každý, kdo bydlí v Říčanech, tu i 

pracuje, a mnozí obyvatelé tedy autem 
jet prostě musejí. Lidé pak třeba cestou 
zpět vyzvedávají děti na kroužcích nebo 
jezdí do lékárny nebo dále potřebují 
převézt dítě či sebe jinam.

ad 2) Tehovská spojka je vlastně 
obchvat, který má odvézt tranzitní 
dopravu mimo obce a napomoci 
dopravě v regionu, a vlastně hodně 
našemu městu. Tato stavba měla 
vzniknout už cca před 20 lety v době, 
kdy vznikala automobilka v Kolíně  
a její dopravní trasy vedly mj. přes silnice 

1. třídy 12 a 2 až na D1. Tento rest jsem 
oživil v roce 2013 po svém nástupu do 
Zastupitelstva Středočeského kraje 
a byl plán ji vybudovat do roku 2023 
z dotačních peněz z EU. Bohužel 
její přípravu nepodpořilo na rozdíl 
od Tehova tehdejší vedení Říčan, 
přestože její potřebnost pro Říčany je 
nezpochybnitelná.
Závěrem bych zmínil, že nemohu 
souhlasit s Vaším názorem, že není třeba 
budovat obchvaty a jiné kapacitní silnice.

Miloslav Šmolík
zastupitel SPOLU-ODS

Redakce v souladu s Pravidly pro 
zveřejňování příspěvků poskytla 
názor k reakci:

Vážený pane Šmolíku,
v odpovědi na můj příspěvek uvádí-
te: „… výbor pro dopravu byl navržen 
k napomáhání řešení dopravy v našem 
městě […] vrácením odborné názorové 
diskuse o dopravních tématech mezi 
zástupci nominované ze všech usku-
pení zvolených do zastupitelstva.“ 
Říčany patří mezi menší města, kde 
převládají úzké ulice s parkujícími 
auty zpomalující dopravu a obtížně 
se hledá bezpečný prostor pro 
chodce a cyklisty. Ale dopravní úřady  
v podobných městech hledají řešení 
vymykající se zaběhlým zvyklostem: 
snížení rychlosti na „třicítku“ nebo 
zpoplatnění průjezdu centrem. V rub-
rice Názory není prostor pro širší 
rozbor Vaší odpovědi, proto vybírám 
dva návrhy z opatření, kterými navr-
hujete řešit dopravu v našem městě.  
1) zřízení dostatečně zajímavé 
dopravy, takové, aby auto pokud 

možno zůstalo doma. V době zavádě-
ní parkovacích zón tiskl Kurýr, únor 
2022, str. 32 Váš příspěvek: „Pokud 
jsem potřeboval někde zaparkovat, 
bylo to vždy v dochozí vzdálenosti max. 
pár minut. Nová úprava znamená, že 
když si jedu vyzvednout dítě na krou-
žek nebo vyzvednout léky či jedu tře-
ba k rodičům na druhé straně města, 
musím za to připlatit. Stejné to je, 
když si chci dojít (nebo dojet?) na kafe 
nebo pro noviny.“ Popojíždění autem 
po Říčanech, kde vedení města zaved-
lo bezplatnou autobusovou dopravu 
dokládá Váš malý zájem o řešení věcí 
veřejných v době vládních úsporných 
opatření s ohledem na ochranu 
klimatu. 2) Vaše dlouhodobá snaha 
o vybudování Tehovské spojky. Na-
vrhovanou spojnici v délce cca 9 km 
mezi Všechromy a Černokosteleckou 
jsme zdědili po předchozí štědré vlá-
dě, kdy nová nadbytečná komunikace 

byla navržena v souběhu se stávající. 
Dnes jsme dále a pod vlivem přicháze-
jících klimatických změn a úsporných 
opatření přijímáme jiný vztah k příro-
dě. Položme na misky vah argumenty 
pro a proti. Vydáme-li se po stávají-
cí komunikaci, pojedeme pomaleji 
a mírně si zajedeme. Realizací Te-
hovské spojky ztratíme zemědělskou 
půdu, narušíme ekosystém a odčer-
páme prostředky pro smysluplnější 
projekty. Přestaňme si lhát do kapsy. 
Po půlroční odborné názorové diskusi 
na krajské a ministerské úrovni se sli-
bované změny zadrhly. Čas potvrdil, 
že měnit zaběhlé pořádky není v české 
kotlině populární téma. Jeden z důvo-
dů, proč osvědčená dopravní opatře-
ní zaváděná v EU se našemu městu 
vyhýbají – kapři si svůj starý dobrý 
říčanský rybníček nevypustí.

Vladimír Blažek, senior

Nashledanou v lepších časech



Klub šachistů Říčany 1925
www.sachyricany.cz

Za účasti starosty města Harrachov 
bylo v sobotu 21. října zahájeno týdenní 
Mistrovství Čech žáků v praktickém 
šachu v kategoriích 12–16 let.
V mistrovských soutěžích se utkalo 
223 hráčů a hráček. Dalších 63 hráčů 
se pak zúčastnilo doprovodných 
turnajů. Na mistrovství, které podpořilo 
Středočeské centrum mládeže, kromě 
hráčů, hráček a doprovodu byl i tým 
trenérů. Mistrovství Čech se hrálo ve třech 
kategoriích a týdenní boje za šachovnicí 
byly motivovány postupy na březnové 
M ČR. Říčanská výprava čítala 15 hráčů 
a 3 trenéry. Ze Středočeského kraje se 
mistrovství v Harrachově zúčastnilo 61 
hráčů. Týden před akcí byl uspořádáno 
soustředění podpořené SCM.
Na M Čech zazářil Mikhail artamonov, 
který v kategorii do 12 let zvítězil. 
Těsně za branami postup skončil Tomáš 
Gernert (12. místo) a Edward Kolář (13. 
místo) V kategorii H 14 jsme měli pouze 
Mikuláše Němce, který skončil na 48. 
místě a Libuši Kopeckou v D 14 skončila 
na 14. místě. V kategorii H 16 skončil 
Tobias Pressler na 5. místě a postoupil 
na M ČR. Na 10. nepostupovém místě 
skončil Jan Síleš. Bronzovou medaili 
vybojovala Josefína Dudková v D 16.
V doprovodném turnaji získal stříbro 
junior pavel kurek. Zástupci kraje 
přivezli celkem 7 medailí a 5 postupů 
mezi chlapci. Sportovní centrum mládeže 
v šachu podporuje Středočeský kraj

Finále extraligy v říčanech
Trochu předčasné, ale ve středu 27. 
prosince se odehraje pravděpodobně 
rozhodující zápas o titul mistra ČR 
mládeže družstev. V současné době 
nemáme konkurenci a potvrdili jsme 
naši výkonnost v prvních kolech 
v Uherském Hradišti, kde jsme porazili 
všechny hlavní konkurenty.

Zápas se odehraje v sále KC Labut 
od 14.00 hod. Plánujeme on-line 
přenos a zveme všechny příznivce 
podívat se na živo na loňské a snad 
i letošní mistry. Od 18.00 hod. pak 
plánujeme vánoční bleskový turnaj 
pro veřejnost. Zúčastnit se mohou 
i neregistrovaní hráči.

regionální žákovská liga
se koná v sobotu 16. prosince v sále 
KC Labuť od 9.00 hod. pro mladé 
narozené v roce 2008 a mladší. Zveme 
i neregistrovanou mládež s bydlištěm 
okolí Říčan.

akce je finančně podpořena 
Grantem města Říčany. 

Jaroslav Říha

Artamonov mistrem Čech do 12 let

exTrALIGA mládeže 
27. prosince

KC Labuť 
14.00–18.00 hod.

rozhodující zápas o titul M Čr
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Ještě se vracíme obrazově 
k velkému úspěchu vystoupení 
říčanských hráčů J. Němce 
a E. Koláře na ME a především 
k bronzové medaili Jáchyma 
v kategorii H 16.
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Rozvoj ragby dětí a mládeže je podporován dotacemi města Říčany
Sportovní centrum mládeže finančně podporuje Středočeský kraj

rugby club mountfield říčany
www.rugbyricany.cz, www.twitter.com/rugbyricany, www.facebook.com/rcricany

mUžI
Říčany po ligovém titulu obhájily i 
pohárovou trofej
Vítězstvím nad Spartou 39 : 21 vybojova-
li říčanští ragbisté triumf v Poháru ragby 
XV a potvrdili současnou hegemonii tím, 
že v letošní sezoně získali proti stejnému 
soupeři i mistrovský titul. Obě trofeje na-
víc obhajovali, a mají tudíž druhý double 
v řadě. „Zápas se Spartou pro nás nebyl 
vůbec jednoduchý, jelikož jsme narazili 
na celkem tuhý odpor Sparty, která ne-
měla úplně moc co ztratit a do zápasu šla 
celkem uvolněně a s velkým nasazením. 
My jsme se především v prvním poločase 
dopustily řady chyb v kontaktních situa-
cích. Často jsme se také zbytečně dostá-
vali pod tlak po výkopech z půlky. Díky 
tomu jsme nedokázali na Spartu vyvinout 
souvislý nápor a zápas zlomit. Sparta ve-
lice dlouho a srdnatě vzdorovala, zápas 
ale rozhodla především naše efektivita, 
individuální výbava jednotlivých hráčů 
a silnější lavička. Přístup hráčů k zápasu 
byl opět na skvělé úrovni a za jejich před-
vedenou hru v průběhu celého podzimu 
jim patří velké uznání a poděkování.“ Tak 
hodnotí zápas trenér Miroslav Němeček. 
Úspěšný lodivod Mountfieldu Říčany 
nezapomněl ani na chválu početného 
obecenstva, které si na stadion Josefa 
Kohouta našlo cestu. „Jsme velice rádi, 
že se na finále přišlo podívat velké množ-
ství diváků a jejich podpora nám určitě 
také velice pomohla.“ Miroslav Němeček 
zároveň naznačil, že v Říčanech se roz-
hodně nebude spát v dalších měsících 
na vavřínech. „Do budoucna se budeme 

určitě soustředit na to, jak zvýšit moti-
vaci především u mladších hráčů, aby se 
zlepšila jejich tréninková morálka a naše 
výkony jsme tak mohli posouvat zase dál.“

žeNy
Druhé místo v poháru ragby 7 žen
V závěrečném čtvrtém turnaji podzim-
ního Poháru ragby 7 žen v Říčanech 
ragbistky společného týmu Říčan a Pe-
trovic podlehly pouze suverénkám po-
sledních let z Tatry Smíchov a obsadily 
druhé místo. Stejné místo jim pak pa-
třilo i v konečném součtu soutěže, což 
je vynikající úspěch. Na třetím místě 
skončil jediný zahraniční účastník žen-
ského poháru RU Donau Wien.

rePreZeNTAce
Češi napravili porážku ve švédsku 
skvělým výkonem v zápase proti 
Chorvatsku
Čeští reprezentanti zahájili seriál Mis-
trovství Evropy v rugby divize Trophy 
utkáním ve Švédsku, kde podlehli 
37 : 48. Na olympijském stadionu 
ve Stockholmu se představila řada 
říčanských hráčů. Lukáš Chytil, Petr 
Máslo, Samuel Dupuy, Kryštof Ko-
hout a odchovanec klubu toho času 
působící v Anglii Martin Cimprich, 
nastoupili v základní sestavě, Jakub 
Havel naskočil jako střídající hráč. 
Chuť si Češi spravili hned o týden poz-
ději, když v Praze na stadionu Markéta 
hostili Chorvaty a díky skvělému vstu-
pu o utkání rozhodli v podstatě během 
dvaceti minut úvodního poločasu. 

Česká republiky zvítězila 48 : 22. První 
utkání v dresu reprezentace absolvoval 
devatenáctiletý říčanský talent Patrik 
Pavlík. „Patrik Pavlík byl skvělý, jednak 
položil, ale hlavně skvěle bránil,“ sdělil 
k jeho výkonu trenér Miroslav Něme-
ček. Pochvalu trenéra si ale vyslou-
žili všichni hráči, kteří oproti zápasu 
ve Švédsku zlepšili zejména obranu. 
V zápase se kromě Patrika Pavlíka 
úspěšně prezentovali i další říčanští či 
exříčanští ragbisté: Kryštof Kohout, 
Samuel Dupuy, Lukáš Chytil, Jakub 
Havel, Petr Máslo, Tomáš Stránský 
a Martin Cimprich.

UDáLoSTI 
rekordní sledovanost Mistrovství 
světa v ragby
Prostřednictvím obrazovek České tele-
vize měli tuzemští diváci možnost více 
než měsíc sledovat špičkové sportovní 
výkony nejlepších ragbistů světa. Spor-
tovní událost roku zakončenou obha-
jobou titulu jihoafrickými Springboks 
si nenechaly ujít více než dva miliony 
diváků, což je historicky nejvyšší sledo-
vanost Mistrovství světa v ragby na ČT. 
Finále mezi Novým Zélandem a Jihoaf-
rickou republikou vidělo 700 000 divá-
ků. Pokud vás ragby zaujalo a chcete si 
jej vyzkoušet, velmi rádi vás přivítáme 
na stadionu Josefa Kohouta v Říča-
nech. Náš klub provozuje všechny 
kategorie, od dětí ve věku čtyř let přes 
mládež, ženy a muže až po veterány.

Mediální komise  
RC Mountfield Říčany Fo
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Studiu DANCE EB se i letos podaři-
lo udržet na stupni nejvyšším a stát 
se opět mistrem světa svého obo-
ru. V červnu na Mistrovství evropy 
v mažoretkovém sportu ve slovinské 
m Mariboru jsme si musely vytančit 
postup na Mistrovství světa v mažoret-
kovém sportu, kam se dostává pouze 
šest nejlepších z každé kategorie.
Probojovala se naše velká formace ka-
detky pom pon classic (4. místo) a vel-
ká formace juniorky pom (5. místo), 
celkem 50 tanečnic. Na mistrovství 
světa vycestovala ovšem pouze forma-
ce kadetek a juniorky se již dva měsíce 
pečlivě připravují na novou sezonu.
Tímto bychom chtěli velice poděko-
vat všem, kteří umožnili týmu kade-
tek vycestovat, od rodičů po velkou 
fanouškovskou základnu, která nás 
finančně podpořila, včetně města 
Říčany, které nás podporuje celo-
ročně. Cítíme velkou zodpovědnost 

odvést na ploše to nejlepší možné 
vystoupení a chceme hrdě hájit naši 
zemi, a co více, naše město Říčany, 
které zná opět celý svět. Tanečnicím 
se choreografie nesmírně podařila, 
zatančily precizní a fantastický vý-
kon sezony, který byl náležitě oce-
něn, a to titulem ii. vicemistr světa 
velká formace classic pom 2023. 
S rokem 2023 se loučíme a již tři 

měsíce se připravujeme na novou 
sezonu, opět máme cíle nejvyšší, 
a to mistrovství Evropy. Velkým přá-
ním je dostat se na mistrovství svě-
ta do Kapského města v Jihoafrické 
republice. V roce 2018 jsme z Kap-
ského města přivezli náš první titul 
mistra světa.
Krásné svátky a protančený rok 2024!

Tereza Broukalová, trenérka
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bronz na mistrovství světa 2023
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mistrovství České republiky 
v taekwondu v říčanech

Naše město hostilo v sobotu 14. říj-
na nejvyšší celorepublikovou soutěž 
v taekwondu, kterou pořádala Škola 
TKD Říčany ve spolupráci s Českou fe-
derací Taekwon-Do TF. O tituly mistrů 
České republiky se ve sportovní hale 
kulturního centra Na Fialce utkalo 172 
sportovců ze 16 klubů z Čech, Rakous-
ka, Slovenska, Maďarska a Ukrajiny. 
Šampionát během slavnostního ná-
stupu oficiálně zahájil starosta města 
Říčany Ing. David Michalička a po za-
znění české státní hymny se na čtyřech 
kolbištích rozjely kategorie sestav 
žáků. Po dvanácté hodině již ringy 
ovládly juniorské kategorie zápasů, 
sestav, speciálních technik, silové-
ho přerážení, tradičního sparringu 
a cvičení sestav týmů. Soutěž završili 
v 17.30 hod. poslední finálové zápa-
sy seniorů. I v letošním roce jsme zde 
viděli držitele medailí z mistrovství 
světa a Evropy, mistry zúčastněných 
států i obhájce titulů mistrů České 
republiky z loňského roku. Říčanští 
taekwondisté se dostali do nomina-
ce ve všech uvedených kategoriích, 
od nejmladších žáků až po seniory. Pro 
barvy pořadatelského města a domov-
ského oddílu vybojovali naši sportovci 
celkem 17 medailí z toho 2 zlaté, 6 stří-
brných a 8 bronzových. Tituly mistrů 
České republiky 2023 pro naše město 
vybojovali v žákyních Rozárie Jílková 
(3. kup) a Nguyen Thi Xuan (7. kup) 
v sestavách. Tituly vicemistrů získali 
ve volném boji Jan Kundračík v juni-
orech a Viktor Vacek v žácích. Další 
stříbrná místa obsadili v sestavách 
jednotlivých výkonnostních kategorií 
žákyně Kateřina Gombošová (7. kup) 
a žáci Denis Vakhovba (7. kup) a Vik-
tor Vacek (3. kup). Bronzové medaile 
získali ve volném boji Marek Vacek 
(7. kup), Denys Varakhovba (7. kup) 
a v juniorech Jan Kundračík (1. kup). 
V sestavách žákyně Barbora Karasová 
(1. kup), Hanna Varakhovba (7. kup), 
Johana Kvasničková (6. kup), Nika Va-
rakhovba (7. kup); v žácích Sebastián 
Pothe (8. kup) a Marek Vacek (8. kup). 

Blahopřejeme k tak výborným výsled-
kům říčanským sportovcům a zároveň 
bychom také rádi poděkovali za velkou 
podporu městu Říčany a partnerům: 
Pivovarská restaurace Uhříněves, 
Autocentrum Roškota a Janoušek,  

s. r. o., autodoprava Jirásek, Pekařství 
Frydrych, Paraškola Impact, Braun,  
s. r. o., (Slaný) a Hayashi.cz, s. r. o.

Mst. Vladimír Machota
Foto: Lída Machotová
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Světový pohár ve slo-
vinské Lublani byl 

testem naší formace piXie. Ačkoliv 
věkem ještě v dětské kategorii, naše 
formace se neztratila a získala při svě-
tové premiéře krásné 14. místo mezi 
staršími. Velmi hezký vstup do světové 
juniorské komunity.
Mistrovství světa dívčích formací ju-
nior a senior, kam se za ČR nomino-
valy dvě naše formace, se konalo 28. a  
29. října v polském Krakově. Čekali jsme 
větší úspěšnost, ale ani 13. místa for-
mací Madonna a stejně tak Madonna 
ladies nejsou propadák. V Krakově se 
mezi juniory blýskly páry J.Hlubuček 
– N. Choutková 22. místo a L. Batok –  
L. Holoubková 31.místo. 
Větší radost jsme měli z mezinárodním 
Podzimním poháru v pražských Jinoni-
cích 4. listopadu Tam si formace Madon-
na ladies 2. místem zajistila postup 
na Mistrovství světa 2024 do irska! 
Madonna (mladší ktg) vytančila také 
2. místo. Dařilo se i ostatním, uvádíme 
jen naše finalisty!:
ktg. děti: 7. místo D. Pánek – P. Kovač-
ková; ktg. žáci: 4. místo O. Hlubuček –  
J. Randulová, 5. místo J. Urminský –  
A. Vášová; ktg. junioři: 3.místo J. Hlu-
buček – N. Choutková, 4.místo M. An-
derle – M. Vomlelová; ktg. duo mladší: 
1. místo K. Veselá – V. Románková; 
ktg. duo starší: 3. místo A. Maršálko-
vá – D. Ciporanová; ktg. dívčí formace: 
2. místo Pixie,  3. místo Blue Flames, 
4. místo Jungles, 5. místo MiniGang; 
ktg. malé formace děti: 4. místo Trixie, 
5.místo Bubles, 6. místo Sunshine; 
ktg. malé formace starší: 2. místo Con 
Calmas, 5.místo Force One. Meziná-
rodní akce v Radvanicích 11. listopadu 
jsme se také zúčastnili, uvádíme jen naše 
finalisty: 
ktg. žáci: 5. místo J. Urminský –  
A. Vášová; ktg. junioři: 2. místo 
L. Batok – L. Holoubková, 5. mís-
to J. Hlubuček – N. Choutková,  
6. místo M. Anderle – M. Vomlelová; 
ktg. duo mladší: 4. místo K. Veselá –  
V. Románková, 5.  E. Zabloudilová –  
A. M. Zaal, 6.místo J. Žaludová –  
N. Chobotová; ktg. duo starší:  

2. místo A. Bláhová – K. Bílková; 
ktg. malé formace děti: 1. místo Stri-
ke, 3. místo Bubles, 6. místo Trixie. 
Do konce roku sice ještě zbývají 
nějaké soutěže, ale už nyní může-
me říci, že se nám sezona povedla. 
A přes zimu hurá na nové choreogra-

fie jak v párech, tak i ve formacích! 
Všem dětem, rodičům, sponzorům, 
sympatizantům i třeba jen náhodným 
čtenářům přejeme pěkný adventní čas 
a „na dočtenou“ zase v lednu.

Jiří Boháček,  
vedoucí TŠ Twist Říčany

TŠ TWIST soutěží v Lublani, Krakově i v Čr



ze sportu

80

Lesní běh v televizi
Také letos jsme pokračovali ve více 
něž čtyřicetileté tradici pořádání bě-
žeckého závodu – letos již 41. ročníku. 
Organizace i vlastní závod probíhal 
ve stejném duchu jako minulé roční-
ky. Organizátory příjemně překvapila 
účast. K závodu se přihlásilo a také jej 
úspěšně dokončilo 320 běžců ve všech 
vypsaných věkových kategoriích, tj. 
od nejmenších dětí po nejzkušenější 
veterány v kategorii 70+. Je to jedna 
z nejvyšších účastí v celé historii zá-
vodu. Také počasí nám přálo, bylo sice 
vzhledem k předcházejícím dnů chlad-
něji ale vysvitlo i sluníčko, dá se říci, že 
bylo pro podobnou akci ideální počasí.
Dovolte mi osobní zážitek. Běhám 
a závodím již 50 let, takže jsem toho už 
zažil hodně. Velmi se mi zalíbil jeden 
moment: klubko dětí mizících v lese 
po startu jedné dětské, bohatě obsaze-
né kategorie. Jak je vidět, už přestává 
platit neustále omílané rčení, že děti 
jsou pouze připoutané k počítačům 

nebo mobilům. Mě o změně přístupu 
přesvědčila účast a zájem účastníků.
Je také tradicí našeho závodu, že od-
měňujeme každé dítě, které doběhne 
do cíle, sladkostí a vždy prvních pět 
ve všech kategoriích drobným dárkem.
Časy všech závodníků byly měřeny 
čipovou metodou, výsledky jsou zve-
řejněny na stránkách našeho klubu 
(www.ricany.cz/org/bezeckyklub), 
na stránkách firmy zabývající se časo-
mírou (www.stopnito.cz) a také na bě-
žeckém serveru (www.behej.com). 
Krátkou reportáž ze závodu bylo mož-

no shlédnout v České televizi v pořadu 
sport v regionech.
Aby byl závod úspěšný, organizačně 
pomáhali členové Běžeckého klubu 
Říčany, kamarádi a rodinní příslušníci. 
Poděkování také směřuje k podporo-
vatelům z řad místních podnikatelů, 
jejich seznam je také na našich strán-
kách. V neposlední řadě děkuji městu 
Říčany za podporu.
Lesní běh Říčany je součástí regio-
nálního běžeckého poháru ladova 
kraje. Bližší informace jsou uvedeny 
na stránkách Ladova kraje (www.la-
duv-kraj.cz).

Za všechny pomocníky Miloš Smrčka Fo
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Turnaj ve stolním tenise uzavřel druhou sezónu 
Zóny svobody
Druhý ročník Zóna cupu symbolicky 
uzavřel letní sezónu areálu s názvem 
Zóna svobody. I přes nepříznivou 
předpověď počasí nad Říčany nako-
nec vysvitlo sluníčko a dvacet amatér-
ských hráček a hráčů se mezi sebou 
utkalo s o to větším zápalem. Turnaje 
se mohli zúčastnit všichni bez ome-
zení věku či výkonnostní úrovně hry. 
Láska ke hře jako kvalifikace bohatě 
postačila. A účastníky turnaje hra 
bavila natolik, že se hrálo dohromady 
více než deset hodin a finále se dohrá-
valo za tmy, možná i kvůli tomu, že se 
turnaj těšil vyšší účasti než v předcho-
zím roce.
Základní tabulku turnaje pořadate-
lé rozdělili na dvě skupiny po deseti 
hráčích, ve kterých se utkal každý 
s každým na dva sety. Z obou skupin 
pak postoupilo osm nejúspěšnějších 
do čtvrtfinále, kde už se hrálo na tři 
vítězné sety. Z žen si zlatou medaili 

nakonec vybojovala Denisa Froňko-
vá. Mezi muži bez ztráty jediného setu 
zvítězil Martin Skrčený, který zároveň 
obhájil své vítězství z minulého roční-

ku. Stříbrnou příčku pak obsadil Vác-
lav Kvasnička a bronz připadl Jaromí-
ru Kalousovi.

Martin Skrčený
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Dalším závodem letošního školního 
roku byla soutěž předškoláků, který 
organizuje oddíl v Týnci nad Sázavou. 
Do místní tělocvičny se vydalo osm 
děvčátek a přivezlo z Týnce dvě zlaté  
a jednu stříbrnou medaili.
Sportovní gymnastky trénující pod 
vedením Lucie Cirkvové se o podzim-
ních prázdninách vydaly do daleké Če-
ladné na Mistrovství ČR ve sportovní 
gymnastice v kategorii C. V kategorii 
starších žákyň skončila Mája Pavelko-
vá na krásném 8. místě z 91 závodnic. 
V ktg. mladších žákyň se nejlépe dařilo 
Míše Chalupecké na 21. místě, jako 26. 
se umístila Valinka Tatarinov (pro tu 
to byl první větší závod). Chybiček se 
nevyvarovaly další naše závodnice: Ad-
rianka Sosnová 43. místo a Bára Enda-
lová 65. místo (celkem 83 startujících).
Naše malé závodnice ročník 2016 až 
2017 si také poměřily síly s nejlepšími 
gymnastkami v této věkové kategorii 
– z celé ČR se totiž již tradičně sjíždějí 
v tomto období na závod Memoriál 
věry Medové, který pořádá oddíl Kam-
pa Praha. V ročníku 2017 se nejlépe daři-
lo Lotce Tesařové, která se vešla do prv-
ní desítky nejlepších, konkrétně na  
9. místo. V kategorii 2015–2016 se 
trojice děvčat z Říčan zařadila pěkně 
za sebou 29., 30. a 31. bylo umístění 
uprostřed startovního pole (celkem 63 
gymnastek), navíc před nimi byla pře-
vážná část gymnastek o rok starších.
Teamgymová družstva jsou také závod-
ně aktivní: Družstvo Junior 2 má za se-
bou bronzovou účast na Příbramském 
poháru, klobouk dolů před jejich výko-
nem, protože postavit a sladit 12 dívek 
do pohybové skladby byla velká výzva 
nejen pro ně, ale hlavně pro trenérky 
(minimální počet závodnic je 6, takže 
dvojnásobek znamená i daleko více chy-
biček a nejednotnosti). Další medailové 
úspěchy přidala děvčata na Blue Cupu, 
který pořádal TVT Motion v sobotu  
4. listopadu v Říčanech, a tak si děvčata 
a chlapci mohli užít již podruhé v tom-
to roce podporu „domácího“ publi-

ka. Nejmladší Želvičky braly krásné  
3. místo, na 4. místě skončila Vlčata,  
8. místo získaly Ovečky. Nejstarší děv-
čata nastoupila do závodu Junior 2 
a tuto kategorii ovládla a zaslouženě 
zvítězila, v kategorii Tria sbírku dopl-
nily o bronz. Kromě závodění a gym-
nastických kurzů, se nám letos poda-
řilo opět rozšířit spolupráce v našem 

projektu Gymnastika do škol, a tak 
se v dopoledních hodinách setkáváme 
v naší tělocvičně s MŠ Strančice, ško-
láky a předškoláky ze ZŠ Mnichovice/
Všestary a se školáky ze ZŠ Mozaika. 
Na jaře nás bude opět navštěvovat MŠ 
Zahrádka ze Říčan. Přejeme všem krás-
ný předvánoční čas.

Gym Říčany

Gymnastické úspěchy
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Draci vám přejí veselé Vánoce  
a šťastný nový rok

Dračí florbalový rok byl letos vel-
mi úspěšný. Získali jsme spoustu 
úspěchů, na mezinárodních turna-
jích i v domácích soutěžích a do-
čkali jsme se konečně domácí haly. 
Mužský tým A válcuje soupeře při 
své premiéře v celostátní divizi 
a ještě neprohrál. Stejně je na tom 
tým A juniorů, který zatím vede 
druhou ligu juniorů bez porážky 
a s velmi nízkým počtem inkasova-
ných gólů. Daří se však i ostatním 

mládežnickým týmům a hráči dělají 
radost svým trenérům. ehazdrov@
seznam.cz.
Florbalový klub FBC Draci Říča-
ny vám všem přeje veselé Vánoce 
a šťastný nový rok. Dovolujeme 

si vás zároveň pozvat na vánoční 
domácí utkání proti týmu Florbal 
Klatovy v neděli 10. 12. 2023 od 17 
hodin v tělocvičně Gymnázia Ří-
čany. Těšit se můžete na sváteč-
ní atmosféru, soutěž o přestávce 
a tombolu. Doufáme, že navážeme 
na naše úspěchy z roku 2023 a těší-
me se na vaši podporu při domácích 
zápasech.

Za klub FBC Draci Říčany 
 Tomáš Tichý
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Fuego válí!
O posledním říj-
novém víkendu 
proběhla v KC La-
buť naše podzimní 

taneční soutěž Fuego cup. Je tak nyní 
naší milou povinností podělit se s vámi 
o výsledky našich párů. Soutěž byla 
dvoudenní, čehož některé páry využily 
k vícero startům – a zadařilo se.
Míša s Amálkou startovali na své prv-
ní soutěži ve dvou kategoriích a poda-
řilo se jim ukořistit stříbro v kategorii 
mladší, tedy JUN I E LAT. V kategorii  
E STT vybojoval další stříbro pro do-
mácí klub Jonathan s Laurou. Na svou 
první soutěži vyrazil také Ondra s Eliš-
kou a vytančili si bronzovou příčku 
v kategorii E LAT. Další třetí místo 
přidal i Martin s Májou v kategorii  
C LAT. Kompletní sadu, tedy zlato, 
stříbro i bronz, vytančil Pepa s Marti-
nou v seniorských kategoriích D LAT  
a C STT. V kategorii B STT si vytančil 
Matěj s Betty stříbrnou příčku a Fíla 
s Pájou přidali bronz ze stejné kate-
gorie. V neposlední řadě soutěžil také 
Tom, který má na latinu a na standard 

jinou partnerku. S Luckou si v kate-
gorii C STT vytančili stříbro a v neděli 
ve stejné kategorii zvítězili. S Niky 
na sobotní soutěži vybojovali příčku 
stříbrnou a v neděli bronz v kategorii 
B LAT. Jak ve standardních, tak v la-
tinskoamerických tancích to má Tom 
s Luckou, resp. s Niky, jen kousíček 
od vyšší třídy. Je tedy možné, že v době, 
kdy čtete tyto řádky, jsou tyto páry čer-
stvě v kategorii B STT, resp. A LAT. 
Soutěže se zúčastnily skoro všechny 
naše páry, vybrali jsme tedy do článku 

ty, které se umístily na medailových po-
zicích. I ostatním párům ale děkujeme 
za reprezentaci a gratulujeme k úspě-
chům.
Pokud byste chtěli naše páry vidět 
na vlastní oči, rádi bychom vás tímto 
pozvali na vánoční akademii, která se 
bude konat v sobotu 2. prosince v do-
poledních hodinách v KC Labuť. Kro-
mě párů uvidíte i naše přípravky, sólo 
a duo slečny a mnoho dalšího.
Dále chystáme ve středu 6. prosince 
od 17.15 hod. nábor nových taneční-
ků. Pokud máte svém okolí nějakého 
tancechtivého jedince, rádi ho mezi 
sebou přivítáme. Pokud byste náhodou 
nemohli v tento termín, přijďte jakou-
koliv jinou středu k nám do tanečního 
studia.
Více informací naleznete na webu 
www.fuego.cz nebo nám napište 
na info@fuego.cz.
Závěrem bychom vám chtěli popřát 
vykročení do nového roku 2024 tou 
správnou nohou a těšíme na další spo-
lečná setkání u tance.

Vaše Fuego
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Čas neúprosně letí a je 
opět ta pravá chvíle 

představit děti týmu APDT Říčany 
a pozvat do našich řad i nové členy. 
Koncem prosince je možné hlásit klu-
ky a holky na další pololetí do parkou-
rového a freerunového týmu, který je 
součástí říčanských volnočasových 
aktivit už 14 let. Za tu dobu máme 
za sebou nesčetně veřejných, ale i me-
diálních prezentací jak v Říčanech 
a jejich okolí, tak i ve světě. Je úžasné 
si přiznat i to, že našima rukama prošla 
prakticky jedna generace dětí z Říčan 
a okolí. Proto chystáme na rok 2025 
setkání všech, kteří s námi byli, aby-
chom si společně zavzpomínali. Ale to 
předbíhám.
Co tedy v prosinci a následně v lednu 
2024 chystáme? tréninky pro děti 
od šesti let, a to vždy v úterý od 15.00 
do 17.00 hod. v SKC Ondřejov, ve čtvr-

tek od 15.00 do 16.00 hod. outdoor 
a kondice v Říčanech a v pátek od 15.00 
do 17.00 hod. v tělocvičně v Říčanech 
ve volnočasovém centru Na Fialce. 
Mini parkour pro děti od tří let ve čtvr-
tek od 14.00 do 15.00 hod. v případě 
zájmu alespoň šesti dětí. Jsem moc 
ráda, že s dětmi a jejich rodiči tvoříme 

harmonické přátelství i mimo trénin-
kové hodiny, a proto se můžeme řídit 
heslem náš tým, naše rodina.
Krásné dny, přátelé, a pro více in-
formací nás kontaktuje na e-mailu  
iva.mrackova@seznam.cz.

Za APDT Říčany Iva Mračková

Ant Parkour Deadly Team říčany
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otevírací doba (do 22. prosince):

oddělení pro dospělé:
Pondělí až pátek 8.30–18.00
Sobota 8.30–12.00

oddělení pro děti:
Pondělí 12.00–18.00
Úterý 12.00–17.00
Středa až pátek 8.30–18.00
Sobota (první a třetí v měsíci)  
8.30–12.00

Naposledy je v tomto měsíci otevřeno 
v pátek 22. prosince Znovu bude ote-
vřeno od úterý 2. ledna 2024.

Zaměstnanci knihovny 

přejí všem čtenářům 

krásné Vánoce plné  

radosti, pohody  

a hezkých zážitků  

a pohodový celý rok 2024.

přejí děti a zaměstnanci 

 Radostné Vánoce  
  a šťastný nový rok

 Nakreslila Elizaveta, 9 let.

Olivovny!
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Říčany – 17. listopadu 214 +420 323 602 456

MIROSLAV DONUTIL – 
NA KUS ŘEČI
St 03 / 01 / 2024 – 19:30
 PROGRAM SE SKLÁDÁ Z NOVÝCH HUMORNÝCH 
 PŘÍBĚHŮ, TAK SE MÁTE NA CO TĚŠIT. 

Těšíme se na Vaši návštěvu!

info@kclabut.cz

POUTNÍCI – PŘES 50 LET 
V COUNTRY
St 31 / 01 / 2024 – 20:00
 KONCERT COUNTRY LEGENDY  

JAZZOVÉ VÁNOCE
St 06 / 12 / 2023 – 19:30
 GOSPEL LIMITED  
A PRAŽSKÁ DIXIELANDOVÁ  SPOLEČNOST 

BRATŘI EBENOVÉ
St 17 / 01 / 2024 – 20:00
 „CO MY VÍME, CO MY VÍME / ZA ČÍM SE TO KAŽDODENNĚ 
 PLAHOČÍME“.

 NOVÉ ALBUM – CO MY VÍME (2023) 

JIŘÍ SCHMITZER
Út 13 / 02 / 2024 – 19:30
 RECITÁL JIŘÍHO SCHMITZERA JE SOUBOREM 
 AUTORSKÝCH PÍSNÍ A PRŮVODNÍHO SLOVA. JEDNÁ  
SE  TEDY O HUDEBNÍ VYSTOUPENÍ, KTERÉ JE DOPLNĚNO 
 O POKUS VYSVĚTLIT ZDROJ INSPIRACE, POPŘÍPADĚ 
 NASTÍNIT SITUACE, ZA KTERÝCH PÍSNĚ VZNIKALY. 

JAROSLAV DUŠEK:
VIZITA – NEVZBUĎ LABUŤ   
Út 06 / 02 / 2024 – 19:30
 VIZITA SE OD SVÉHO VZNIKU V ROCE 1981 VĚNUJE 
 IMPROVIZOVANÉMU A SPONTÁNNÍMU DIVADLU. 
 SLOVA A IMPROVIZOVANÉ VERBÁLNÍ ETUDY V PODÁNÍ 
 JAROSLAVA DUŠKA JSOU ZÁKLADEM KAŽDÉHO 
 PŘEDSTAVENÍ.   

28. BEATLEMANIA 
So  09 / 12 / 2023 – 19:00
 THE BOOM, REPETE 
 HOSTÉ VEČERA: KAREL KAHOVEC A JIŘÍ ŠLUPKA SVĚRÁK. 
 JEDINEČNÁ PŘÍLEŽITOST, JAK SI PŘIPOMENOUT PÍSNĚ 
 LEGENDÁRNÍCH BEATLES. TENTO ATMOSFÉROU NABITÝ 
 VEČER VÁM NABÍDNE JEŠTĚ NĚCO VÍC, A TO VÝBĚR 
 REPERTOÁRU CHARISMATICKÉHO ZPĚVÁKA 
 KARLA KAHOVCE A PÍSNIČKÁŘE JIRKY ŠLUPKY SVĚRÁKA.   
 MÁTE SE ROZHODNĚ NA CO TĚŠIT. 

RICHARD PACHMAN
 A DITA HOŘÍNKOVÁ 
St 20 / 12 / 2023 – 19:00
 TRADIČNÍ ADVENTNÍ KONCERT SKLADATELE A ZPĚVÁKA 
 RICHADA PACHMANA A HEREČKY A ZPĚVAČKY 
 DITY HOŘÍNKOVÉ. VÝTĚŽEK BUDE VĚNOVÁN 
 DĚTSKÉMU CENTRU CHOCERADY. 

VESELÁ TROJKA PAVLA KRŠKY
St 24/ 01 / 2024 – 18:00
 KONCERT TŘECH DLOUHOLETÝCH KAMARÁDŮ, KTEŘÍ 
 CELÝ ŽIVOT HRAJÍ MUZIKU PRO ŠIROKÉ VRSTVY 
 POSLUCHAČŮ. KONCERT JE URČEN PRO VŠECHNY, KTEŘÍ 
 SI RÁDI POSLECHNOU LIDOVÉ I VLASTNÍ PÍSNIČKY
 S DŮRAZEM NA PĚKNÝ TEXT. 
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 SPOLEČNOS T A TANEC

VÁNOČNÍ AKADEMIE FUEGO
So Veřejná přehlídka vystoupení žáků TK Fuego. Vstupné dobrovolné.

 KONCERT Y 

MIKULÁŠSKÝ KONCERT ZUŠ ŘÍČANY
Po Koncert.

 SPOLEČNOS T A TANEC

PRÉMIOVÁ TANČÍRNA – MIKULÁŠSKÁ  
Út Přijďte se pobavit, procvičit taneční kroky či odložit zbytečná kila.

 KONCERT Y 

JAZZOVÉ VÁNOCE
St Gospel Limited, Pražská dixielandová společnost. 

 DIVADLO

ZKURVENÍ HAVLISTI
Čt Kouzelná komedie o třech mužích, kteří rozumí všemu. Hrají: Miroslav Hanuš, 
Tomáš Měcháček, Karel Zima nebo Michal Bumbálek.

 DĚ TI 

MÍŠA RŮŽIČKOVÁ – VÁNOČNÍ SHOW
So  Abychom si zkrátili čekání na Ježíška, vezme nás Míša do pohádkové zimní 
krajiny a můžeme si vytvořit tu správnou předvánoční atmosféru.

 KONCERT Y 

28. BEATLEMANIA
So Tradiční večírek milovníků kapely Beatles. Vystoupí kapely: The Boom a Repete. 
Hosté večera: Karel Kahovec a Jiří Šlupka Svěrák.

 KONCERT Y 

VÁNOČNÍ KONCERT ZUŠ FLOW 
Po Koncert.

 KONCERT Y 

VÁNOČNÍ KONCERT ZŠ BEZRUČOVA
St Koncert.

 KONCERT Y 

VÁNOČNÍ KONCERT MAGIC HILL
Pá Koncert.

 SPOLEČNOS T A TANEC

´80s – ´90s RETRO DANCE PÁRTY
So Šesti hodinový disco ples těch největších hitů osmdesátých a devadesátých let.

 VÁ ŽNÁ HUDBA 

ADVENTNÍ KONCERT ŘÍČANSKÉHO 
KOMORNÍHO ORCHESTRU
Po Tradiční koncert ŘKO a sboru FAMIREDO. Sólista: Martin Levický – klavír.

 KONCERT Y 

VÁNOČNÍ KONCERT ZUŠ FOLKLORIKA
Út Koncert. 

 KONCERT Y 

RICHARD PACHMAN A DITA HOŘÍNKOVÁ
St Tradiční adventní koncert. Výtěžek bude věnován Dětskému centru Chocerady.

 KONCERT Y 

PATRIK STOUPA & PĚVECKÝ SBOR ZUŠ ŘÍČANY 
NALADĚNO – POD KŘÍDLY VÁNOC
Čt Autor písně pro Nadační fond Světluška letos v našem KC s říčanským 
dětským pěveckým sborem NaLaděno a sbormistryní Lucií Novákovou.

 KONCERT Y 

VÁNOČNÍ KONCERT VIVA MUSIC ACADEMY 
Pá Koncert. 

 SPOLEČNOS T A TANEC

PRÉMIOVÁ TANČÍRNA – SILVESTR NANEČISTO
Čt  Přijďte se pobavit, procvičit taneční kroky či odložit zbytečná kila.

 KONCERT Y 

SILVESTR SE SKUPINOU REPETE
Ne Přijďte oslavit Silvestra do KC Labuť. Můžete se těšit na tombolu, zábavu, 
tanec a spoustu dobré muziky napříč žánry v podání skvělé kapely REPETE. 
Po půlnoci je připravena RETRO DISKOTÉKA DJ Dlouhého JANKA – hvězdy 
televizní pohádky Ať žijí duchové.

www.kclabut.cz

 NÁŠ
TIP

NEBUĎ
LABUŤA ZAJDI NA KULTURU!
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Po Koncert.

 SPOLEČNOS T A TANEC

PRÉMIOVÁ TANČÍRNA – MIKULÁŠSKÁ  
Út Přijďte se pobavit, procvičit taneční kroky či odložit zbytečná kila.

 KONCERT Y 

JAZZOVÉ VÁNOCE
St Gospel Limited, Pražská dixielandová společnost. 

 DIVADLO

ZKURVENÍ HAVLISTI
Čt Kouzelná komedie o třech mužích, kteří rozumí všemu. Hrají: Miroslav Hanuš, 
Tomáš Měcháček, Karel Zima nebo Michal Bumbálek.

 DĚ TI 

MÍŠA RŮŽIČKOVÁ – VÁNOČNÍ SHOW
So  Abychom si zkrátili čekání na Ježíška, vezme nás Míša do pohádkové zimní 
krajiny a můžeme si vytvořit tu správnou předvánoční atmosféru.

 KONCERT Y 

28. BEATLEMANIA
So Tradiční večírek milovníků kapely Beatles. Vystoupí kapely: The Boom a Repete. 
Hosté večera: Karel Kahovec a Jiří Šlupka Svěrák.

 KONCERT Y 

VÁNOČNÍ KONCERT ZUŠ FLOW 
Po Koncert.

 KONCERT Y 

VÁNOČNÍ KONCERT ZŠ BEZRUČOVA
St Koncert.

 KONCERT Y 

VÁNOČNÍ KONCERT MAGIC HILL
Pá Koncert.

 SPOLEČNOS T A TANEC

´80s – ´90s RETRO DANCE PÁRTY
So Šesti hodinový disco ples těch největších hitů osmdesátých a devadesátých let.

 VÁ ŽNÁ HUDBA 

ADVENTNÍ KONCERT ŘÍČANSKÉHO 
KOMORNÍHO ORCHESTRU
Po Tradiční koncert ŘKO a sboru FAMIREDO. Sólista: Martin Levický – klavír.

 KONCERT Y 

VÁNOČNÍ KONCERT ZUŠ FOLKLORIKA
Út Koncert. 

 KONCERT Y 

RICHARD PACHMAN A DITA HOŘÍNKOVÁ
St Tradiční adventní koncert. Výtěžek bude věnován Dětskému centru Chocerady.

 KONCERT Y 

PATRIK STOUPA & PĚVECKÝ SBOR ZUŠ ŘÍČANY 
NALADĚNO – POD KŘÍDLY VÁNOC
Čt Autor písně pro Nadační fond Světluška letos v našem KC s říčanským 
dětským pěveckým sborem NaLaděno a sbormistryní Lucií Novákovou.

 KONCERT Y 

VÁNOČNÍ KONCERT VIVA MUSIC ACADEMY 
Pá Koncert. 

 SPOLEČNOS T A TANEC

PRÉMIOVÁ TANČÍRNA – SILVESTR NANEČISTO
Čt  Přijďte se pobavit, procvičit taneční kroky či odložit zbytečná kila.

 KONCERT Y 

SILVESTR SE SKUPINOU REPETE
Ne Přijďte oslavit Silvestra do KC Labuť. Můžete se těšit na tombolu, zábavu, 
tanec a spoustu dobré muziky napříč žánry v podání skvělé kapely REPETE. 
Po půlnoci je připravena RETRO DISKOTÉKA DJ Dlouhého JANKA – hvězdy 
televizní pohádky Ať žijí duchové.

www.kclabut.cz

 NÁŠ
TIP

NEBUĎ
LABUŤA ZAJDI NA KULTURU!
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aKCE V ŘíČaNECH
V PROSINCI 2023

do	8.	12. Město	Říčany velký	energický	skandál
 Městská galerie Říčany Výstava malíře, sochaře a pedagoga Vladimíra Merty. 

23.	11.-30.	12. Muzeum	Říčany vánoční	výstava
14.00-18.00  V prostorách muzea budete mít možnost vyrobit si vánoční ozdoby ze slámy,  
  z těsta a z přírodnin. Lektorky pro vás připravily i tvořivé balíčky s materiálem  
  a autorskými fotonávody. aby atmosféra byla opravdu sváteční, nemůže  
  na výstavě chybět krásný betlém z našich sbírek a mnoho zajímavostí  
  o Vánocích. Více informací na adrese www.muzeumricany.cz

Ne	3.	12. Město	Říčany vánoční	jarmark	
14.00 Masarykovo nám. Předvánoční vystoupení dětí z MŠ Srdíčko, MŠ U Slunečních hodin, MŠ Větrník,  
  MŠ zahrádka a žáků ze 2. zŠ Bezručova a 3. zŠ u Říčanského lesa.  
  dále vystoupí ženský pěvecký sbor Sirény. Originální dárky, vánoční inspirace.

Ne	3.	12. Město	Říčany,	 1.	adventní	neděle – adventní prozpěvování a rozsvícení vánočního stromu
17.00 zuŠ	Říčany Umělecký program připravila zUŠ Říčany, 2. zŠ Bezručova Říčany, MŠ Čtyřlístek, 
 Masarykovo nám. dětský folklorní soubor Mikeš. Hosté: zUŠ J. r. Míši, Orlová.

Ne	3.	12. kČT	Říčany	–	  Nedělní	pochod	s	irenou 
9.10 Radošovice Turistický pochod na trase z Mrače přes tvrz do Benešova – trasa 10 km.  
 Vlaková stanice Říčany Odjezd vlaku směr Benešov v 9.18 hod. Více informací najdete na adrese  
  www.kct-ricany.cz nebo získáte dotazem na e-mailu irenkotkova@seznam.cz 
  nebo na tel. 606 680 150.

po	4.	12. zuŠ	Říčany Mikulášský	koncert
17.30 KC Labuť 

Út	5.	12. Město	Říčany Čertů	rej
17.00 Masarykovo nám. Tradiční Čertů rej s čertovským programem, ohňovou show, soutěží  
  o nejzajímavější masky a Mikulášskou nadílkou.

Čt	7.	12. Muzeum	Říčany vystřelit	si	z	historie	–	přednáška
18.00  S historikem radkem Holodňákem se vydáte napříč historií člověka 
  a smrtonosných nástrojů. Vstupné 90 Kč / 60 Kč na místě. dobrovolné vstupné 
  v doporučené výši 90 Kč při online sledování. Pro členy Klubu přátel muzea  
  Říčany je přednáška zdarma. Více informací na adrese www.muzeumricany.cz.

so	9.	12. Mraveniště Workshop	– něžné háčkované vánoční ozdoby a dekorace
15.00–16.30  Naučte se vyrábět originální vánoční dekorace v podobě stromečku a vánoční  
  koule na vánoční stromeček. Kurz je vhodný pro děti i dospěláky. Vyrábět  
  můžete společně s dětmi. Cena za jeden set je 450 Kč. Více informací  
  na adrese www.mraveniste.info.

Ne	10.	12. Město	Říčany 2.	adventní	neděle
17.00 Masarykovo nám. Program připravili: Římskokatolická farnost Říčany, Junák – český skaut,  
  středisko Lípa Říčany.

Čt	14.	12. Centrum	Na	Fialce Martin	Mykiska:	Malajsie – z vrcholků mrakodrapů až do pralesů Bornea
10.00  Přednáška z cyklu dobrodružství cestování. Malajsie je fascinující směsí  
  moderního světa a tradiční asie, v jedné zemi najdete nejmodernější budovy  
  a o kousek dál lidi na úrovni kočovníků. 

Čt	14.	12. Muzeum	Říčany zimní	večer	v	muzejním	klubu
18.00–19.30  Už několik měsíců funguje Klub přátel Muzea Říčany. Jeho členové mají díky  
  předplatnému volný vstup na některé muzejní akce, slevu na muzejní publikace 
  a také je pro ně připravován speciální klubový program. Vstup zdarma v rámci  
  předplatného Klubu přátel. Více informací najdete na adrese  
  www.muzeumricany.cz.
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15.–22.	12. koloběh	Říčany Tichá	aukce	obrazů	z	koloběhu
 Výstavní sál Staré radnice Přijďte si prohlédnout prodejní výstavu obrazů, které nám lidé darovali  
  do Koloběhu. Pokud vás nějaký zaujme, obálkovou metodou učiňte cenovou  
  nabídku. Bude-li nejvyšší, obraz může být krásným dárkem pod vaším  
  stromečkem. Otevřeno ve všední dny 15–18, v sobotu 9–12.

Ne	17.	12. Město	Říčany 3.	adventní	neděle
17.00 Masarykovo nám. Program připravili: Sbor Církve bratrské v Říčanech, Cesta integrace,  
  MaS Říčansko, Vinice – společenství křesťanů a Kapela 3° (rockové vánoční  
  písně), Olivova dětská léčebna, Komunitní centrum Říčany.

Ne	17.	12. Muzeum	Říčany vánoční	stromky	lokálně,	ekologicky	a	ekonomicky
14.00–16.00 dvorek Muzea Říčany zkuste to letos jinak – lokálně. Jde to. Stromky, které si můžete objednat  
  prostřednictvím   e-shopu Muzea Říčany, vyrostly v říčanském lese. Nemají tak  
  dokonale rovné větve, ale mají osobitý tvar a jedinečné kouzlo. Také váš domov  
  provoní autentickou lesní vůní a dokreslí tak vánoční atmosféru.  
  Více informací najdete na adrese www.muzeumricany.cz.

Ne	17.12. Centrum	Na	Fialce vánoční	putování	s	anděly	
14.00  dětské divadelní představení souboru Pruhované panenky.  
  Více informací najdete na adrese www.nafialce.cz.

so	23.	12. Město	Říčany České	vánoce
17.00 Masarykovo nám. Sousedské setkání pod vánočním stromem. Těšit se můžete na jedinečnou  
  zvonohru Petra rudolfa Manouška, na kterou zahraje rosemarie Seuntiēns..  
  dále vystoupí Vlasta Horváth, Lucie Elšíková a Ellen Pospíšilová.  
  Kromě kulturního zážitku si od říčanských skautů můžete odnést 
  betlémské světlo.

Út	2.	1.	2024 koloběh	Říčany slavnostní	novoroční	koncert	Andrey	kalivodové
19.00 Koncertní sál Staré radnice Česká Carmen andrea Kalivodová zazpívá za doprovodu vynikající klavíristky  
  Ladislavy Kaspříkové nejznámější světové operní árie a melodie klasické  
  muzikálové tvorby. Ceny lístků (dle zón) 450/350/250 Kč. 

  

so	2.	12. sDH	Hrusice vánoční	jarmark
10.00 Sokolovna Sbor dobrovolných hasičů vás srdečně zve na vánoční jarmark.

so	2.	12. obec	Jevany koncert	Na	statku	–	Dycky	blues
19.00 restaurace Na Statku Nejlepší blues z posázaví. Vstup zdarma.

so	2.	12.	 klub	žen	kamenice Mikulášská	nadílka
14.00–17.00 Kd Kamenice Přijďte s dětmi za Mikulášem. Vstupné 50 Kč.

Ne	3.	12. MŠ	Hrusice slavnostní	rozsvícení	vánočního	stromu	a	lampionový	průvod
17.00 Park Josefa Lady Slavnostní rozsvícení vánočního stromu s lampionovým průvodem.  
 (před OÚ) Občerstvení zajištěno.

Ne	3.	12. obec	Čestlice začátek	adventu	–	rozsvícení	vánočního	stromu
16.30-18:00 altán u obecního úřadu rozsvícení vánočního stromu.

Čt	7.	12. kC	kamenice Česká	MŠe	váNoČNÍ
19.30–21.00 KC Kamenice Česká mše vánoční v podání Kamenického pěveckého sboru,  
  smíšeného pěveckého sboru Homunculi z Jílového u Prahy  
  a Symfonického orchestru dalibora Havlíčka. Vstupné 250 Kč.  
  Více informací na adrese www.kckamenice.cz.

pá	15.	12. obec	senohraby když	se	zhasne
19.00 restaurace U andělů Skvělá komedie o tom, jak se vánoční večírek promění v rozvodové bitevní pole. 

so	16.	12. občanská	vzdělávací výlet	pana	Broučka	do	Xv.	století
19.30 jednota	komenský divadelní představení.
 Sokolovna Chocerady
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Nemovitosti:
n Ubytování a pronájem pokojů  
v Říčanech v RD se zahradou, pro firmy 
i jednotlivce. Tel.: 737 511 734.
n koupím rD, chatu, chalupu, v obci 
Říčany a okolí. stav nerozhoduje, 
jsem přímý zájemce. 604 231 509
n prodám pěkný byt 3+kk, 88 m2  
s garáží v Říčanech, ov.  
tel.: 722 774 534.
ostatní:
n rizikové kácení a prořezávání 
stromů a jiné výškové práce.  
Tel.: 603 326 965.
n Velmi kvalitní čištění čalouněného 
nábytku, sedacích souprav a koberců 
(15 Kč/m2).  Tel.: 602 625 320,  
e-mail: karolsanpat@seznam.cz.
n ráj chovatelů – vše pro vaše zvíře-
cí kamarády. olivova 116/7, Říčany, 
www.rajchovateluzvirat.cz.
n Drobné truhlářské práce a opravy. 
šikovný důchodce s autem. volejte 
otu: 607 100 924.

n Výkup STARÝCH peřin: 606 514 445.
n Akademie doučování nabízí doučo-
vání matematiky a českého jazyka. 
Učíme v kancelářích nebo online. Učí-
me ZŠ i SŠ. Připravujeme na přijímací 
zkoušky.  
Email: monika.rosnerova@amatika.cz, 
tel.: 773 457 414.
n Učitelka nabízí doučování dětí 1. až 
4. ročníku ZŠ. Tel.: 702 833 306.
n ODVOZ STARÉHO NÁBYTKU 
NA SKLÁDKU! Vyklízíme sklepy, byty, 
pozůstalosti atd. Sami naložíme a od-
vezeme nepotřebné věci za rozumnou 
cenu. Tel.: 773 484 056.
n Hledáme strážníka/ci, který/á nám 
pomůže založit Obecní policii Strančice. 
E-mail: oldrich.trejbal@strancice.cz
n Přijmeme maséra/ku na Žl  
na 2 dny v týdnu. Říčany, ul. Široká.  
Tel.: 608 132 440.
n Finanční přilepšení nejen  
k důchodu! Nabízíme pozici správce 
v uzavřeném objektu u Velkých Popo-

vic. Ve všedních dnech po pracovní 
době, v sobotu a neděli dohodou, max. 
14 dnů v měsíci. Lehce dosažitelné 
vlakem, autobusem, autem z Prahy 
a okolí. Volejte 777 038 000,  
pište: gato@gato.cz.
n stavební a výkopové práce 
s bagrem, základy, ploty, 
garážová stání, zednické práce, ma-
lování, rekonstrukce bytů aj. 
tel.: 777 489 544.
n Dovoz pitné vody (bazény, studny), 
dovoz vody do jezírek, přistavení  
nádrží. Tel.: 602 318 311.
n Vývoz fekálií, vývoz jímek, vývoz 
odpadních vod, vývoz septiků.  
Vše provádíme pomocí vlastní 
techniky. Tel.: 602 318 311.
n výuka cizích jazyků online  
(aJ, nJ, španělština, italština,  
francouzština). příprava  
k maturitám i doučování.  
kontakt: 606 620 754.

Soukromá řádková inzerce je zpoplatněna takto:
První řádek soukromé inzerce 100 Kč. Za každý další řádek +50 Kč. 

Ceny komerční řádkové inzerce si vyžádejte na adrese: inzerce.kuryr@ricany.cz.  
Inzerce nabízející pronájem bytu bude nadále zařazena jako komerční. Řádková inzerce musí  

být zaplacena před vydáním konkrétního čísla.

inzerce.kuryr@ricany.cz

in
ze

rc
e



95



96

Nabízím 

Tel. 606227390, jsaifrt@seznam.cz

malířské práce, štukování. 

Dřevo, železo, nerez, hliník a sklo
Dokážeme nemožné se vším možným. 
Pergoly, zahradní domky, dřevostavby 

skleníky, brány, terasy, ploty,  
voliéry, sauny, atd.

www. specialnimontaze.cz
e-mail: technik@specialnimontaze.cz

Martin Ondřej, Říčany 251 01
tel.: 773 573 636
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ORDINACE PRAKTICKÉHO LÉKAŘE
registruje nové pacienty

MEDAMIC, s. r. o.
Lékařský dům, Barákova 237, Říčany 251 01

Tel.: 725 509 643

Prostory Pivnice za řekou 
k okamžitému pronájmu. 

Tel.: 777 090 850
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Základní umělecká škola Říčany přijme do svého 
kolektivu pracovnici/pracovníka na zajištění úklidu.
Jedná se o zkrácený úvazek na pracovní smlouvu
v dopoledních hodinách, nástup od ledna 2024. 

V případě zájmu prosím kontaktujte pro bližší
informace paní Andreu Martínkovou, vedoucí 
technického oddělení tel. 605 924 646, 
e mail: andrea.martinkova@zusricany.cz
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PRONÁJEM 
BYT 2+1,

o velikosti 56 m2 v 1. NP novostavby  
bytového domu

 (celkem 3 bytové jednotky) ve Strančicích.
K dispozici venkovní terasa, zahrádka,  

parkovací stání.
CENA 13.000 Kč/měsíčně + energie a služby

kontakt: kamila.blechova@strancice.cz, 
T: 323642091

STÁLE SE HLEDÁ
ZTRATILA SE FENKA

Fenka je černá s bílou náprsenkou, má bílé 
nohy a konec ocásku. Ztracena poblíž silnice 
Mnichovice-Mirošovice. Není vhodná k nakrytí. 
Potřebuje častou veterinární péči, má operované 
obě zadní nožky.

 Děkujeme moc za pomoc!

INFORMACE PROSÍM VOLEJTE

+420 777 336 653

NELLY
(3 ROKY) 
ZTRACENA: 26.09.2023
ulice NA OBLOUKU, 
MIROŠOVICE, 25166 

PLEMENO: PUDL                                                                 

BARVA: ČERNÁ – BÍLÁ                                                          

VELIKOST: MALÁ – 4 KG                                              

OKRES: PRAHA-VÝCHOD

ODMĚNA
10 000 KČ
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Staň se členem našeho
odpovědného týmu!
Přijď do dealerství DAF Trucks Praha se sídlem 
v Jažlovicích a podílej se s námi na prodeji 
nových nákladních vozidel a souvisejících 
službách značky DAF. Nabízíme rovněž krát-
kodobé i dlouhodobé pronájmy nákladních 
vozů a širokou nabídku leasingových služeb.

Naše společnost se chová zodpovědně k životnímu prostředí. V sou-
ladu se zákonem o výrobcích s ukončenou životností zajišťujeme 

zpětný odběr pneumatik, automobi-
lových baterií nebo akumulátorů. Konečný uživatel může 
odevzdat použité pneumatiky a autobaterie na místech 
zpětného odběru zdarma. Seznam míst zpětného odběru 
najdete na www.zpetnyodber.eu.

Více informací na www.daftruckspraha.cz  
nebo sociálních sítích.
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 Sanitář/ka 
do Olivovy dětské léčebny

l HPP, na dobu neurčitou,  
krátký dlouhý týden, denní služby.

l Vzdělání dle zákona č. 96/2004 Sb.  
(pokud nemáte, zajistíme)

Pro bližší informace kontaktujte prosím  
personální odd. na tel. +420 602 627 741.

Hledáme servírku 
Long restaurant vedle hypermarketu 

Tesco Říčany, mezi prodejnami  
Tabák a Lékárna. 

Adresa: Černokostelecká 2555/22a, 
Říčany 251 01. 

Tel: 773 420 999
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Koncerty, divadelní představení, m
ikulášské zábavy, …

 také naši předci žili v prosinci kulturou. ochotnické soubory pilně studovaly hry (světo)znám
ých i lokálních autorů. Dospělí i děti. hnědě tónovaná portrétní 

skupinová fotografie, která je před nám
i, poskytuje pohled na děti, které se seřadily před školou na dnešním

 M
asarykově nám

ěstí. chystají se odehrát (nebo už m
ožná odehrály) divadelní kus tři halíře. upro-

střed děvčat a chlapců v kostým
ech zahlédnem

e jako první zleva tvář ladislava tučka, který vedl m
ístní hudební učiliště. Vedle něj sedí pan učitel Řezníček a o kousek dál režisér inscenace František bačkovský. 

Rodiče a další, jistě vstřícní diváci představení zhlédli 2. prosince 1913.

Prosíme vlastníky historických fotografií (od 19. století do doby po listopadu 1989), kreseb nebo  
malovaných obrazů s regionální tematikou o zapůjčení či darování muzeu.  zapůjčené předměty budou  

po naskenování v pořádku vráceny majiteli. Přispějete tak k dokumentaci podoby města a okolí.
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